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PROCEEDINGS 

whereupon, 
hfAR!xAsanr 

wasadledasawituessaud,afterbaviugbeurdulyswemby 
t&FompemonoftbeGrandJuiy,wasexamuudandtestifll 
as fol.lows: 

EXAMlNATION 
BY MR. EhWICKz 

Q ~ynameisMikeEmmlck. I’mwitbtbeOffieeof 
Iudepe&ntCeunsclandwbatI’dllketedofirstistostt 
fortl&aswedoroutinelyintIle5emattas,eertainofyour 
rigbtsandobligaticmsasyouappearbereasawitnessbefore 
the grandjury. 

Letmefirstaskyou,didyouappearherepursuant 
to a subpoena? 

A Yes. 
Q Allright. Andyouunderstandthatweare 

conducting here an investigation an investigation into 
suspected fedeaal viola&s in cenne&m with eonduet by 
h&lica LWinsky and otben, sllspectod pajury, obshuctioo of 

justice and related matters pcrtainin~ to witnesses in tk 1 

2 PaulaJoncscase. IlAatisiugeneraltermstbenatureoft.be 
3 inv~onwe’reconducting. Do you-that? 

4 A yes. 

5 Q You have a couple of rights and obligations that 
.A 
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I’ll explain to you here. One is the right to consult with 
your attorney. Do you understand what that right is? 

I believe so. 
All right. Do you have an attorney with you? 
Yes, I do. 
Who is that? 
Stuart Pierson. 
And is he outside the grand jury room? 
Yes. 
All right. Do you understand that if you would 

liketoconsultwithhimatanytime,justsaytomeorsay 
to the group at large that you’d like to take a short breal 
and we’ll do that consultation. 

A ‘Ihankyou. 
Q-You also have a Fifth Amendment right and that i 

a right not to be wmpelled to answer any qwstions that 

may incriminate you Da you unhstand wbat that right is? 
A Yes. 

Q And if you should feel Sony need to ask your 
attomey about wbetbez you need to invoke that right, you 
can simply ask again and we’ll allow you to do that 
consultation. Is that clear? 

A I believe so. 
Q Okay. You also have an obligation and that is an 

obligation to tell the truth. That obligation is imposed 011 
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youbecauseyouhavetakenanoath. Asaresultofthat 
ea&anytimetbatyoumakea staumaitbemintbegtiuid 
jury that is an intentionally false statement, that could 
exposeyoutopromcutionfefperjury. Pajutyisafedaal 
fdoaytbatbasafivGyearmaximumlam. Doyeu~ 
that? 

A IbelieVe%. 
Q A.llright. Doyouhaveanyquestionsabouteither 

tbepmomdingbemurtbeprocedunbefomweproceedtoask 
questions? 

A Just who’s at the table? Who’s quedioning and 
who’s here? 

Q Theseamtwograndjurors. Thisisacowt 
repor&. MynamcisMikeEmmiek I’mwitb~QfEceof 
Indepeadmt Ceuusel. Ibis is Sol wiscnbag. He’s alsu with 
the Qfllce of Indepen&mt Counsel The rest of the people 
here are also grand jurors. 

A Okay. 
Q Any other questions you might have? 
A-Idon’tthinkso. I’llaskthzrnifIgetconfttsed. 
Q Allright. Fairenough. WhatI’dlktodofiist 

is just ask you some backgroundquestioas. I say background 
3 questionsbccauscalthoughI~wtbatyoullavc~ 

4 baekgruuud kinds of questions before in other grand juries 
5 andothcrsettings,thisgrandjuryhasn’thadthcbarefitof 
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1 hearing what, for example, your educational background is or 
2 your work-related ha&ground prior to coming to the White 
3 House. So let me stat? off with your educational backgrcund. 
4 A I graduated from the University of California in 
5 Santa Cruz with a degree in sociology. 
6 Q And when would that have been? 
7 A 1990. I was a m-entry student. Ran a business at 

8 the time, put myself back through school through a women’s 

9 -try program. 
0 Q And what about your occupational program? 
1 A What do you mean? 
2 Q What jobs have you had prior to coming to the White 
3 House? 
4 A IranabusincssofmyownthatIstarted I 
s was an interior designer for 14 years. I had a home 
6 mrnodel/constru&m business that I started and ran for 
7 three years. Prior to that, I had been a Headstart teacher 
8 and Homestart teacher and worked in various recreation 

9 Programs. 
10 Q All right_ How did you come to work for the White 
:I House? 
12 A I’ve known President Clinton since I was 19 and 
3 since I’m 50 now, that makes it 31 years. 
:4 Q Soyoug.mwupwithhim,inpart,inArkansas? 
:5 A Inpart 
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I President in whatever form they come in and then those 
2 messages that go out to the general public. I 
3 I always said that we were the largest outreach 
4 office because we were the office that the ordinary citizen 
5 inwantingtotalktothePresident,that’swheretheywere 
6 able to interface with him and I oversaw all the differen 
7 divisions of that from a children’s division that we had all 
8 the way to the phone and messaging and messages and letters 
9 and faxes and e-mail and all of that. 

1 0 Q Andasthedirector,youwerethcheadofthe 
I 1 entire section? Or is it a division or - 
1 2 A It’s department. 

1 3 Q Department? 

1 4 A Y__cs. 

1 5 Q All right. All right. And how long did you hold 
1 6 that position? 

1 7 A Officially, I don’t know. And you’ve probably got 
1 8 thoserecords. Ithinkitwasaboutayearandahalf. 
1 9 Q All right. And when you left that position, what 
2 :O new position did you take? 

2 :1 A I went to the Office of Public Liaison. I’ve 
2 :2 l-etcxdauthewaythroughthesametitlejwhichisDeputy 

2 :3 Assistant to the President. In the OfEce of Public Liaison, 
2 :4 I did mom specific constituency outreach. I developed 
2 :5 umstituencyouneachplansandIwas-forabout-Ithink 

, Pagec 
1 aboutaytari.nthue,Iclidoutreachtctbtgayandlesbiaa 
2 cormunity. 

3 Q Were you then the director of the Public Liaison 
4 section or the Public Liaison department? 
5 A No. AlexisHermanwasthedimctorofthat 
6 wt_ Iwasqpeofthedeputk. And~bckvcunhad 

7 two c&n&s. That’s pretty typical of each department 

8 having ome director, two deputies. 

9 Q Wh~~replaccdyouinthc~~tioru~ucsragcS 

1 0 seJctionwimlyouleftthere? 

1 1 A Jim Do&in, I believe. 
1 2 Q YouwereinthePublicLiaisondqartmmtforabout 
1 3 how long, did you say? 
1 4 A Roughly, a year. A little over a year. 
1 5 Q AIlright. Andthenwheredidyougoto? 
I 6 A Then1wenttoPoliticalAffairsandIwasoneaf 
1 7 the deputy dkctms in Political Atxlira And in Political 
1 8 Affairs, I did more supervisory capacity of looking at al 
1 9 tkekctions. That’s.theoneoffiiatheWhiteHousethat 
2 0 acmallytracksal.ltipoliticalactivitiesthatare 

2 1 occur+gonthePmsident!sbehalfandalsoinallthe.C” 
2 2 statesandIworkedwitha~ofBcopleinthatofficcjusl 
2 3 tracking all those different state activities. 
2 4 Q About how many employees would there have b&n in I 
2 5 the Political Affairs denartment? I 

1 Q And did you work at all in the campaign, the ‘92 
2 campaign? 
3 A Yes. I ran the campaign in California with John 
4 Emerson. Iwasthefieldax&natorintheprimatyin’ 92 
5 andthenIranmntbanCalifomiaforClintcm-Gomin’92. 
6 Q Afterthixtsuccessful campaigqwhatledyouto 
7 work in the White House? 
8 A IwasaskedtogobacktoLittleRockrightafter 
9 tbecampaigntoworkcmthe axnomiccxmfkaccanciwhile 

0 wofkingwthe aalomiccozlfam~tkRcsidalt~kaimeif 

1 IwoubIcomctoW~andworkir~thcWhitcHouscand 

2 I’vebeenhereeversince. 
3 Q That’s a natural transition for me to ask about the 
4 positionsthatyou’vehadintheWbiteHouse. Ifycucould 
5 explain what posit.icQ!r you had$ approxilnately how long you 
6 heldthoscpositionsandwhatingeneralyourdutiesand 
7 msponsibiIities were there. 
8 A ThefirstjobthatIhadintheWhitcHousewas 
9 DimctorofCoxm.nunicationsandMessagesandthatwasa 
0 depar&nt-adually,whenwecamein,Ithinkthatwasthe 
1 kgcstdcpartmmtintkWhitcHousc. Wehadl2@artmmts 

2 witiit. 

3 I think historically it had had anywhere from130 
4 to probably 160 employees in it and primarily we were 
5 responsible for all of the messages that come in to the . I 
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Tripp, Linda, , _ 

From: Lewinskv. Monica. ._ 
To: 
Subject: 
Date: 

Tripp, Linda, ,e 
RE: coffee break 
Tuesday, March 04,1997 1:21 PM 

believe me it is not that funny. just not a good idea to e-mail it. hope to c u 18r.msl 

From: Tripp, Linda, , 
To: Lewinsky, Moni 
Subject: RE: coffee break 
Date: Tuesday, March 04, 1997 1:18PM 

Unfair to make me wait. However, I may be able to get out of here around 3 or so, I really need a break. I’ll let 
you know. 
--____---- 

From: Lewinsky, Monica, ,w 
To: Tripp, Linda, , OSD/PA 
Subject: coffee break 
Date: Tuesday, March 04,1997 12:54PM 
Priority: High 

hi. it’s me your loyal freak. i forgot to tell you something mildly amusing...mildly. maybe we can escape for coffee 
later? does your sched permit? (VII tell you the funny then) msl 
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From: Lewinsky, Monica, , OSD/PA 
To: Tripp, Linda, , OSD/PA 
Subject: hi, ya 
Date: Wednesday, March 051997 10:05AM 
Priority: High 

Oh, well. w should (if Betty 
is nice) get my tie today. I sure hope he like s it. make me feel better and tell me it‘s really pretty, o.k.? msl 

84%DC-ooooo056 
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Tripp, Linda, , a 

From: Lewinsky, Monica, , _ 
To: Tripp, Linda, , r 
Subject: RE: hi, ya 
Date: Wednesday, March 051997 11:47AM 

Remind me to come to you when i feel good more often (ha-ha-ha)! In fact, maybe if i come bug you later you’ll 
. . make me feel better about looking so GROSS today. The highlight of my appearance today being the _ I 

have on my cheek. Hmmm...attractive! I’m bored. Would you like to go for coffee later? I know you’re busy these 
days so I won’t be offended if you can’t. buh-bye msl 

From: Tripp, Linda, ,a 
To: Lewinsky, Monica, ,_ 
Subject: RE: hi, ya 
Date: Wednesday, March 05.1997 11:34AM 

Are you asking me if the tie if really pretty? It is positively gorgeous. I am knot (ha!) particularly into ties, but from 
my exposure to you, I am developing an interest. Yours was stupendous, no kidding, clean, crisp, texture, color, 
pattern, bright, without being at all over the top.....a total hit. 

From: Lewinsky. Monica, ,e 
To: Tripp, Linda, , ( 
Subject: hi, ya 
Date: Wednesday, March 051997 10:05AM 
Priority: High 

n. Oh, well. _ should (if Betty 
is nice) get my tie today. I sure hope he like s it. make me feel better and tell me it’s really pretty, o.k.? msl 

Page 1 
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Tripp, Linda, , _ 

From: Lewinsky, Monica, , __ 
To: Tripp, Linda, , _ 
Subject: howdy 
Date: Thursday, March 06,1997 9:24AM 
Priority: High 

Hi, there. o.k. stupid point to make but i figured out that the he Betty did call on V-Day because her bosbwas in 
NY on Tuesday, the other day I was out of town. 
it’s sweet. 

Unless of course, she called Thursday evening here. But still, 
I guess I would have seen him on V-Day. Oh, I also wanted to tell you about thetie thing.... he didn;t 

wear the tie I sent him for his B-day for, i think, three weeks. so we’ll see. what’s your day like? msl 

84%DC-00000058 
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Tripp, Linda, , q 

From: Lewinsky, Monica, _ m 
To: Tripp, Linda, ,‘- 
Subject: momin’ 
Date: Tuesday, March 11.1997 8:l OAM 
Priority: High 

O.K. Sol got your letters that came in to Mr. B at 5:lS pm signed last night! I’d say you owe me, but it’s more like 
I’m paying you back! I’d love to have lunch if you can today. Lot’s to kibbii about. (well, nothing too interesting). 
i’m so annoyed that i don’t know if- is comin’ home or not tonight. Oh, well, maybe it’ better if i don’t 
know. WRITE BACK. msl 

Page 1 
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Tripp, Linda, , _ 

From: Lewinsky, Monica 
To: Tripp, Linda, , a- 
Subject: letter 
Date: Monday, June 23,1997 1:17PM 
Priority: High 

<<File Attachment: doc2.doo> 
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Clifford H. Bemath _ 

i 
i 

Principal Deputy Assistant Secrhry of Defense 
(Public Affaits) ’ 

Mr. Clifford H. Bemath has been serving 
as Principal Deputy Assistant Secretary 
of Defense for Public Affairs since 
March 1993. 

He served in the United States Army for 
21 years in a variety of stateside and 
overseas assignments including a tour as 
an Infantry officer in Vietnam, command 
of an Infantry and a Basic Training 
company, Executive Editor of “Soldiers” 
magazine, and in the Office of the 
Assistant Secretary Defense for Public 
Affairs. 

He has written a book and published 
more than 70 articles on military-related 
topics and issues. 

In addition to his responsibility for the 
day-to-day operation and management of 
the Office of the Assistant Secretary of 
Defense for Public Affairs, Mr. Bemath 
is the senior Public Affairs planner for 
media coverage of military exercises and 
combat operations and oversees the 
operation and deployment of the DOD 
National Media Pool. He is responsible 
for establishing public affairs policy and 
doctrine for the Department of Defense. 

He is also responsible for a major 
Partnership for Peace initiative to help 
those nations improve relationships and 

communications between their media and 
their Defense organizations. 

Mr. Bemath oversees the operation and 
development of “DefenseLINK,” the 
Department of Defense home page for 
release of imagery and information about 
the Department via the intemet. 

Mr. Bemath holds a Bachelor of Arts 
degree in English from the University of 
Missouri, and a Master of Science degree 
in Journalism and Mass Communications 
from Kansas State University. He is a 
graduate of the Defense Information 
School, the Armed Forces Staff College 
and the Federal Executive Institute. 

Mr. Bemath is from St. Louis, Missouri. 
He lives in Virginia, with his wife, Beth. 
They have two sons, Dan and Tom. 

845DC-oooooo61 
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Tripp, Linda, ,m 

From: Lewinsky, Monica, , m 
To: Tripp, Linda, -4 
Subject: bye 
Date: Wednesday, December 24,1997 1:38PM 

LRT- 

I will miss working with you tremendously! Who will edit my letters? Who will tell me my grammar stinks??? Who 
will escape for coffee breaks with me? 

We’ll only be a phone call away! I think the world of you and know everything will work out great!!! I can’t wait to 
see how skinny you get! You go girl!!! 

All my love, 

MSL 

845DC-00000062 
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ASSISTANT TO T)-(E SECRtTARY OF DEFENSE 
1400 OEFENSE PENTAGON 

WASHINGTON. O.C. 20301-l 4Oo 

CVBVC AFFAIRS osMAf?1996 

Honorable Strom Thurmond 
Chairman, Committee on Axmed Services 
United States Senate 
Washington, DC 20510-6050 

Dear Senator Thurmond: 

This is in response to your letter posing a series of 
questions concerning the Office of the Assistant to the Secretary 
of Defense for Public Affairs. YOUr questions and my responses 
are set forth below. 

Question l- From your service as an Assistant to the Secretary of 
Defense for Public Affairs, what do you consider to be the most 
serious problems in the management and operation of the public . 
affairs activities of the Department of Defense? What management 
activities and timetables would you establish to address these 
problems? 

Answer 1. The office has two primary missions: to provide timely 
and accurate information about the activities of the Department of 
Defense to the media and to the American public and to help keep 
the men and women in the U.S. military informed. I have not 
identified any serious management problems that affect our ability 
to accomplish these missions. Still, there are always management 
challenges. 

One of my concerns is how to get more and better quality 
photography and video imagery from military operations and 
exercises. The Department deploys combat photographers to 
document these activities, but we need to do a better job of 
training these photographers, defining their missions, clearing 
imagery for release, and centralizing the storage and distribution 
of that image-T. My staff met in January with senior military 
public affairs officers to discuss these problems. I have asked my 
principal deputy to lead this project. He plans to have specific 
oversight and policy recommendations to the Services and the Joint 
Staff in the next few months. 

Another challenge is how to cope with the rising demand for 
documents under the Freedom of Information Act and Mandatory 
Declassification Review. We are looking at a range of management 
steps that will enable us to provide timely service within staff 
limits. Among those are reorganizations and reallocation of 

_ assets, and technology enhancements, such as bar code scanning, to 
reduce some of the manpower-intensive aspects of the FOX-and 
security review processes. 
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Question 2. why is it'important to you to be an "Assistant 
Secretary of Defense" rather than an "Assistant to the Secretary 
of Defense"? 

Answer 2. The senior spokesman for the Department of Defense must 
have the stature and authority to set and enforce the principles 
of openness, accuracy, and timeliness in providing information to 
the public and the media. When this position was downgraded from 
an Assistant Secretary of Defense in 1993, the Pentagon press 
corps voiced concern about possible reduced access to the 
Secretary and other leaders. I enjoy an excellent working 
relationship with Secretary Perry,.his senior staff and the Joint 
Staff, but this relationship is personality-based. Elevating the 
job by making it subject to Senate confirmation would strengthen 
the public affairs function in two ways. First, it would 
institutionalize necessary access to senior civilian and military 
leadership. Second, it would make it easier for me and my 
successors to represent the Department in dealings with other 
government agencies and with foreign governments. 

Question 3. Should you be confirmed as Assistant Secretary of 
Defense for Public Affairs, what would you view as your princi&{ 
responsibilities to the Secretary of Defense? 

Answer 3. My princisk responsibility is to help the Secretary 
and the defense leadership keep the public informed about the 
activities of the Department. I will continue to make as much 
information as possible available to 'the public and to our Armed 
Forces, constrained only by operational and intelligence needs and 
statutes such as the Privacy Act of 1974. 

Question 4. How would you describe your access to Secretary 
Perry? How often do you see him and what activities are you 
routinely included in? 

Answer 4. My access to Secretary Perry is excellent and extensive. 
I usually see him several times,a day, both in regular meetings 
and as-needed. I generally brief him before every dealing with the 
press. Last year he talked to the press 173 times in the United 
States and more than 130 times on foreign trips. A direct 
telephone line links our desks, making communication quick and 
easy. 

845-DG-0000a)64 



3861 

Question 5. DoD directives provide 
a free flow of news and information -_ 

that the ASD(PA) shall "ensure 
to the media, appropriate 

forums, and the American people limited only by national security 
constraints and statutory mandates." What guidelines would you 
use to determine what information can and cannot be released to 
the news media and the public? 

Answer 5. I will continue to ensure that the release of 
information is consistent with the provisions of applicable 
statutes, executive orders and Department of Defense directives 
and instructions. Our goal is to release all useful information, 
unless specifically exempted by law, national security 
requirements, or privacy considerations. 

Question 6. The ASD(PA) has responsibility for the security 
review of DOD materials for publication or public release, 
including testimony before congressional committees. What policy 
would you intend to follow in carrying out these responsibilities? 

Answer 6. I-intend to continue to use the procedures pre'scribed 
under executive order and to ensure that information will not be 
classified unless the disclosure could reasonably be expected to 
damage national security. 

Question 7. Aside from restrictions related to classified and 
sensitive source-related information, what restrictions, if any, 
would you apply in approving material prepared for publication by 
DOD personnel? 

Answer 7. In order to protect the Department and the author, our 
review should ensure that publication does not violate the law or 
codes of conduct. Our review should also ensure that the 
information published does not constitute, or even appear to _ 
constitute. a misuse of official information. 

Question 8. The ASD(PA) has responsibility for overseeing the 
provision of-news analysis and news clipping services for the 
Office of the Secretary of Defense, Joint Staff, and the Military 
Departments' headquarters. What policy would you intend to follow 
in providing this news analysis and in determining what news media 
reports should be disseminated throughout the DOD'S Washington 
headquarters? 

Answer 8. ‘The goal of our news clipping and broadcast transcript 
service is to give senior defense leaders an unvarnished selection. 
of international, national and community coverage of defense 
issues. I intend to continue this policy, which gives us the bad 
news with the good. This helps the department respond 
appropriately to public issues. 

845~DC-oooooO65 
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Question 9. Allegations of censorship and news management by 
military commanders of Stars and Stripes newspapers led to a 
requirement in the FY1988/89 Defense Authorization Act that the 
U.S. General Accounting Office (GAO) investigate the validity of 
these allegations. GAO reported that, according to a panel formed 
by the Society of Professional Journalists, evidence of censorship 
and inappropriate news management was conclusive at Stars and V es in the Pacific, but inconclusive for Stars and Strines in 
Nope. What do you believe is the role of the Stars and Stripes 
newspapers? Do you believe that the military chain of command 
should be allowed to interfere with, or influence the news content 
of the articles in these newspapers? 

- . 
Answer 9. The role of the Stars and Strioes is to provide an 
unbiased, free flow of news and information to military service 
members, DoD civilians, and their families, who are serving in the 
European and Pacific theaters. The newspapers help to: 

l Provide a free flow of news from the United States, 
l Foster a sense of community within the theater, . 

l Keep personnel educated and informed, thereby making them 
better service members, and better citizens- 

The military chain of command should not interfere with news 
coverage of the Stars and Strioes and should not attempt to 
influence the news content. 

These principles are reflected in the Department's internal * 
regulations governing Stars and Strrne s operations. . 

I believe that the steps taken since 1989 have strengthened the 
independence of the Stars and Strines and minimized the potential 
of undue command influence. 

Question 10. Do you believe that there is a need for an ombudsman 
to investigate and report independently to the Director of the 
American Forces Information Service or to the ASD(PA) on questions 
of censorship in the Stars and Strines newspapers? 

Answer 10. Yes, I believe the ombudsman to the Stars and Strines 
plays an essential, continuing role in maintaining the editorial 
integrity of the newspapers. 

The ombudsman position was created in 1990 in an effort to 
guarantee the editorial integrity of the newspaper. The three 
individuals who have held the position since then have been 
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seasoned professionals who were well known and respected in the 
journalism community. 

The ombudsmen have served as a vital safeguard. I know of no 
substantive allegations of censorship at the Stars and‘stripes 
while ombudsmen have been serving. The Ombudsman position should 
be continued. 

Question Il. What role do you currently play in monitoring the 
activities of the operations of'Stars and Strines and other 
service publications, and do you plan to change this role? 

Answer 11. As the principal advisor to the Secretary of Defense 
on public affairs matters, I direct the activities of the American 
Forces Information Se-ice (AFIS). AFIS exercises policy guidance 
and oversight of the Stars and Strloes, and military service 
command information publications. 

APIS also provides management assistance, and controls the 
disbursement of appropriated fund financial support to the Stars 

. and StrlpeS . This is particularly crucial at the present time, 
when Stars and Stripes faces severe financial problems in the wake 
of troop reductions and the transfer of the Stars and Strioes 
bookstores to the military exchanges. 

it should be noted that neither my office, nor AFIS exercise 
control over the editorial content of the Stars and Stripes. 

I do not anticipate changing my role or the current structure for 
overseeing the operations of the Stars and Strines and service 
command information publications. 

Question 3.2. If confirmed as ASD(PA), do you intend to employ the 
"pooling" arrangement that the Defense Department developed during 
Desert Shield/Desert Storm to permit selected members of the news 
media to accompany DOD operations? What, if any, modifications 
would you make td this process based on past experience and your 
own views? 

Answer 12. Whenever possible, I will continue to advocate free 
and open media coverage of military operations, as we are 
currently doing in Bosnia. However, when access to a military 
operation is not otherwise available to the totality of the media 
desiring coverage, the pool system has proven to be an acceptable 
alternative to the media and to military commanders. When pool 
coverage is required, I will continue to monitor the situation and 
ensure that the pool is as large as the operation will permit and 
is terminated in favor of free and open coverage as soon as the 
situation permits, as we did in Haiti. We work closely with news 
bureau chiefs and reporters to refine and improve pool operations. 
We have instituted regular meetings with the bureau chiefs and 
quarterly meetings for media "on call" for pools. We convene 
after-action meetings with the media after each deployment to 
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discuss lessons learned and to 
also upgraded and standardized 

make needed modifications. 
our satellite and computer 

We have 

technology to mesh with the media's equipment. I will continue 
this trend of working closely with the media to improve pool 
operations and the overall relationship between the Department and 
the media. 

Question 13. Has the Department of Defense encountered any 
significant difficulties in recent years in the administration of 
the Freedom of Information Act or the access provisions of the 
Privacy Act? 

Answer 13. We have not yet encountered 
however, as indicated in my response to 
toward increased caseload and decreased 
problem could arise. We are attempting 
before it occurs. 

significant problems; 
Question 1, if the trend 
personnel continues, a 
to resolve this problem 

Question X4... What role, if any, do you _ - _ - . foresee for the ASD(PA) in 
the formulation and articulation of national defense policy? 

Answer 14. The ASD(PA) is charged with formulating policies to 
ensure a free flow of news and information to the public and the 
news media, consistent with national security requirements and 
other legal and regulatory requirements. 
anticipate direct participation in policy 
Defense spokesman, I do work closely with 
staff on the articulation of that policy. 

while i do not 
development, as the 
the Secretary and his 

Question 15. How many civilian employees and military personnel 
are assigned to the Office of the Assistant Secretary of Defense 
for Public Affairs? How is the Office organized? What other CjoD 
components does the Assistant Secretary oversee? 

Answer 151. 
a) The Office of the Assistant to the Secretary of Defense 
employs: ’ 

Civilian: 64 Military: 50 Total: 114 

b) See attachment for an organizational chart. 

c) The ATSD(PA) oversees the activities of the American Forces 
Information Service: 

American Forces Information Service (AFIS) 
Washington DC: Civilian: 94 Military: 50 
AFRTS/BC,CA: Civilian: a2 Military: 35 
DINFOS, MD: Civilian: 59 Military: 211 
Photo Sch, FL: Civilian: 12 Military: 87 
T-ASA, CA: Civilian: 132 Military: 10 
DVIS, MD: Civilian: 30 Military: 0 
AFIS Totals Civilian: 409 Military: 393 

Total: 144 
Total: 117 
Total: 270 
Total: 99 
Total: 142 
Total: 30 
Total: 802 



Question 16. Which management positions are occupied by civilians 
and which by military? What determines this breakout? 

Answer 16. As indicated on the organizational chart, the 
leadership of the Office of the Assistant to the Secretary of 
Defense for Public Affairs includes the ATSD(PA), who is a 
civilian; 3 deputies (2 civilians and one military); and 8 
directorates. Three of these directorates are headed by military 
personnel (Management, Defense Information, and Plans). The rest 
are headed by civilians. Thereeis no regulatory reason for 
designating a position as military or civilian. However, I believe 
that the deputy spokesman should be a military officer. 
Traditionally, the Directorates fqr Defense Information and plans 
have been led by military officers, and they are staffed primarily 
by military officers. 

Question 17. What percentage of public affairs management 
personnel are political appointees and what are their roles in the 
following areas? 

Answer 17. The OATSD(PA) has 2 non-career SES employees (counting 
myself) end 9 Schedule C employees. No such appointees are 
assigned to the American Forces Information Service. Assignment 
to the roles in question are: 

l Media Relations: 3 
l Public Relations: 3 
l . Information Dissemination: 4 
l Other (Administrative) 1' 

Question 18. What is the difference between directors and Deputy 
Assistant Secretaries? 

Answer 18f. As seen in the organizational chart, the Deputy 
Assistants to the Secretary work directly for the ATSD(PA), 
supervise and coordinate the overall activities of the individual 
directorates, and have broader responsibilities than the directors 
in establishing arid implementing policies and procedures. 

Question 19. What ability do directors have to make policy within 
the public affairs field? 

Answer 19. As the people who implement public affairs policy on a 
day-to-day basis, the directors are normally the first to 
determine when policy needs to be adjusted. Directors normally 
have a primary role in drafting new policies for coordination; 
however, overall PA policy is the responsibility of the ATSD(PA). 
Directors do have the authority to implement policies and 
procedures within their directorates to ensure efficient, 
effective and equitable operations. 

845-Ix3-oooooo69 
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Question 20. Some believe you have 
organization. Do you agree, and if 
how do you plan to restructure? 

too many "layers" in your 
not, why not? If you agree, 

Answer 20. Our personnel strength has fallen from 126 people (72 
civilian; 54 military) in 1988 to 114 people now. By the end of 
FY 2001, we are scheduled to lose another 17 civilian slots. In 
response, we are streamlining the organization. We have already 
eliminated 2 deputy director positions and combined 2 directorates 
into one and eliminated the extra director position. 

Question 21. Usually at the end of a Presidential term, employees 
begin to -burrow in' to avoid losing their jobs during an 
administration change. Have you witnessed any of this recently 
within Public Affairs? Do you have a program for promotion from 
within this organization? (i.e. "upward mobility" similar to Army 
provisions). 

zulswer 21. I am not aware of any "burrowing in' from either this 
Administration or the previous one. All hiring and promotions 
within this organization are conducted in strict compliance with 
Civilian Personnel Regulations and are based on merit and 
qualifications. We provide pathways for upward mobility but do 
not make personnel decisions based solely on that factor. 

Question 22. Are you aware of anyone within the OSD/PA 
organization who received a senior level political appointment and 
then converted their employment to a career civil service 
position? 

Answer 22. No, however, I am aware of two instances that may 
appear to fall within the scope of this question. One involves 
one of my deputies, Clifford Bernath. He was a career civilian 
employee with the Office of the Assistant Secretary of Defense at 
the GS-15 level from August 1990 until August 1993. In March 
1993, he was asked by then ATSD(PA) Vernon Guidry to'assist in the 
transition to the new Administration. He was given a Limited Term 
Senior Executive'Service appointment to perform those duties in 
August 1993. 

In August 1994, Dennis Boxx, the Acting ATSD(PA), requested re- 
establishment of the position of Deputy ATSD(PA). The position 
was competitively recruited and advertised to "all qualified 
persons* for a 30-day period. Twenty-three candidates applied for 
the position. Two professional review panels reduced the list to 
six "Best Qualified" candidates and referred them to me for 
consideration. I interviewed them all and selected Mr. Bernath, 
based on his proven leadership, managerial, and technical skills. 
His career SES appointment was approved by the Office of Personnel 
Management Qualification Review Board in March 1995 and he was 
appointed to the position. 

845DC-oOOOOO70 
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The second case involves a deputy under the previous 
Administration, Robert Taylor. Mr. Taylor served under an SES 
noncareer appointment from December 1989 through June 27, 1993. 
Initially, he was appointed to the position of Deputy Assistant 
Secretary of Defense for Public Affairs- Upon leaving this 
position at the change of the Administration, Mr. Taylor was asked 
to serve intermittently as a consultant to the Special Assistant 
to the Secretary of Defense for Public Affairs. He was 
subsequently appointed to a career-conditional position based on 
merit competition, which included subsequent certification from 
the Office of Personnel Management, at the American Forces 
Information Service. 

Question 23. Please give us your philosophy on hiring practices 
and promotions within Public Affairs. 

Answer 23. As stated in my response to question 21, all hiring 
and promotions within this organization are conducted in strict 
compliance with Civilian Personnel Regulations and are based on 
merit and qualifications. I do not tolerate any favorable or 
unfavorable decisions made on the basis of race, gender, age or 
other factors which are unrelated to job performance and 
qualifications. I want my organization to be known as one in 
which qualified people can achieve notice and promotions. 

Question 24. What other public affairs offices exist in the 
Washington headquarters of the Department of Defense? What is the 
'relationship of the Assistant Secretaq of Defense for Public 
Affairs to each of these offices? 

Answer 24. Each of the Military Services (Army, Navy, Air Force 
and Marine Corps) has a public affairs office, as does the Office 
of the Chairman of the Joint Chiefs of Staff. In addition, 
several of the Defense Agencies have public affairs staffs: ’ 
Defense Contract Audit Agency, Defense Mapping Agency, Defense 
Finance and-Accounting Service, Defense Logistics Agency, Defense 
Nuclear Agency, and the On-site Inspection Agency. 

The Office of the Assistant to the Secretary of Defense for Public 
Affairs provides policy oversight and guidance to these activities 
in the areas of media relations, community relations, internal 
information, and Freedom of Information and Security Review. 

Question 25. The perception on Capitol Hill is that the number of 
news sources within DoD is increasing. Can you give us an idea of 
how many sources there were 10 years ago and how many there are 
now? If there is a substantial change, can you explain it? 

Answer 25, We work closely with the Defense Agencies, the Unified 
Commands and the Military Services, and those organizations have 
not changed significantly over the past 10 years. In fact, almost 
every organization's PA staff has decreased in size. My office 
does maintain some control over public affairs slots in OSD. 
Every request to establish a public affairs position must be 
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coordinated with my staff. Over the years, very few new requests 
have been approved. That said, due to the growth and demands of 
the media itself, many organizations have made one or more persons 
responsible for direct coordination with my staff on public 
affairs related matters. These people do not, however, serve as 
"media outlets" or as spokespersons and do not, normally, work 
public affairs as full-time duties. 

There have been substantial changes over the last ten years in how 
the news media cover the Department of Defense. Most importantly, 
the success of CNN has driven most national based news media into 
a 24 hour news cycle. This need for around the clock information, 
when coupled with the numerous technological advances available to 
the media, puts added pressure on the DoD to provide factual, 
coordinated responses as quickly as possible. The proliferation 
of trade journals and newsletters over the past ten years has also 
added to the public affairs challenge--there are many r&ore 

king for very detailed technical 

Question 26. Not long ago, you finished a *Joint Public Affairs 
Doctrine." When was it begun and finished? Who was it 
coordinated with? What lines of authority does it establish in a 
joint operation environment? What is the current status? 

Answer 26. Joint Publication l-07, "Doctrine for Public Affairs 
in Joint Operations," has not yet been completed. The prqject was 
begun in mid-1992 and took about a year to research and write. 
Since the doctrine would affect other wartime doctrine, both in 
all of the military services and with the Joint Staff, the 
coordination process for this doctrine has been extensive. It was 
formally !staffed within Service and CINC PA channels twice before 
it was ready for formal staffing at the Service Chief of Staff, 
Chairman Joint Chiefs of Staff and CINC level. It is now 
completing its third--and, I hope, last--staffing. The suspense 
to the Joint Staff is March 8, 1996. We expect publication within 
a few months from that date. 

The doctrine states that the ATSDfPA) "retains primary 
responsibility for the development and consistent implementation 
of DOD information policy" and lists the further responsibilities 
of this office. The doctrine also defines the responsibilities of 
the Joint Staff, the Military Services and the Combatant 
Commanders. 

Kenneth H_ Bacon 
Assistant to the Secretary of 

Defense for Public Affairs 
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OFFICE OF GENERAL COUNSEL 
WASHINGTON HEADQUARTERS SERVICES 

1166 DEFENSE PENTAGON 
ROOM ID197 

WASHINGTON, DC ~-1155 

FACSIMILE TRANSMISSION 

To: 

From: 

Anthony zacca&pilli 

Donald W. Perkal, 
Confiiation 
Fax Number: 

Subject: Linda Tripp 

Date: March 6,B98 

~FA~~W~S~~ - 

RECIPIJmT% CONFDRMA BONGED r”- 

TOTAL NUMBER OF PAGES, ~CLU~~~ THIS PAGE: 9 

4 two 
Linda Tnpp, F 

age ktter follows in which you are requested to inform your client, 
o a than e.in her duties. Accompanying the letter is a onepage 

statement of her new ci!a tm and refixtnce samples that will assist Ms. Tnpp in the 
pedomance of her new duties. 

awe 4 P 

Donald W. Perkai 
Deputy General Counsel 

845DC-OOOOOo74 

CONFIDENTIALIW NOTICE: This fauimlk conhlns confkkntbl, privikgcd in- ttpl lc Intended only for the use of the 
wwi%ee(S) narned above. n you am not the inkndcd recipknt* or !he employee of agent re8ponsibk for f5elifaing it to me WYKled 
rcdpient, you are hereby ndii that any - norcop~polWIhcsimik.or~b1610ofury~ninrefhnceontheantenUr 
ofthkfacsiie,iscbicXIyprohibbd. IIya,lPnRce~~~fscsimikinerror,psarcnotYyusimmcdiattlybytelephonr~rstumthe 
eMbe facslmik to us at the above address vt;l tha U.S. Postal Servke. Thank you. 
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DEPARTMENT OF DEFENSE 
WASHINGTON HEADQUARTERS SERVICES 

11 M DEFENSE PEKTIGON 
WASHINGTDN, DC 20301-t ISB 

BY Facsimile Transmission MR 6 1998 

Mr. Anthony ZaccagnirJj 
Attorney at Law 
Semmes, Bowcn & Semmes 
250 west Pratt street 
Baltimore, MD 21201 

Re: LiridaTripp 

845-Dc-oooooO75 

In a letter of January 26,1998, to Ken Bacon, As&ant Secretary of Defuse ibr Public 
Affairs, Ms. Tripp’s attorney, James Moody, stated that “IEfxttaordinary press coverage of events 
surrounding [the Of&e of Independent Counsel] investigation has made it dif5cu.h for Ms. Tripp 
to leave home and has raised security concerns.” As a result, Ms. Tripp requested and was 
granted the opportunity to work at home pursuant to a J%xible Workplace Arrangement. As you 
are. of course, aware, the extraordinary press coverage alluded to by Mr. Moody has not abated 
since his letter of January 26,1998. Consequently, management of the Office of the Assistant 
Secretary of Defcase far Public A&irs has deter&& th+t Ms. Tripp’s continued performance 
of her current duties at this time relating to the Joint Civilian Orientation Conference (JCOC) 
would have a disruptive impact on the program’s success because of the likelihood of unwanted 
media focus on Ms. Tripp herselfboth during the preparations for the JCOC tour and on the tour 
itself. Moreover, the issue of Ms. Tripp’s security raised in Mr. Moody’s letter, as well as the . 
securhy of tour participants, are matters of concern to the Department. Also, I have been 
informed by the Office of the Independent Counsel that Ms. Tripp will be meeting with 
personnel of the O$lce some 12 hours per week for at least the next three weeks and that such 
meetings will occur during Ms. Tripp’s duty day. 
Trim, paid 

While the Department is prepared to mt Ms. 
admibtrative leave for the time she devotes to such meetings, management is 

concerned that this schedule is inconsistent with the requirements of her current duties relating to 
the JCOC pro8mm. 

Accordingly, ah carcM consideration of all of the circumstances, management has 
determined that it is impractical for Ms. Tripp to continue to perform her currently assigned 
duties and has therefore assigned her a new set of duties consistent with her position as a Public 
Affairs Specialist and also with her curmat work restrictions. Ms. Tripp’s new duties are 
described in the attached enclosure. Until further notice. Ms. Tripp’s first level supervisor and 
point of contact is Clifford H. Bemath, F?incipal Deputy Assistant Secretary of Defense (Public 
Affairs), whom Ms. Tripp may reach by telephone aq(oo 
a- 

r, alternatively, by e-mail 
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ML Anthony zacca@ 
Page 2 

A revised perforxunce plan reflecting the critical elements and performance standards of 
Ms. Tripp’s position is in the process of being drafted and will be transmitted to you shortly. 

I would appreciate your transmitting the accompanying description of new duties and 
sample SOPS to h4s. Tripp as soon’as possible. If you have any questions, I may be reached at 

Donald W. Perkal 
\ 

JkputyGe3leralc0unse1 

EncIosure 

845-DC-OOOOOO76 
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Duties : 

Deskside Standard Omratinq Procedures: (SOP) for JCOC: 

Currently, there is no single reference depicting in detail HOW 
the JCOC program is planned, coordinated and executed. The 
purpose of this SOP is to provide a comprehensive and detailed 
sour.ce for everyone (present and future staff members) involved 
in every aspect of JCOC planning and execution. This deskside 
SOP should breakdown the entire program by individual functions; 
and each function should be further detailed in terms of specific 
tasks involved. The following is a representative, but not 
inclusive, list of functions. 

l 
“_ 

0 

0 

History of the Program 
Purpose/Objectives 
Role/duties of Program Director (Separate Deskside SOP 
for function function performed by the Director, JCOC. 
Use attached format. 

0 

l 

l 

l 

l 

(Note1 
intent 

Detailed description of nomination/confirmation process 
Roles/duties of each member of the OSD JCOC Cadre 
(Budget, deputy director, others) 
Roles/duties of the Service Reps 
Roles/duties of the Service site reps 
Roles/duties of photographer/videographer 
Follow up aCtiOnS upon COn@etiOn of Conference 
This index is suggestive, rather than comprehensive. The . . _ ._ -1s tnat ror every runctlon associated with every aspect of 

conference planning, execution and follow-through, there is a 
desk SOP that fully describes that task and how it is 
accomplished. An example of the SOP format is attached.) 

This project is due to OASD(PA) 30 calendar days from date of 
receipt of these instructions. 
well as in printed format. 

Delivery should be on d$sk as 

From time to time, you may still be asked for information related 
to, and advice concerning, JCOC and may be asked to perform other 
related duties as determined by the DASD (Communications). 

845DC-oOOOOO77 
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SOP# DM-14-1 DATE: 8/09/91 

DESCRIPTION Olp ACT-TX: 

Accountability of Metro Fare Cards for OASD(PA) users.. Pick up 
of new Metro Fare Cards to replenish stock, to include returning 
Metro Fare Cards when the amount remaining on the card is insuf- 
ficient to pay for a trip on the Metrorail system during rush and 
non-rush hour periods. 

POINTS OF CONTACT: 

Admin NCO's 

Executive Motor Pool, Pm 3C345, S-1575 

STEPS INVOLVED IN ACCOMPLISRING ACTIVITY: 

1. Pick-up/Turn-in of Metro Fare Cards: 

a. Pick-up new cards at Pm 3C345 to replenish stock'. 

b. Turn-in cards that have less than $1, since they contain 
insufficient fare, to F&I 3C345. 

2. Issuing Metro Fare Cards: 

a. Cards will only be issued to OASD(PA1 personnel. Excep- 
tions to this rule may only be authorized by the Director 
& Deputy Director, DM; DASD(PA), PDASD(PA), and the 
ASD(PA) . 

b. When a card is issued, Admin NCOs will complete the entry 
blocks of the Metro Card Ledger. (DATE, NAXE, DESTIHA- 
TION/PDRPOSE, TICX.ET#, and BAWINCE OUT.) 

C. Ensure that the recipient initials the INIT entry block. 

3. Return of Metro Fare Card: 

a. Without delay, Admin NCOs will complete the remaining 
portions of the Metro Card Ledger. 
USED UP, and INXT entry block.) 

(DATE IN, BALANCE IN, 

b. If the Metro Fare Card has been used up, the Admin NC0 
will enter "Yes" in the USED UP entry block. 

4.. Metro Fare Cards and control ledgers must be secured in DM's 
safe during non-duty hours. 

845-DC-o00078 
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1. Memo, dtd 10 Feb 92, Subject: Authorization to Sign for 
Metro Fare Cards. 

2. Memo, dtd 21 Ott 87, Subject: Metro Fare Cards 

3. Memo, undated, Subject: Revised Instructions for the Distri- 
bution and Use of Metro Farecards 

APPLICABIZ REGVLATIONSAND DIRECTIVES: 

PREPABED BY: NCOIC DM 

845Dc-oooooO79 
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Page 1 
Q So if the information that we had -- 
A Good work. 
Q -- was that you catled Monica, apologized that your 

assistant wasn’t able to set up a meeting and explained that 
you bad been gone because of surgery, is that consistent with 
your memory? 

A It’s not consistent with my memory, I don’t have 
memory of that, but I hope I would have done that. But, no, 
I don’t have a memory of that. 

Q Then let me ask a related question there, which is 
do you remember whether on or about that date either 
President Clinton or Betty Currie might have contacted you 
and said “Could you give Monica a call, she’s been trying to 
set up this interview or chat”? 

A Well, I’m absolutely positive president Clinton did 
not call me. 

Q All right 
A Idon’tbaveamemoryofBettycallingme,but&e 

certainly could have. 
Q Is that xnnething that would have been memorable? 
A No. 
Q So it’s ‘a possible interpretation of the facts, but 

it’s not something that you recall. 
A I don’t. 
Q All right Then what we have is the WAVES mr 

A ~sisp~or~rny~~~~? 
Q No, no. I should make this clear. June 16th is 

when you actually had the meeting. 
A We’re talking about the meeting? 
Q Yes. The frrst meeting. And then a wuk iatcr, w 

have a document indicating that Monica thought that you bad 
told her in that first June meeting that you had told her 
that either tk President or possibly Betty Currie though 
that you’d gotten a burn deal. Did you say anything like &at 

Page 14 
on June 16th and that’s the time that Ms. Croft waved i 
MonicaanditsoMdsliketbatisthetimctbatyouthink:is 
probably the first meeting with Monica. 

A Yes. 
Q AIlright. Them’sthenaboutaweeklatera 

documentthat~havesuggestingtbattberearestiIIsotne 
questions in Monies’s mind about the job situation, but that 
you had told Monica during this June meeting that the 
President had told you that Monica had gotten a bum &al, 
basically had been dismissed from the White House unfairly. 
Did you say anything Iike that to Monica? 

A No. 
Q Is it possibfe that you said to Monica some&& 

Iike “I understand that you may have gotten a burn deal” and 
that you rnigbt have said that because that’s what Betty bad 
told you? 

Paf?CTM 3-26-B 
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Page 15 
to Monica, to the best of your recollection? 

A No. I’m definite about the President. That is 
absolutely a definite no. I don’t have a memory of Ek 
saying that. 

And, as I said before, I don’t have a distinction 
in my mind clearly of what we actually discussed on thy 
first meeting versus the second meeting. I have impressions 
of both those meetings, but at some point, with Monica, we 
did discuss her leaving the White House and we talked at 
length about the Deputy Chief of Staff and the role that she 
played. 

So I was very aware of that and I was very aware 
of how Monica felt about leaving, but I don’t - I don’t 
have any sense or recollection of sharing anybody else’s 
sense of that because I didn’t have any idea what the 
President thought about it and I don’t know that I actually 
knew what Ektty thought about it at that point_ 

Q Then let me suggest a way that you might have 
thought about it and a way that that cunversation might have 
occurred. And, again, I’m just trying to refresh your 
recollection and, if it fits, fine. If it doesn’t, just let 
me know. 

A Okay. 
Q But it seems to me that it’s possible that what 

happened was Betty, in talking to you about Monica 8~’ 
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Page I. 
letting you know that Monica would Iike to have a chat with 
you,shemighthavesaidsamethingIike,”Youknow,she 
doesn’tiikchcrjobwiththtDeparQlcntofI)efaLst,sbcwas 
dismissedfmmherWhiteHousejobunder~cesthat 
skthoughtwaaalittleuufair.” Andtheninyouraertof 
bmakingtbeiceandchaningwithMonica,youmightbave 
relayedtbatinf~enteher. IatIlataom&ingtbatyeu 
might have done? 

A I don’t have a memory of that, but I cert&Iy 
wouldhave-Imean,ImtsvcryinitiallyGmpatbeticwith 
Monica 

Q And that might have heen a basis for the empathy? 
A It was a basis for the empathy. I mean, I did 

not like the fact that she felt so wronged And I wasn’t 
sure what all the facts were, but I don’t have any clear 
memory at all of Betty telling me about any of that. She 
~~Y~l~~~ow~M~~~~d~~ 
teldmetbat~atsomepointIlarewthatandknowit 
today. 

Q So it sounds like what you’re saying is you do 
have a memory of having empathy during that June 16th 
meeting and that part of that - 

A No. I want to be really cl&r. I do not have 
tbesemeet&sf~edinmymindofwbathappenedonwbich 

I meeting, so I can’t say - I truly don’t. I just don’t know. J 

Page 13 - Pa@ 16 
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n re: Grand Jury Proceedings Multi-Pagem 
7 Page 1’ 

1 These are impressions that I have now. These are feelings 
2 that I xmemkr having, but I can’t tie them specifically -- 

3 Imean,we’retallcingaboutnowaJune16thmeeting,soI 
4 can’t say what I felt back then or thought back then. 
5 Q Okay. Let me approach it more generally. 
6 A Okay. 
7 Q At some point, and Possibly in this first meeting, 
8 you bad empathy with what appeared at that time to be 
9 Monica’s situation and that you knew that Monica felt she ha 
0 left the White House under circumstances that she thought 
I wvre unfair, but you’re not sum whetha or not you got that 
2 information from Betty or even from Monica herself. 
3 A well, I kllOW 1 got it from h%XiitX. 
4 Q Alllight 

5 A I’m certain about that. 
6 Q Yes. 
7 A I don’t know -- 
8 Q Whether in addition - 
9 A Wlxther I got it from other places. I don’t know 
0 howmuchBettyt.oldmewhenshetalkedtomeaboutthat 
I situation. Because now what I know, I know it from so many 
2 0tlErsou.r~. 
3 Q Iunderstand. IsthattbekindoftbingtbatE&ty 
4 might have said to you in setting up something like this: 
5 A Yes. 

Page 18 

d 
1 

I 
1 

1 

1 
1 

1 

1 

1 

1 

2 
I 

? 

I 

Page I 

I optimistic about a discussion, but had offered her a position 
2 as a detailee. 
3 A Incorrect. 
4 Q All right. You had at leas< though, discussed the 
5 detail position with her during that fust meeting. 
6 A Yes. 
7 Q All right. So there’s nothing about this 
8 particular document that I have in mind that’s in somewhat 
9 late July that refreshes your recollection about what might 
.O have happened on July 16th. 
,l A No, but it’s also not inconsistent with what we 
2 would have discussed 
3 Q InJune. 
4 AColTfXt. 
5 QlSee. 
6 A Correct. I mean, it could have been at either time 
7 because we did discuss that and we discussed the detailee 
8 Position at length and, as I indicated earlier, my first 
9 reaction or impression of Monica was she wasn’t interested il 
o that and then she called me back and said she was. 
.I I did look into that to find out if we could do it 
2 and we couldn’t do it. Her thinking that -- well, 1 don’t 
3 know that she actually thought that, but that’s not correct. 
4 I don’t know how she would have thought that she’d been 
5 offered the job. 

1 Q All right. Now, we also have information that 
2 Monica sent you some letter immediately after that first 
3 interview and I think we talked about it a little bit earlier 
4 andyoudesaibeditaskindofagushyletter,tbewaythat 
5 youdescribedit. Didthatletterhaveanyinformationiuit 
6 aboutwbatsbewantedbywayofajob? Orwasitsimplya 
7 thank you? 
8 A Mymemoryofitwasathaukyou,butshecouldhave 
9 reiteratedthetwo-actually,tbetbreethingswetalked 
D aheut,butIdon’tthinkitdid Mymemoryofitisjusta 
1 very short note. 

2 Q And what were the tluee things, if you can recall? 
3 A Prior to our meeting, she had met and interviewed 
4 in the National Security office. She was interested in 
5 anythingincommuuicatious. AndtimIhadbroacbcdtbcidca 

6 of detailing her to work on a women’s outreach project 
7 specifically with me. 
8 Q All right_ % next date, as we’re walking through 
9 this evolution of the job efforts, is the WAVES record on 
3 July 16th. And, again, with respect to thaG the question is 
I going to be whether or not you actually met with her or 

2 didn’t, and you indicated earlier that you’re not sure, bul 
3 we do have a document that’s &ted about a week later and 
1 that document suggests that Monica believed that you had 
5 offered her, and it’s possible that she was simply king 
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1 Q One of the things that this document suggests is 
2 thatherhopewastodothisdetailforawhileandthen 
3 possibly go from there into a communications related 
4 position Isthatsomethingthatyouhadspokenwithhe 
5 aboutduringeitherthatfirstmeefingoraleofthosefti 
6 telephone ds? 

7 A That’s vc@ mahstic and, yes, WC would have 
8 discusscdtha~ ‘AdetaiIistimxp&ic. Atmax,itcar 
9 be120&ys,dependingonberagwcyitcouldbelessand 
0 dependingonwhatwehavcIcftunadetailpa&ge. So1 
I know we would have discussed the fact that that’s a good wa! 
2 to get in the building, find out what other jobs am there 
3 and then it’s easier to get a job within the building once 
4 you’re in the building. 
5 Q I mentioned to you, I think that this document 
6 thatwehaveisdatedin-wlell,I’Ilbecvenrnorespecif~, 
7 July23rd AndthnifImcall,youmturnedfmmyourtrip 
8 abroad August 1st and since the July 23rd document talks 
? about this detail and she still hopes that the detail will 
3 eomcthrough,thatmakcsmethinkthatyouhadnot&tamiaai 
I yet whether or not the detail had been canceled. 
2 Does that square with yo_ur recollection of the 
3 timing of when you determined that the detail wasn’t 
I available? 
5 A No. 

- 
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Q All right. Tell me why. 
A I think by the time I left, I knew that that wasn’t 

going to happen. I think I had already found out the 
information I needed. 

Q When did you leave? 
A What I’m less confident of is when I actually told 

her. 
Q Isee. 

A And that‘s where I’m confused. I want to help you 
on this, too, because I’m truly confused in my own rninl 
whether I saw her before or after. I think I saw her before 
I left the country, but I don’t close the door. 

Q When did you leave the country? 
A Well, that’s what I said. I’m not sure. I said 

5 earlier I think it was around 17.18, 19, some time in there. 
6 And that’s the piece, I apologize, I still don’t know, 1 
7 haven’t found out. 
B Q And you were gone for two weeks, getting back in 
9 August? 
D A IthinkIwasgone loor 12days. 
1 Q All right. And your belief is that before you left 
2 onthe17th, 18thor 19th,youhadalreadydetemCnedthat 
3 the detail wasn’t available, but you’re not sure whether or 
4 not you communicated that to Monica. 
5 A &Tect. 

Page 22 
I Q IfyouretumedfromyourtriponaboutAugustlsf 
2 aodwehavethisambiguousWAvEentryonthelsfitsbikes 
3 mc that you might have a specific rccollect+on of a meeting 
I ontheverysamedaythatyougotbackfromParis. Andso 
5 thefactthatyourreturnisontbesamedayasthis 
5 ambiguous WAVEentry makes me think that that may be 
7 som&ngthatwilljogyourmemofy. Anytbinglikethatin 
3 yolKmemoly? 
3 A Idon’tthinkIhadthatmeeting. IthinkIhada 
I nmting prior to my going. I don’t have a memory of her 

after I got back. I could have, but I don’t have that 
memory. And I would not have come in to work on the day I 
got back. I’m not a good traveler. And I know you need to 
know all this and I really will find out exactly when. 

Q But another way of interpreting that is if you did 
get back on August lst, it’s unlikely that that ambiguous 
WAVE entry relates to Monica coming in to see you. 

A No. 
Q It’s not unlikely? 
A No. As I said, she could have been waved in, 

possibly saying she wanted to see me. 
Q Isee. Isee. 

A And she could have - she knows a lot of people in 
the building. She could have gotten anyone to do that. She 
could have said, “She’s not here, but I’m going to hopefully 

Page 2: 
I see her this afternoon.” That’s not that hard to do. 
2 Q 1 See. 

3 A Or unusual. 
4 Q So it might relate to you, but it wouldn’t relate 
5 m something -- a meeting that actually occurred with you. 
6 A Correct. 
7 Q Good. We also have some information that some time 
8 in mid August Monica had told some pcoplc that she was having 
9 trouble with you and the job hunt situation. Let me give you 
0 afewmo~:detailsardthenwe’llrrytoagainplaoetbese 
1 details into the time line I’m trying to develop here. 
2 A Okay. 
3 Q There’s a reference to Monica telling Ms. Bailey, 
4 who was the liaison for these kinds of jobs, that - thank 
5 you for your assistance and she is interested and umtinus 
6 to be interested in the detail that you had offered her. 
7 And, again, that’s August 25th. 
8 How does that square with the time line that we’re 
9 trying to develop? 
D A I don’t know what time line you’re trying to 
1 develop. You lost me for a second. 
2 Q Okay. We have what appears to be a meeting on 
3 June 16th. We have what may be a meeting on July 16th. 
P Wehaveyougoingtoparisandcomingbackandthen~havc 
5 in late Augusf August 25th, discussions between Monica a$ 

Page i-. 
Ms. Bailey where Monica appears to stiII be optimistic about 
working with you on this detail. 

Does that, that August 25th eommunieation, be- 
Monica and Ms. Bailey, does that square with your 
lt%OlleCtiOn? 

A No, because - no. But it wouldu’t. Liz Bailey is 
tlx White House &&cm for the Depaxtment of Defense. 
AnythingMonicawantedtodo,regard&ofwbatitwas, 
would have to be approved by Liz 

SoIhadalreadyinstructedMonicaearlyonthat 
slxhacItoworkwithLizBaiIeyonanytbingskdid Shehad 

mworkwithKalBacon. soanyconvusatioasllcwouidlla~ 

heenhavingwithIizfitswithwhatsheshouldhaveb&n 
talking to Liz about. 

Now,herwantingadetail- 
Q Butshesaidthatshewantedtotakethedetail 

that you had offered her. 
A Shecouldhavesaidthat. Imean,Idon’tknow 

tbatshesaid-tbatdoesn’tbaveameaningformeinany 
way. 

Q Well, it would be odd for someone to say “I’ll taJ-a 
the detail that was offered to me: if you had already 
withdrawn that offer. 

A Well, I hadn’t - you’re right. I don’t know that_ 
so that -- that doesn’t - it still doesn’t help me. I truly 
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Page 21 
do not know whether I saw her. 1 talked to her on the phone, 
I know, but I still don’t think that I saw her. 

Q I’mtryingtousethatasafulcrumaroundwhichwe 
can try to place in time the time when you told Monica this 
isn’t going to happen, the detail’s not going to happen. 

A My memory if it was I told her that in a phone 
call. 

Q Okay. 
A I thought I had wrapped all that up before I left 

exceptforIknowItalkedtoberoncewbenIgotback The 
when of that conversation, I don’t know when. 

Q ~lli&t. 

A If it was that late, it could have been that late. 
MysenseisLizBaileyknewthattbexewasnodetail. 

Q All right. Finally, to try to place one more fact 
into this potential time line, again, see if it squares with 
your recollection, we have reference to a discussion between 
Monica and Ms. Bailey some time in August and I’m not 

9 entirely sure when, where Ms. Bailey says to Monica, “Look, 
0 I’ve talked with Marsha and it looks like there may not be a 
I detail available. You Deed to talk with Marsha about that.” 
2 Did you talk with Liz Bailey about that? 
3 A Yt?S. 

4 Q All right. And doyou- ber whether Monica did 
5 have a conversation with you, possibly on the telephone, 
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A Well, yes. As I’ve said numerous times, I had a 
conversation with Monica and I told her that was not going to 
work. where I’m not clear is I thought all this was 
coadensedinamuch&ortertin&mmethanyou’rer;rPmillPtc 
allege that it could have occur14 in. 

I don’t dispute that it could have been drawn out 
overthattime. Tbat’snothowIrememberit,butpartof 
thatisbeeausethatwasalongerperiodoftimethan1 
thought I spent on this, though. 

Q LetmetrytoR-chamcterizewhatIthinkyou’ve 
just said, which is that it’s at least conceivable that what 

about the detail? 
Page 26 

happened in tinx is that you told Liz Bailey some time in 
August that the detail was not going to happen, that Liz 
BaileytoldthattoMonieasometimeafterwardsandthat 
h4oaicaalKlyoulUdtbStlzkp~convusatiooorpabapseval 
a meeting in person, but let’s suggest a telephone 
conversation, where you said the d&ail’s not going to 

happen. 
A That could have happened. That could have happened 

that way. 
Q All right. Okay. Fair enough. You had mexkmed 

earlier that you thought that Ken Bacon had not approved a 
detail for Monica. 

A COlTtXt. 
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Page 2 
Q What made you think that? 
A Well, now I don’t know, now that you’re asking me 

as if it didn’t happen. That’s just my recollection. I 
assume I would have gotten that from Liz Bailey. May& 
that’s what 1 wanted him to say. That’s just my memory of 
it. I don’t know. 

Q All right. 
A 1 still think that. 
Q Let me throw out another interpretation and tell me 

whether this makes sense or not. One interpretation might be 
that you had told Monica that there might be a detail, you 
were hopeful that Ken Bacon or Liz Bailey might say “It’s nc 
goingtohap~“andthentheywMlldinasensetakecareol 
her not getting the detail. 

Bailey calls you and says - or somehow 
communicates to you that Bacon has said it’s okay. which ttcn 
puts you in a position of having to do the dirty work, fc 
lack of a better word, and so you tell Liz, “Well, it turn 
out that I’ve spoken to people on this end and there isn’t a 
detail.” 

Liz then teIls Monica, Monica calls you and then 
you say to Monica, “Sorry, we just don’t have a &tail.” 

That’s another interpretation that throws in a 
couple more fact-s. How does that interpretation square with 
your xecollection of the facts? 

Page 21 
A The only piece of it that doesn’t square is the Ken 

Bacon piece. I found out, and here’s the only fact that I 
know, is that I technically could not have a detailee, so 
thatdriedup. IatthesametimehadcometodeeideI 
didn’t want Monica 

IamsurethatinmydiscussionswithLizIwould 
havetoldLizto~Monicatostayiaajobwhaeshe 
waswaatiaadnirM. Aadmyimpmssionwastkywankdto 
keep her, but I wuld be dreaming that up. But that’s m: 
impression. 

Q All right. Would it be consistent with your 
approach to handling people like Monica to try to see wberhez 
or not her interest would go away before you had to get in 
her face about it and say “It ain’t gonna happen”? 

A That’sfaireaoughtosay. IwantedMonicatocdme 
out of this feeling good about herself and feeling satisfied. 
Shewasayoungwoman,shehadaverygoodjobwhichfora 
lot of people that was a vay glamorous job. It had a lot of 
travel with it. 

The more-1 found out about the job and the 
interactiti I had with her, that was the appropriate place 
for her. And, yes, I really wanted her to stay there and I 
had hoped that she would stay there willingly and be happy 
andIwantedhertogetthekindofsupportonthatsideand 
I know I talked to Liz about that, of supporting her in 
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Page 2’ 
staying and make a career choice to stay there rather than 
try to move on. 

Q Did you have any further conversations with Liz 
Bailey about this at all? 

A I talk to Liz Bailey regularly, intermittently, 
because she’s our liaison. I am sure during the period where 
I was working on this amongst other things I would hav 
discussed it with her, but I haven’t discussed it, I don’t 
think, since that Period. 

Q And do you remember either specifically or 
generally any of these other discussions that you may have 
had with her? 

A No, but I don’t have specific memories of any 
conversations back around that period. I have snippets and 
impressions, but I - no, I don’t. 

Q All right. Do you have any snippets or impressions 
about discussions with Liz Bailey about this? 

A No, other than what I’ve said. 
Q All right. That’s what I meant to ask. 
A Yes. 
Q other than what you’ve aheady told us. 
A Monica in many ways is not unlike a number of 

people. The unique thing for me about Monica was her 
reference to being treated differently and treated badly. 
That’s not usual. I’m sure she’s not the only tits; but it’s 

Page 3C 
I not - it’s rare but that piece is different and in her 
2 refereneetotbeotberwomenandthatsbefeltlikesbewas 
1 singkdoutonsomebasii. ThoseweIethelwotbiD@&at 
4 were significant about Monica All the rest about her 
I disliking her job, liking her job, trying to fmd other jobs 
5 is very routine. 
? MREMMIfx Allright, Thatprettymuehdostsup 
3 thequestlonstbatIhadwithregardtowhatI’meallingtbe 
) timeline,forlaekofabetterword. WbatI’dhketodois 
1 now hum to another topic, if you’ll give me just w second 

(Pause.) 
MR. EIvth4ICK: Hem’s what I’d like to do. It’s a 

little early for a break’ so what I’ll do is get into a 
subject area., then we’ll break, but there may be some 
follow-up questions that we would like to ask based cm the 
timeLinebecause~‘1liaquirewitbtbegrandjurywhether 
they have any additional questions, so we may be circling 
back to that same topic. 

THE m=s: Fair enough. 
MR. EMMICK: Just so that you know. 
What I’d like to do is ask some questions about 

Webb Hubbell. 
THE =ESS: I’m so surprised. 
BY MR. Eh4hlICK: 

Q Let me first ask some background questions. How 
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Page 31 
long have you known Webb Hubbell? 

A Since we were in the tenth grade. 
Q Could you just give us a quick description of hc 

your friendship with him has evolved from that time until 
now? 

A For the most part_ except for probably a few years 
in there, we’ve stayed in touch. We’ve gotten in the las t 
probably -- probably 20 or 25 years, we’ve probably been 
closer. We knew each other well in high school, then w 
drifted apart. Probably in the early ‘7Os, we hooked up 
again and have stayed close ever since. 

Q Would you regard him now as one of your better 
fricllds? 

A He’s one of my best friends. 
Q E%?stfriends? 
A Mm-hmm. 
Q All right. What I’d like to do is focus a bit on 

the nature of your relationship as the two of you started 
working with the federal governmcn t them in ‘93. What 

,O position did he come to in ‘93? 
I A He was the Associate Attorney General. Initially, 
2 whenwefustcameuphere,hewastheonlypolitical 
3 appointee that we had in the Justice Department for some tinx 
4 period. He and Stuart Gerson, who was the acting Attorney 
5 General, I guess ran the Justice Department for us for - 

Page 2- 
I number of months early on and that was when I was the 
2 Director of -- 
3 Q Correspondence? 
4 A Yes, &respondence and Messages. Thank you. 
5 Q thuingthattimeperiod,ti’93,‘94timc~od, 
6 wereyouinfrquentcontactwithhim? 
7 A Yes. = 
6 Q Whatdoesfmquentcontactmeantoyou? 
9 A Every day. 
0 Q Good. Telephone eontact or lunches, breakfasts? 
I A u of the above. 
2 Q Wac you taking about business or just socialikq 
3 or both? 
4 A Never business, always socializing. 
5 Q He never talked about DOJ matters at alI? 
6 A No. Webb andVincewem--VinceFoster- 
7 theywaewhatfthoughtwasthcqtitomofwftatagood 
K lawyer was in that they never discussed their business 
3 withanybody. 
3 Q At least not with you. 
I A At Icast not with me. 
2 Q Okay. There came a time when Mr. Hubbell ha 
1 ctmcems about the billings that he had with his law furn. 
t Do you recall that &? 
5 A No. I 
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I Q well, he -- 

2 A Maybe I don’t -- what are you asking? What’s Q After hc resigned, do you know what he djd 
3 the-areyouaskingmeforatimeoradate? 3 employment wise? 
4 Q I’ll jump f&ward and then I’ll come back. A I know that as long as he retained his law licze 

a A (%TeCt. 8 nothing wrong. And he had an office, I believe, u%? -- 
9 Q All right. Some time before that, did you have any 9 don’t know what the fm’s name is. 
o conversations with him about those billings? A friend of ours had given him space in his office 
i A Not speci&&ly about that. I’m not sure that 1 11 ~~~dI~~Webb~goi~to~~~te~~. 
2 everwas - until Webb pled guilty, I was not aware of 12 He was a lawyer. And that’s pretty much the extent of what 

4 than what others have told me. Q He stayed here in Washington. 
A Stayed in Washington. 

6 art&$ in the WWSpqNX. Q Were: you awaTe during 1994 of any efforts by people 
7 A correct. 7 in tbz White House to assist Webb Hubbell in fin&g 

0 articles? Q Any discussions of any efforts at all that yo-J’R 
1 A Idid. 
2 Q Did you ever ask him about them? A Webb was loved by tk people that knew him an? be 
3 A Yes. 3 haddotleanoutstan ob at the Justice 

4 tbcrcwmmanofus 

1 Q Can you place that in time a little bit? 1 innocence,soI~v~~of~y~fmdiaghimjobr,butI 
2 A We& I don’t know. 1 haven’t thought about it 2 knew of Webb txying to fmd employment, but I never kard 
3 that way. The very fucst article that I ever remember 3 anyoaeintheWhiteHousetallriogabouf”Oh,f’mgoingto 
4 aboutWebbwaswhen--IthinkthatIremember-was 4 try to get Webb a job,” but tkre were discussions abou: Tm 
5 The Wall Street Journal did a series of Webb Hubbell 1.2 5 sorry this is happening to Webb, I hope he’s okay.” It 
6 ~3or~~~d~t~~-~jo~~ut 6 ~‘t~~~~~p~wo~~ve~~~~ 

Q What people do you think would have helped him, 
B painful for Vince Foster as well, thslt type of article. 8 eithabeumsetheylikedhimalotorbecausetkywucina 
9 At some point, there were allegations that he bad 9 position to help him? 

2 inconceivable to me. I continued not to believe that until 12 wasinnocent. Idon’tthinktkrewasaperxmthatIkxw 
3 k pled guilty. And even when be pled guilty, I umtinued 13 ~~o~t~k~d~~~~~d~k~ 
4 not to fully believe them. 14 being politically persecuted. 
5 Q Before he pled guilty, he resigned from the Q When you had these discussions with Webb, son of 
5 bunt of Justice. 
7 A &nXt. 

? with him about the billing dispute? 19 A No. 
3 A No. Not - no. I didn’t have specific 20 Q Did he ever describe his clients at all? 
I conversations about the billing dispute, but I was very 21 A No. 
2 unhappy that he was resigning and didn’t think k should 22 Q Did he ever describe gettipg any work? 
3 resign. I was fumfy convinced of his innocence and felt 23 A No. 
3 Iike that he was being hounded and singled out unfairly. 24 Q Did he ever say that he had met people who had 
5 1 was probably one of the last of the true believers in his 25 connections to the White House at all? 
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Page 3; 
A No, but he wouldn’t say that. He knew everybody in 

the White House. I mean, Webb was a well known figure and lx 

had captured the imagination of a lot of people, partly 
because he had become so popular at the Justice Department 
with the career people. They liked him a lot. He had opened 
up, I think, a lot of doors in the Justice Department for the 
career people. They felt more involved. 

We had also had a series of really high profile 
crises with Waco occurring during his tenure with Attorney 
General Reno. He’s a physically big man. He was a pro 
football player and his presence was eye-catching to people. 
He was well known, well liked. 

Q Just to summarize, it sounds to me like you’re 
saying you’re unaware of any efforts by any White House 
personnel to try to find him employment. 

A correct 

Q No referrals at all that you’re aware of? 
A What do you mean? 
Q From White House personnel referring business tc 

Webb Hubbell. 
A Absolutely not. 
Q You say “Absolutely not.” 
A We don’t do that_ White House Personnel, first 01 

all, I wasn’t working there -- 
Q I’m sorry. I meant the SXIId perSOnId. 
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A Oh Backup. 
Page 38 

Q People who work at the White House. 
A Oh, okay. Ask me again. I was going down a whole 

different road. 
Q Yes, I wasn’t sum, when you said “Absolutely not,” 

it sounded like you might have misinterpreted it. 
A Yes. Yes. 

Q Are you aware of any people at the White House 
making any referrals to Webb Hubbell? 

A I wasn’t then. I’ve heard now that there were. 
But, no, I never heard that from anybody. 

Q And when you say that you’ve heard now, am you 
referring to what you’ve read in the newspaper - 

ACOI-ICCL 

Q - or have you had any conversations with anybody 
on that subject? 

A No. No conversations. I’m referring to what I’ve 
heard in the media. 

Q Were you aware that Mack McLarty - well, you know 
who Mack McLatty is? 

A Yes, I do. 
Q What position did he have at the White House? 
A I believe at the time period that you’re referring 

to, he was the Chief of Staff. 
Q Have you ever heard of a person named Tnunan 
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Arnold? 
A Yes. 

Page 39 

Q How do you know who Truman Amold is and who is bc? 

A I know Truman -- well, that’s not fair. I have 
known who he was and I have met him through the years. He 
was a very prominent Arkansan, always referred to as the 
other one from Texarkana, ROSS Perot and Truman Arnold 

I knew him from back in the Fullbright days and 
then I got to know Truman and his wife Anita probably at the 
close of the ‘92 campaign. 

Q Were you aware that Mack M&arty called Truman 
Arnold about employment for Webb Hubbell? 

A I’m still not aware of that. 
Q Again, that sounds like a no. 
A Right I’m not aware of that. 
Q All right. Were you aware or do you know that 

Arnold eventually hired Hubbell? 
A I may know that. 
Q Okay. How did you come to know that? 
A I don’t know. I don’t know that for sure, but I 

think that - well, I don’t know that I know that, but I 
think that. It would not have surprised me, doesn’t surprise 
me. 

Q How might you have learned that, if you do know it? 
A I would have learned it from media. I mean, I 

Page 4! 

1 don’t believe that Mr. Arnold has ever told me that and 
2 know Webb has never told me that. 
3 Q Have you spoken with Mr. Arnold in person? 
4 A Numerous times. 

5 Q So just describe for us then, briefly, what the 
6 nature of your relationship is with Truman Arnold 

A FbeIy so&. He and his wife have become good 
friends. 

Q You have socialized on occasion with him and his 
wife? 

A Socializedwithhim. Whenevertbeywouldcnmeta 

townintbepast,Iwouldtrytoalwayshavedinnerwithtbtm 
and have lunch with his wife when she was here. PureI) 
social. 

Q Did he know that you were friends with Webb? 
A Yes. 

Q It strikes me that if ~OU’IC friendS with the 

Amolds and you’re iiiaids with Webb that when Amold = 
to hire Webb, that would be something that would come up in 
the course of a conversation. 

A l’be m& that we’re referring to, Truman and Webb, = 
don’t talk business in front of w-_ geXlauy. They%? 
pretty sexist that way. At least Truman is. I have never 
had a business discussion with Truman Arnold I don’t 
discuss what he does, who he hires. He’s never discussed it 
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Page 4 
with me, I know him in a social context. And that 
particular group of men does not discuss tb5.r business 
socially with women present. 

Q Okay. So it sounds like you were awarc in some 
general sense that Amold may have hired Hubbeg, but you’n 
not entirely sure when you learned it or wi3etbe.r you learned 
it, simply from the media or possibly from some other 
discussions? 

A Webb was in business for himself when he left th 
Justice Department. He was soliciting clients. It woulc 
have been natural for him to solicit among the people that he 
knew. HckrrcwthcAmoids. ~t~~t~c~~~~~y~ 
another tither he was or wasn’t 

It does not surprise me that Mr. Arnold would have 
hired Webb. I’m delighted that be did. But it’s nothing 
that I would have inquired about. Or that they would have 

shared with me. 
Q If Webb and Mr. Arnold had a relationship of tha 

kind, can you think of my Reagan why Mack M&arty would make 

a call to Mr. Arnold to try to arrange for some sort of 
employment for Webb? _ 

A Well, Mack also is someone that had known Webb for 
a very long time.. We were all at the University of Arkansas 
together at the same time. We are a cIose-knit group of 
people. A friend of my friend is my friend. 

Page 42 
And I think Mack out of lcaowing Webb and knowing 

Tnrman,ifh:didthat,thatwouldhavebdenavaynatural 
thing for him to do, something be would have doot for anym 
thatwasaclosefriend. ~dI~~~d~b~~t 
that up immediately if he heard a friend was in need. 

Q Wae you aware or did you know that Mr. Arnold bad 
helpedtoarrangeforsevcralofhisfriendstohireWebb 
Hubbell? I’ll give you a list of nm. A fellow by the 
name of Beznard Rappapoti A fellow by the name of Wayne 
Rcaud. A fellow by tbc name of John I&ores. A fdbw by the 
nameof- in fact, I don’t know if it’s a fellow or not, 
maybe I’m being sexist - C.W. Corm. 

A It’s a man. 
Q A man? Au right. ~dyou~owor~youa~ 

that Mr. Amold made arrangements for those people to hine 
Webb? 

A At the time, I didn’t, but it doesn’t surprise me. 
Q But you do know it now? 
A I~ow~tI~v~~d~dX’~~~~ 

) onallthosemenandallthoserecords,soI’msrceptingthat 
I that’s the case. 
1 . Q Did you have any discussions with Webb about that? 
I A No. 
I Q Did you have any discussions with Mr. Arnold about 

i that? 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A No. 
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Q Do you know Mr. Rappaport, Reaud, Moores, or Conn 
A I know all but Mr. Moores. I only know him -- I’ve 

been introduced to him And when I say know, I have met al 
those people socially. I don‘t know them. 

Q I asked the question earlier, are they the people 
whose names would be in your Rolodex? 

A Mr. Moores isn’t. Mr. Conn and -- I know 
Mr. Rappaport the best, but, yes. Except for Mr. Moores. 

Q Are they among the very close-knit group that yoc 
were referring to earlier? 

A No. 
Q The Arkansans? 
A No. They’re Texans. 
Q -. Texans? Well, there you go. 
A We make a distinction. They are close friends of 

Mr. Arnold, 
MR. EMMICK: All right 
THE FOREPERSON: Mr. Emmick? 
MR EMMICK: Yes? Is this a good time for a break? 
THE FOREPERSON: Yes. 
MR. EMMICK: Having mentioned the great state ol 

Texas, that’s an appropriate time for a break. 
THE Wri’NE?Ss: Who’s the Texan here? 
MR. EMMICK: Sol. 

Page 4 
1 THE WITNESS: ti right 
2 h4R. EMMICK: Let’s take a break. Thank you. 
3 (Witness excused Witness recalled.) 
9 ~ffl~~~~~x~~~you 
5 thatyouarestiuunderoath. 
6 THE wmG%s: Thank you. 
7 hDLEMhfRX Dowthaveaquorumpnzsent? 
8 THE FOREPERSON: Yes, we do. 
9 MR.EMMIC& ~~~y~~o~~~ 
o thegrandjwyroom? 
1 THE FOREPERSON: No, there are not. 
2 h4.R EMMICK: Why don’t we continue? We were askin 
3 questions about Mr. Webb Hubbell. 
4 BY MR. EMMICKz 
5 Q One of my follow-up questions relates to a comment 
6 t&it you bad made. sugssting that W&b and Txuman Arnold.did 
7 not - were somewhat sexist and did not talk about - 
8 A I said Truman was. 
9 Q Oh,I’msorry. Mymist&e. Trumanwas. Andthat 
!O he didn’t d.iscu& business-related matters with women. 
:1 A That’s my impression. 
2 Q And you also indicated that Mr. Hubbell didn’t 
3 discuss business matters at ie&t with you. 

4 A yes. 

5 Q The follow-up question that I had is when YOU mei 
Page 41 - Page 44 
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Page 4 
socially with either Mr. Arnold and Mr. Hubbell ar.d their 
wives, did you have any conversations with the wives about 
any of these employment opportunities, let’s call them_ 

A No. 
Q None at all. 
A None. 
Q All tight. They didn’t raise the subject, you 

didn’t raise the subject? 
A Only in generics. And let me separate “the wives.” 

None with Anita Arnold, Truman Amold’s wife. Susie Hubbell 

is aLso a close friend of mine. We have agonized over their 
family situation. They have four children. At the time, all 
four were still in various stages of being at home. ‘Ihey had 
son that was fmishing up college, but all the other children 
were in college or actually were in grade s&001, high 
school, and colkgc. Sbc was always con& about what was 

going to happen with the family. 
So in that context, we agonized constantly over how 

the-y would get by. But we did not ever discuss specifics of 
how they would get by, other than in the context of what I 
could do to help them. 

Q Did she ever say anything like “Thank goodness the 
White House is helping us auf”? Anything like that? 

A Ihe White House wasn’t helping them out and she ma) 
have said that. 

Page 4C 
Q ~d~~~~y~~~~~g~w~b 

has been able to pull in a lot of business”? 
A No. I don’t think Susie felt that. I think her 

fear-heranxietylevelhashardIyeverdiminishe& I 
tbinkshetothis&yba.sgreatanddeepconcernsabouthow 
they’re going to get by and I don’t think that was ever 
alleviated because once he pled guilty, Webb had tnzmendous 
fiaes and back taxes that are owed. 

MR. EMMICKZ The record should reflect that 
Mr. Wisenberg has entered the grand jury r00m. 

BY MR. EMMICK: 
Q She bad those conc.ems - let me just follow up On 

titatabit. DoyoulmowabouthowmuchmonqWcbbwasmaking 
during this time period? 

A I do not. 
Q Do you have the impression that he was not making 

much money and that’s why their financial circumstances 
seemed dire to Anita HubbeIl? 

A No. Susie Hubbell. 
Q Susie Hubbell. 
A Anita Arnold, Susie Hubbell. 
Q My mistake. So did you have the impression that be 

was not making much money? 
A It was my impression. But that’s relative. That 

i mayhelittletome+ifIhadafamiiyoffourkidsandthey 
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Pagt: 17 
were all in school, it might bc a different -- but my 
perception was that they were not bringing in an inccze 
sufficient to support a family of six. 

Q All right. Let’s talk a little bit about Erskine 
Bowles. 

A I met him in ‘92 when we worked on the economic 

conference together that I talked about earlier. And he ws 
the Deputy -- his first job in the administration was he KX 
the administrator of FDA, then he became a Deputy Chief c5 
Staff and is now thz Chief of Staff at the White House. 

Q Do you know him socially? 
A yes. 
Q Do you know his wife socially? 
A bSs so. she’s not here aS Often, So I know 

Mr. Bowles better. 
Q I’m going to ask you a question that’s somewl~~ 

similar to ones that we’ve asked earlier, that is, were 
youawarca&youkmwthatMr.Bow~shadmadcsanc~ 
to friends of his in an effort to try to fmd Webb 
employment? 

A I’m only aware of that from the media_ 

Q No discussions with Mr. Bow& ahout that directly? 
A No. 
Q No discussions with Webb about that directly? 
A No. 

Page 9, 
Q Any discussions with anya associated with tbe 

White House on that subject? 
A No. 
Q Allright. WhataboutVemonJordaa? Howdoyou 

know Vernon Jordan? 
A Id~‘t~ow~~~~. X’vemethim. I 

know of him. He% a historical figure. Very prominent 
ileaeinwasi@ton. Ilmewthasbcwasalong-timcfrimd 
ofMrs.Clintonandth:Pre&dent,datirqmanyyearsbadr 
I think it’s a 2O-som&@ year f&.&hip. And I’ve gotten 
to know Mr. Jordan through social contacts since I’ve ban in 
WaShington. 

Q Do you regard him as a friend? 
A He’s an acquaintance. I don’t know him because 

justdon’tinteractwithhimtbatmuch. Ilikehimverym~ 
and I think he would say the same about me_ 

Q Were you aware that he helped Webb in finding jobs 

at all? 
A No. Only what I’ve read. 
Q Is one of the things that you have come to learn 

the fact &hat Vernon Jordan helped Webb by putting him tour’ 
with Revlon? 

A 1 don’t know that that’s a fit, but I’ve read 
that. 

Q Do you know that from any other sources at all? 

Page 45 - Pa_gt- 18 
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I A No. 
2 Q Either from talking to Webb or from talking to 
3 others or talking to Vernon Jordan himself! 
4 A I’ve never heard anyone discussing Webb’s clienti 
s at the time when Webb had clients. 
6 Q He didn’t discuss his clients at all? Did he ever 
7 mention the fact that Revlon was a client? 
8 A Webb? 
9 Q Yes. 

LO A No. 
,I Q Did he ever dkxss - 

:2 A I wish I had known. I use that makeup. 
13 Q Togetadiscount? Didheev~discussMcAndrcws& 
;4 Forbes? Does that name ring a bell? 
.S A I’ve never heard that before. I don’t think. 
.6 Q Okay. McAndrews&Forbesisth: holdingcompany 
7 that owns Revlon, if that helps with any recollections. 
8 No? All right. 
9 Did you ever have any discussions with President 
LO Clinton about any efforts to try to get jobs sent in the 
!i direction of Webb Hubbell? 
!2 A No. 
!3 Q Any discussions about Webb Hubbell’s fmanciai 
!4 situation? 
!S A Ineedtotalktomylawyer. 

1 

2 
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4 oath. 

5 

6 

7 Q 

MR. EMMICK: %re. 
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(The witness was excd to confer with counsel.) 
THE FOREPERSON: &fs. Scott, you’re StiIl under 

MR. EMMICK: We’re back on the record. 
BYMR_EMMXCR 

The question was have you ever discussed Webb‘s 
8 fmanci& situation with President Clinton? 
9 A Eve?! Yes. I have. But in the context that I 
o discussed it with anybody and everybody. 
1 Q Meaning what? 
2 A Meaning that I was concerned about him and his 
3 family of six and particularly as to - I think I would have 
4 talked about it more after Webb was in prison. 
5 Q What did the President say? 
6 A I don’t remember what he said. He’s always been 
7 concamal about W&b. Hc cars about Webb. But I don’t have 
8 a memory of a specific conversation. 
9 Q Do you have a general impression of things that he 
0 might have said or attihldes that he might have had, similar 
1 to the lines that you’ve suggested? 
2 A Only that he was a long-time friend, he cares 
3 very much for him. l%ey were very close friends and he 
4 wants -- I think he’s always wanted to make sure the family 
s is okay. 
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Q Did the subject of Webb’s financial situation come 
up a number of times in conversations between you and the 
President? 

A No. 
Q A few times? 
A I think it would have been more of me bringing it 

up. Evay now and then the Prcsidcnt would say “How’s Webb 

doing?” And I would probably say, “Okay. Hanging in there 
It’s tough.” 

Q Is it your impression that he would ask you that 
because be knew you were friends with Webb and in fquen 
contact with Webb? 

A He knows Webb and 1 are close friends. 
BY MR. WISENBERG: 

Q-- Well, tell us everything YOU nzmember - because 
Ithink,ifI remeInber co-iy, you xemembez a discussig 
you remember discussions with the President or at least a 
discussion with the President about Webb’s financial 
condition, so tell us everything you renrzrnber about that. 

A No. I don’t remember a discussion with ti 
President about his financial condition. I remember the 
Prcsidmt caring about Webb and being cotuxr~& about Webb's 
financial condition for his family. I don’t have a memory of 
the President actually saying “What is Webb’s financial 
condition?” 
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Any of the questions you’ve asked about other 

people, I’ve not had that kind of conversation with the 
Pi&dent. l%e Pmsideat cared about Webb, they m cfose 
fria&,andkwasconccmcdaboutwhatwasbapp;ningtothe 
kids in pa&ular. 

Q Allright. Telluscverythiagyoueanremembera: 
bestasyou can%member about this eonwcTs8tioI1 or 
conversations. 

A IjUthaVe. 
Q That’s all you remember? 
A I mean, it’s just a generic impression. I don’t 

;! remember his exact words. That’s my impression of it. 
f BY MR. EMMICKz 
+ Q Do you have a reco&etion that it’s one 
j umversation or a couple of amvetsahns on that subject? 
5 A As I said before, it would be something that I 
1 mightbringupevcrynowandtbap. Youwanttoknowhowmany 
3 is every now and then? 
> Q Or just a ballpark. It’s one thing to have 25 
) conversations, ii’s another to have three, it’s another to 
I have only one. 
E A How many years has this &en going on? Liie four 
i years? 
I Q Which is the “this”? 
j A You’re talking about Webb Hubbell? 

- 
Page 49 - Page 52 
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Q Yes. It would have been since about 1994, so -- 
A FZight_ So we’re talking four years. 

hfR. WISENB~RG: He resigned in Spring of ‘94 am 
pled guilty in very late ‘94. 

TTE wrr~~ss: Okay. Four years. Three and a half. 
Once every three or four months, six months. Lie I say, it 
was not conversations about Webb’s financial condition. It 
would be in the context of “How’s Webb doing?” “Tough.” 
That kind of thing. Nothing the President could do, he was 
just concerned, I think, about his friend and particuhuly 
about the kids. 

BY MR. Eh4MICK: 

Q And how specific were you in a position to be in 

reporting on bow Webb was doing financially? 
A I didn‘t know. I assumed it was tough. I thought 

they were having a very difficult time. That’s stiII my 
impression, but I’ve since come to learn that’s relative, 
what is considered tough. 

I think given the context of ail that Webb owed and 
aI the different entities, that loomed large, so I think 
that weight neyer leavea Webb or his wife Susie and I think 
then: is -- they have extreme difficuIty but there again, 
that’s relative. 

Q So you were reporting to the President, and not 
ascribing any particular meaning to reporting, but you were 

Page 54 
letting the President know that Webb was having some 
financial difficulties. 

A No. In the amtext of fiiendship and talking 
to my friend, Bill Clinton, when he would ask about his 
friend., Webb HubheIl, “How is Webb doi@ I would say, 
“It’s tough.” And that - if that is interpreted as a 
financial inquiry, then that’s a financial inquiry. 

Q Isthatwhatyou’meantby- 
A ThatiswhatImeant Yes. rIIX%IIltitiIlthe 

whole sense, Webb has an extmmely tough Iife now. 
Financially, he’s ruined. Professionally, he’s ruined. 
Psychologically, it has been very difficuh. It has taken E 
tremendous toII on the famiIy. 

Q Did he ever ask anything Iike “Is he getting enough 
work?” 

A I don’t remember that 
BY MR. WISENEERG: 

Q How often did you talk to Webb? How often did you 
~toW~b,~you~ed~~at~l,w~~~~ 
prison? 

A At least once a week, I believe. 
Q And about how often did you talk to his wife when 

he was in prison? 
A I tried to every day. I didn’t always do it every 

day. 
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I Q Did you ever convey to either Webb or his wife, 
2 Webb Hubbell or his wife, that people in tbe Whh House wxc 

3 concQned about him counta suing The Rose Law Fii? If tbpy 

4 sued him for tbc money tbzy claimed k owed tixq that people 

5 in the White House were concerned about him counter suing? 
6 A I don’t remember that. 
7 BY hfR. EMMICK: 

8 Q You don’t remember that thete was discussion -- 
9 
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A I don’t remember either of those, the suit, counter 
suit and I don’t remember a discussion. 

BY MR. WISENBERG: 

Q I’m not saying that there necessarily was a countel 
suit, but the question would be based on a fear or a 
possibility that Mr. Hubbell might counter sue The Rose taw 
F~~~~~~. Youdon’tnxnemtxxsayingtohim 
OrtohiswifethatpeopleintheWhiteHouscwereconcPmsd 
about him counter suing becau~ it might somehow implicate 
the First Lady? 

A I don’t know that they were concerned. You’re 
taIking about something I don’t know. 

Q Okay. But you don’t - whether or not you knew 
that they were concerned is a sIightIy different question. 
Did you convey that to Webb Hubbell or his wife, that people 
in the White House circle were concerned about him counter 
suingTh@RoscLawFiibcCauscitmightdragin-somehow 
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implicate the First Lady? 

A I don’t know that people in the White House were 
concern& as I said, so since I didn’t know whet&r thq 
wexe concerned, I don’t think I could have had that 
conversation with Webb. 

Q So you didn’t have that conversation with Webb 
Hubbell or with hi% wife, a conversation to that effect? 

A About peopfe in the White House being concerned 
~a~b~e~tw~b~go~~~~~~ 
fum? 

QI@@. 
A No. I don’t know that anyone in the White House 

was ever taIking about that or conceined about that. 
Q Right_ But that’s a separate - I understand 

you’= making a logical infefmce, that you don’t even know 
thattheywereumcemed,butmyqueationismorespecific.. 
Irrespeaive of what you knew or not, my question is did you 
collvey to either Webb Hubbell or to his wife that people in 
~~~Ho~~le~~~~t~f~a 
counter suit to the Rose Law Firm’s civil suit? 

A So in other words, would I Iie to Webb? Make up 
something,makeupthistalethatpeopleinthewhittHoua 

- were concerned about this? 
Q The question just is -- 
A I thought I just answered it. 

Page 53 - Page-56 
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1 Q Well, I’ll ask you to answer it again. The 1 things I’ve ever heard said or alleged to have been said or 
2 question is did you convey -- whether or not you knew people 2 rumored to have been said. 
3 were concerned 0; not, did you convey that information to 3 Q So you don’t think you would particularly remember 
4 Webb Hubbell or to his wife? 4 it? 

5 A I don’t think so. No. 5 A 1 would not particularly remember it. 
6 Q Okay. Is that something you think you would 6 Q 1 take it the President is a person of some 
7 remember, if you conveyed that information? 7 importance in your life, because of who he is and becauz of 
8 A No. 8 your long-time friendship with him. 
9 Q &cause? 9 A Absolutely. 
0 A I don’t have any reason to remember it. 10 Q The First Lady is an important person in your lift 
1 Q Okay. 11 A Absolutely. 
2 A I don’t even think I know it. 12 Q Andifyouconveyedtosomebodythattheywere- 
3 Q aright. 13 that people in the White House were umcemcd about him 
4 A I mean, we’re taking about something that I think 14 taking an action that might implicate the First I.&y in some 
s is whole cloth here. 15 way or harm her in a public relations sense, you don’t think 
6 Q Okay. 16 you would remember that? 

7 A But--so - no. Thzrc’s nothing unusual about 17 A We’re talking a theoretical about a theoretical. 
8that,to remember if I didn’t - it’s kind of a funny line of 18 ‘Ilxmetically, would I remember Somlhing that theoretically 
9 questioning because it’s all +emeral. Where does it come 19 happened that might theoretically harm the First Lady. 
0 from? 20 That’s what we’re talking about because I have said I don’t 
1 Q Okay. And, again’ the question as I just asked 21 know what you’re talking about and I don’t think it eve 
2 it was -- as I just asked it was strictly - it strictly 22 occurred and I don’t know what you’re talking about. 
3 hadtodowithcollvcyingtlcoLMxm by the White House’ pcopk: 23 So would I be concerned about things affecting th 
4 in the White House circle, about the filing of a counter 24 First Lady? Absolutely. 
5 suit. 25 Would this stand out in my mind as being something 

Page 58 Page 61 
1 Now Iet me add this other element onto it, that 1 bigger or big enough so I would rememh it? Not 
2 therewas- did you convey to Mr. Hubbell or his wife 2 necessarily, because I’m not a lawyer. I don’t know what 
3 thatpeopleintbeWhiteHousecirclewereconcemedabout 3 that would have - what kind of meaning that has in the 
4 him ftig that suit, counter suit, because it might 4 context of things. 
s implicate the First L&y? Is your answer thesame,that 5 ~my~~Id~‘t~~-itd~‘t~d 
6 you don’t - 6 verybig,Idon’tseethestretchtotheFirstLadyother 
7 A I have no memory or knowledge of a suit/counter 7 thanshewasaf8wpartnerinthatfirm. Idon’tseeho~ 
8 suit. I have no knowledge of anyone in the White House 8 Mr. HubbeIl’s dispute with his partners in that fum has any 
P talking about this alleged suit/counter suit. I have no 9 bearingontbeF~Ladyinasvaytbat’snegative. Ithink 
o knowledge of anyone in the White House talking about an 10 those ax unrelated facts and I don’t see the connection, so 
1 alleged suit/countex suit and its implications with the Fti I 1 in my mind, it wouldn’t stick out. 
2 Lady. And I have no knowledge of talking about any of those 12 Q Well, what if Mr. Hubbell was counter suing - was 
3 ti permutations of that question with Mr. Hubbell. Does 13 possibly going to counter sue and as part of his counter suit 
4 that answer the question? 14 say “I’m not tbc only ooe, I’m not the only one who engaged 
5 Q That amwers that question. But you don’t think IS ~f~b~~~~o~p~~~f~ 
6 that it would be something you would necessarily nznemk 16 billing”? Could that caaceivably implicate some of those 
7 that people in the white House would be concerned about this 17 partners who engaged in false biIIing’ if he was alleging 

8 rather major figure. who’s in prison who might be filing a 18 that? 
9 counter suit’ you don’t think that would be something that 19 A Your question -- what’s your question? 

0 you would rmxmbm if you bad conveyed that to Mr. Hubbell? 20 Q Well, you had just explained to me why you don’1 
1 A There have been hundreds of allegations about 21 s& any cooktion or wby you would be con& or anyme in 
2 almost everyone I work with in the White House and hundreds 22 the White House would be conT_ed about some counter suit 
3 of allegations made against Mr. Hubbell. ‘his one does not 23 Webb Hubbell would file against The Rose Law Fii. 
4 have any legitimacy in my memory and it doesn’t stand out as 24 A Webb Hubbell’s transgression was a private one that 
5 having any legitimacy compared to all the other hundreds of 25 he took against his law fum. It had nothing to do with 
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Page 61 
President Clinton and it had nothing to do with Mrs. Clinton 
except that she was also a partner. So in that sense, 
Mr. Hubbell took money from her as well. 

I do not see bow this mythical thing that I’m 
supposed to know is anything that could comment on. I don’ 
know what you‘re asking me to say to you other than I’m 
saying I don’t know the conversation, I don‘t have a memory 
of it. So you’ve got me totally confused about what you’re 
wanting me to do for you right now. 

Q All I want is truthful answers. 
A Well, maybe I’m not coming Up with the right Words 

because you and I arc talking at each other, not with each 
other, on this. 

Q My question was simply -- let me try to rephrase 
it. 

A Okay. 
Q And it Was prompted by your statement a muple of 

answers ago that you wouldn’t see how anybody - to the 
effect that you wouldn’t see bow what happened with n*: Roaz 
Law Firm would be of concern in the White House. 

Do you think it would be of potential concern if 
people in the White House thought Mr. Hubbell whs ftl& a 
counter suit against the people who had been his partner: 
when he stole mcncy from the firm saying “You guys stole 
money, too,” do you see how that could bc a potential concern 
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A Y0u’l-e asking me t0 C-Q-t OII SOWthhg that 
wasn’t a fact for me, so we’re just pretending here+ we’re 
playing pretend, let’s pretend - 

Q It’s a hypothetical question. 
A I&‘spretendtbatIhavehadknowIedgeofthis 

conversation and what I have said is that I don’t see the 
conn&ion barnat Webb Hubbell’s a&as uo a pczwd kvd 

and Mrs. Clinton. 
Do I care about bow things might affect 

Mrs. Clinton? Absolutely I do. 
If I thought in any way something would affect her 

adversely, would I pay attention? Yes. 
I didn’t see the connection in this mythical thing 

that you’re talking about. Since I didn’t have the 
conversation that I know, didn’t think of the amversatioq 
now sitting here today, if I bad a lawyer guiding me 
through it, I might arrive at a conclusion that this might 
be something that might in some perverse way affect 
h&s. Clinton, but Mrs. Clinton didn’t overbill partners; 
Mrs. Clinton was not involved in what Webb Hubbell did or 
does, so I do not see why that would stick in my mind or 
raise red flags for me. 

Q When you would talk to Susie Hubbell during the 
time that her husband was in prison, would you tell her the 

‘bi.ECTM 3-26-98 
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Page 63 
truth? Would you tell her the truth? 

A About what? 
Q Anything. Do you recall lying to her about 

anything? 
A What do you mean? D&me it Give me some terms 

here. 
Q Lie, tell a falsehood. Do you recall -- 
A Yes. I told Susie she looks good wkn she doesn’t, 

I told her that she’s been losing weight when she hasn’t. 
I’ve told her that life will get better when it doesn’t. 
So, yes, I lie in that way alI the time to her when she’s 
feeling down. Absolutely. 

Q Other than those kind of Iies, do you remember 
telling her any lies? 

A I don’t have a context for that. 
Q If you had told her that people in the White House 

were concernezI about Webb Ming a countez suit or that his 
friends were concerned about bim f&g a counter suit 
against The Rose Law Firm, if you had said something l&c 
that, I take it that you woubin’t have made that up. You 
wouldn’t have lied, that wouldn’t be a lie? 

A If I had said that, since I don’t remember anyone 
intheWhiteHouseeversayinganythingaboutthat,ifIhad 
said that to Susie, I would have been lying to her. I would 
have been making up something to her, since I have absolut@ 
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no xusnory of anyone in tbc White House mr wntioning to M 
anything about this counter suit notion. 

Q Okay. So you don’t remember ever teIIing it to 
her, ever telling it to her? 

ACOrEZt. 
Q And since nobody in the White House ever said 

anythiagtoyouabozrti5ifrouhdtoldtra.youw~dhavt 
been lying? 

A &-nXt. 
Q And the same for Webb? 
A correct 

MR WISENBERG: Okay. That’s all I have on that 
line. 

BYMR. EMMICK: 
Q I’m going ask, I guess, a related question. You 

kncwthat-ordidyouknowtbatTbcRosctawFirmwassuing 
Webb? 

A I don’t know. I’m sure I know that, There’s beeq 
way too much said and written about Webb for me to know 
specifically what I know any more. 

Q I guess that would have been of some concern to 
Webb, to have Iris own law firm suing bim? 

A I’herewcremany,manystageswithThcRoseLaw 
Firm. I think that was possibly one of them. I 

Q My question is just going to be what do you recall ] 
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I about discussions with Webb about the fact that his fhn was 1 Ix - usually it was “Is Susie okay?” “How’s Webb doing? 
2 suing him? 2 That kind of -- very generic. She’s a very private person, 
3 A There again, I didn’t taI.k -* I am not a lawyer. 3 very sparse in her words. 
4 A lot of what you all do -- I used to say it dozsn’t interest 4 Q Did she ever say anything to you indicating that 
5 me, now it annoys me greatly. That is not how I have a 5 any of her friends or the President’s friends or persons 
6 friendship with Webb. I have a friendship as -- this is 6 associated with the white House were helping Webb out by 
7 a childhood friendship. This is based on - he’s like 7 making referrals of business to him? 
8 a brother to me, hz’s part of my family, I knew his 8 A She didnot. 
9 family. I’m not his legal advisor, I’m not his financial 9 Q Was she ever more specific about ways that she was 
o adviser. 10 considering helping Webb? 
1 We didn’t talk about those things. I talked 11 A She was not, I don’t know that she ever helped him 
2 about bk psychological state of being. I talked about how 12 at ail, other than to pray for him. 
3 tk kids were doing. I taIked about how Susie was doing. 13 Q All right. Do you know whether she was aware o: 
4 I talked about, you know, whether he had any vision of a 14 ofher people helping him at all? 
s futureorwhatwasbispresentgoingtobe. Ididoottalk 15 A I’m not aware that She was aware of anything. 
6 about his legal stuff. 16 Q AlI righrt It sounds to me like you were a fairly 
7 Q Right. Except insofar as they may have been of 17 chief source of information about Webb to both tbe President 
8 conm to him bemuse you wanted to be supportive and you 113 and Mrs. Clinton. Do you think that’s fair to say? 
g wanted to be empathetic and you wanted to be a friend. 19 A If what I was about was information, there was - 
0 A Webb talked to his lawyers about that. He had 20 because there was scant little conversation about Webb. 
1 plenty of people that he discussed that with The last thing 21 Q 1 guess what I’m asking is do you know whether 
2 bcwantcdtodowhenhewasawayFromthatwastotalltabout 22 there were any other sourazs of inFormatioo about Webb goiq 
3 those things. 23 to the President and going to Mrs. Clinton? 
4 Q Soareyoutellingusthattheanswertothe 24 A I have no i&a. 
5 question, did you ever talk with Webb about a lawsuit filed 25 Q But at least they were aware that you were in 

Page 66 Page 68 
1 againsthimbyl-heRoseLawFium,tbeanswler is no? Is that 1 something like weekly contact with Webb? 
2 what you’re saying? 2 A Idon’tthinkthzyknewhowoften. Wenever 
3 A I don’t know because if he had said - 3 c?iscusscdhowoften,wbenandbow. Mysmseistbatituas 
4 hypothetically, theoretically, he could have said “I don‘t 4 probabIycomforfingtobdhoftfremthatIsawW~bandtfrar 
5 know what’s going to happen, there’s a lawsuit going on.” 5 wassuflicientandIthinktbeybothprobablyassumedthatif 
6 I would say, “How are you feeling about it?” That h how 6 thcrcwasanytbingthatwasbappeningtohimortbefamily 
7 Iwouldhavetalkedtohimaboutit. 7 that I would let%zm know. 
8 Q Right. And what would you have said? 8 Q Asyou’re@eakingwiththemaboutWebb,doesW&b 
9 A If he would have said it I don’t - 9 ever ask you to let them know anything? 
0 Q Did he say it? 10 A LetrnecIar%ythe”tfiem”part 
1 A I don’t have a memov of this lawsuit. f don’t 11 Q Okay. 
2 lcnow about it. 12 A 1 had very, very few occasions at which I ever 
3 Q Okay. You mentioned that you bad discussed Webb’s 13 ta.Iked about Webb. 
4 financial situation in some germal ttmns witb the Resident 14 Q With the Clinton& you mean? 
s in the sense that you asked him - or he would ask you 15 A With the Clintons together or singly. I may 
6 “How’s Webb doing?” And you would say, “Not 50 well,” and in 16 have had a few more conversations with tfw: President 
7 part you meant by that fmancially not so well. 17 simplybecauseIseehimandspeaktohimmon:often. 
8 A I meant it in the holistic sense. Yes. 18 WithMrs.CLinton,itwasextranelynueandIdoa’thave. 
9 Q I think that’s what I just said 19 a memory of a specific conversation, other than at social 
0 A Yes. 20 functions, if she wouid just say in passing, ‘“I hope the 
1 Q Did you have any discussions with Hillary Clinton 21 Hubbells .&e okay,” and I would probably say, “They’re 
2 like that? 22 hanging in there.” 
3 A Not that I remember. No. 23 Q Okay. I’m going to try G ask you a couple of 
4 Q Did Hillary not ask how Webb is doing? 24 things that in my mind might have come up and you tell me 
5 A Just -- it would be literally in passing, it would 25 whxhcr it jogs your manory. ln my mind, it might have come 

Page 65 - Pi& 68 



1, II re: Grand Jurv Procccdin~s Multi-Paeem 3-26-98 

3590 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

Page 6! ? Pa&Y] 
up that Webb would say “Let the President know X” or “Let 
Hillary know X” because he would know that you might talk 
with the President or with Hiliary. Did Webb ever say 
anything like that? 

A No. 
Q All right. Did he -- 
A Something that I don’t think anyone quite gets 

about him, Webb broke tlx law. He acknowlalp that. It was 

very separate from who he was as a figure in Whine and 
who he was as a friend, both to me and to the Clintons. 

He was and is very respectful of that friendship 
and of the position that his being a felon puts the Clintons 
in. He does not try to get messages to them_ He does not 
ask that messages be sent to them, nor do they ask that 
messages be sent to him. 

1 have all his notes from it, so you know when he started it. 
2 Q You can’t place a particular time on it? 
3 A I don’t remember the date. 
4 BY h4.R. EMMICK: 

5 Q How bad did Webb feel about what k had done and 
6 how it impacted the President? 
7 A I think he will go to his grave feeling that’s one 
8 of the worst things be’s ever done. 
9 Q And at any time, was k confiding in you those kind 
0 of feelings? 

This is an extremely politically charged 
envirmment under which k committed this felony and the 
way it has been played out. 

So he is extremely careful, cautious and very 
judicious in anything that he has to say or do about the 
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A Yes. I mean, we talked a lot about how hz felt 
about things. Yes. 

Q Did he ever convey to you ideas along the lines of 
you know, “I’ll never do anything like that again to ttu: 
presibeni” or “I’ll never do anything again that might hurt 
the President”? 

0 

I Clintons and he did not use me as a courier to get messages 
2 to and from the Clintons. 
3 Q I’ll ask the flip side of that. Did the Clintons 
4 ever, to use your phrase, use you as a courier of messages? 
5 And I mean even messages dong the lines of, you know, 
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A No. He doesn’t talk about it in that way. Webb -’ 
Q How does he talk about it? 
A Webb has to struggle with the gui& that he feels 

on what k’s brought -- the shame that k’s brought on his 
family and those that are. closest to him I don’t think Webb 
believes he’s ever going to be in a position to do anything 
onewayoranother. Idon’tthinkWebbevenseestbatkhas 
a future. 

Q Do you think he‘d be hesitant to do anything that 

Page 70 
1 “Let him know we still c3re about U” you know, Tell him 
2 to hang in there for us”? Anything like that at all? 
3 A They did not use me as a courier, but I always 
4 ~IdWebb~k~lov~~d~for~dI~~~ 
5 theasslnnptionthatIknewhisfriends,theystilllovedand 
6 caredfork 
7 Q Did you ever say to Webb things like, “The 
8 President was asking about you the other day”? 
9 A I might have. 
0 BY MR. WISENBERG: 

1 Q Did you ever complain to Webb, either directly or 
2 through Susie, that any of the actions he was taking or not 
3 taking in prison were hurting the First Lady? 
4 A I don’t think anything he was doing was hurting 
5 her,otherthananythinganybodydoesseemstohurtthem 
6 now. 
7 Q But that’s not the question. The question is did 
3 you convey to Webb Hubbell or to Susie Hubbell during the 
? time he was in prison, did you ever convey that something k 
1 was doing or not doing was harming the First Lady? 
I A No. The only time that I was really concerned 
2 aboutsomdhingWcbbwasgoingtodowaswhanbcwasgoingro 

s write the book and I thought that was ill advised. 
I Q Do you know when he was going to do that? 
5 A He started a book while in prison, I think you all 
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might hurt the Clintons again? 

A I think Webb is determined to lead a good life ant 
Iknowthatkbelieves~atkhasexposedallthatkknows 
andalIthatkisineverywaytbatiteouldk~and 
everywayitcouldkshownandthat~lsnothingmorcb 
show, tell or cxposc to anybody. 

Q Is another &y to put that that Webb feeIs Iike 
whatever damage k could have done to the Clintons k’s 
already done? 

A I~~f~ls~e~~~~~d~ 
people. 

Q Did you ever discuss with Webb his cooperation with 
our off&? 

A hitidy, when he was -letmesee-*would 
wr:haveevenbeendiseussingthat? Itwasmyw 
when he pled guilty that that was part of - I don’t hx~w 
what your tams are, but an agreematthatkreackd,that 
he would fully cooperate and it’s my understanding that 
k~thetiw:kpledguiityandthetimek~yw~ 
sentenced he fully cooperated with your office. 

Q And what did you talk with Webb about along those 
lines? 

A Just that, I mean, be was &pared to fully 
cooperate and that was the extent - I mean, I didn’t get 
into the specifics. I have not discussed the specifics of 
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I what Webb did cx didn’t do with him, even to this day. That I in Lake George, Arkansas, which is down tlx delta. I gl 
2 wasnotminetojudgehimon,thecourtsjudgedhimonthat. 2 there and I go to Memphis to visit friends. 
3 I wasn‘t really that interested in the specifics. 3 Q So you go back about once a month or you tq to go 
4 Q Were you ever planning to do anything to help Webb 4 back once a month? 
5 yourself? 5 A I by and there have been months where I’ve been 
6 A Yes. I let Susie -- I mean, I was really concerned 6 able to go two and three times in a month because either the 
7 about where they wuc going to live and their finances and so 7 Prcsidcnt’s gone and I’ve gotten to go back with him. You 
8 I gave them a house for the summer thatIwasinchicago. 8 all had me down there for a visit one time and I strung that 
9 They lived in my house for three or four months. 9 out so I could see my nephew. 
0 I had told Susie that she and the girls could move 10 Q How do you travel when you go back? 
1 inthehousewithmeandthatiftheyfeltW<etheyneeded 11 A Plane. 

z tbe house, they could have my house and I had a friend that I 12 Q Have you ever flown other than ~mmercial air back 
3 could go stay with. And that way, I tried to help as best as 13 to Arkansas? 
4 Icould. 14 A I don’t think so. Well, no, I’ve flown back with 
5 AndIwasindaily-asoftencontactasicould I5 the President. 
6 be with Susie. I used to go with her occasionally to see 16 Q On Air Force One? 
7 Webb. I kept her kids. I tried to be a f?iend. 17 A Yes. 
8 Q How long were they in your house? 18 Q Okay. That’s technically considered a military 

9 A I think three months, maybe June to September, I 19 plane, so let me ask this next question. Aside from Air 
10 believe. 20 Force One, have you ever gone back to Arkansas on military 

!i Q That would have included Webb, his wife and some of 21 transport? 
!2 the children? 22 A When Vince Foster died, we took the body back, but 

!3 A No, Webb was in prison at the time. 23 I didn’t go on that plane. I rode on the - no, I think -- 
!4 Q Oh, I’m sorry. 24 I’m trying to think. I think just on Air Force One or th 

!5 A It was Susie and the youngest daughter, Kelly, and 25 step-downs from that, the smaller planes. 

Page 74 Page 71 
I the middle daughter, Caroline. I Q Okay. Perhaps another - when you say the 
2 Q That would have been what year? ‘95 tkn? 2 step-down, not as prestigious as Air Force One. 
3 A ISthat Whenhf2WCZlttOpliSOll? YCS. ItwaS 3 A Well, tbey have -- occasionally, we have gone back 
4 the-yes. 4 and we’ve gone to Fame, Arkansas and thz airpor 
5 BY MR. BARGE& 5 there,Ithink,Qoesn”t-otHotSpriogSwfienwe’vegone 
6 Q He went to prison, actually, in August of ‘95, SO 6 backforfunemls,thosea@orts,Idcm’ttbinIc,accommodate 
7 wbenyousaytheywar:tbezefmmJunetoSeptemba;was 7 AirForceoOe. We’vetakentbeolderplanesthatinthepast 
8 Mr. Hubbell then part of the time? 8 waeoonsiderwiAirForccOIKbUttbev’lenotthebigp~* 
9 A ItwasthenextyKX. 9 Q Okay. So let’s first talk about the Foster 
0 BY MR. EMhXK: 10 funeral. TbereyoumightbavetakenAirForeeOneoroneot 
1 Q Itwouldhavebeenihenextyear? 11 the related kind of planes? 
2 A Thenextyear. ItwaswhenIwasinChicago. 12 A ItbinkwewentonAirForceOne,butwetookother 
3 Q So in ‘96, then. 13 planes down thzre for that funeral. 
4 A I’m sorry. Yes. 14 Q Okay. Now, my question to you about your own 
5 MREMMiCK: Sol,didyouwanttogetintoanarea? 15 travel, aside from the Foster fUneral, was there ever a time 

6 MR. WISENBERG: Yes. 16 whenyouwentbacktoArkansasthatyoufl~onamilirary 
7 BY MR. WTSENBERG: 17 plane other than Air Force One? Or a govemmen t plane, a 
B Q Since you’ve come up to Washington, how frequently ~8 non-Garcia plane other than Air Force One. 
P do you typically travel back to Little Rock? 19 A I don’t think so. No. I’ve driven. 
3 A I’vegotnewniecesandnephews,soIgobacLoftea 20 Q All right. -How often have you driven back? 
1 ifIcan. Iliketogoeverymanth,butIhaven’tbeenable 21 A on&e. 
2 to do that. 22 Q All right. And what was_tha? Was there a 
3 Q Do you usually go back to Little Rock as opposed to 23 particuhr purpose of that different than any other trip? 
Q some other place in Arkansas? 24 A Actually, I think I drove from Little Rock to 
5 A Little Rock and then I g0 -- my grandmother lives 25 Washington and it was because a friend was going to drive up 

Page 73 - PGe 76 



11 

1 

1 

1 

1 

1 

1’ 

I’ 

1 

1’ 

21 

2 

2 

2 

2 

2 

1 

I 

1 

I 

1 

I 

I 

1 

1 

1 

2 

2 

2 

2 

2 

2 

In re: Grand Jury Proceedings 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

Q AIf right. But that was from Little Rock to 
Washington, not from Washington to Little Rock. Correct? 

A Right. Right. 
Q Al1 right. But you’ve got regular commercial 

airliners, you’ve got Air Force One. You don’t recall ever 
flying from Washington to Arkansas on an- other than a 
commercial airliner or Air Force One, except for perhaps 
Vince Foster’s funeral? 

A Yes. I don’t know. 
MR. WEENBERG: Okay. That’s cd I’ve got on thal 

topic. 
MR. EMMXK: I’d like to ask a couple of questions 

on a different topic. 
BY MR. EMMfCK: 

Q Patsy Thomasson, how well do you know her? 
A We’ve worked together. I’ve known her for years. 

We were, I believe, in Washington together at the same time 
back in the late ’60s. 

Q You worked with her at White House Pasonnel for a 
time? 

A Yes. 
Q You were both deputies there, if I’m remembering 

right? 
A &3rIDZt. 
Q Does she still work there? 
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1 A Okay. 
2 Q Fii can you tell us what your home phone numbers 

1 A 

2 Q 
3 A 
4 Q 
5 A 

6 Q 
7 A 

No. 
Page 78 

When did she leave? 
About a month ago. Two months ago, maybe. 
where did she go? 
To the State Department 
Do you continue to have contact with her? 
I’ve seen her once since then. I think I’ve talked 

8 to her maybe twice. She’s traveled a lot. I’ve actually 
9 tried talking to her more, but I haven’t been able to connect 
0 withher. 
I Q ~you~~rup~d~~~~~~s~~ 
2 Department inuch? 
3 A That’s what I was SayhI& 

4 Q I’m sorry? 
5 A I’veonlyseenheron~ortwicesiDcesheleftand 
6 I’ve spoken to kr maybe once or twice. I’n tried to talk 
7 to her more, but I haven’t seen her tusz she’s been 
8 traveling. 
9 Q Is@.?. 
0 A And she’s too hard to get. 
I Q Do you have other friends at the State Department 
2 or is it just Patsy? 
3 A Lots. 
4 Q Lots? Okay. What I’d like to do is ask some 
s questions about phone numbers. 

3 are? 
4- 
5 Q Only one phone? 
6 A YeS. 

7 Q What about your work phone numbers? 
8 A Oh, I probably have three or four. Mine is 
9 m That’s the private line. My assistant’s tine is, 

10 I believe, M. We have a generic line, I think it’s 
1s. llxrernaybeoneorhvoothersthattheintems 
I2 use. 

I3 Q Do you have answering machines on all three of 
14 those work phones or on any of them? 
I5 A Yes. Yes. Now, that’s just my own little office. 
16 Presidential Personnel probably has -- 
17 Q I’m more concerned with the numbers for your own 
18 personal office. 
19 A Okay. Those are mine. 
!O Q Ail right. And there arc answering machines on 
11 thoselines? 
22 A I think there m answering machines on almost 
!3 every phone at the White House. I’ve neve checked, but I 
14 asume that most have them. 
IS Q Who answers these phones generally? We’ll star” 
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Page b, 
first with the private line. 

A Andletme-Ithinktheyall-allthoselines 
feed into each unit. 

Q ISee. ~~~gm~~t? 
A Likemyphoaehasrbtopabilitytopiclrupanyof 

tbosefourorfivelines. Ithinktheyalloperatothtsam 
way. I’veneverI&&ed. 

Q IguesS~tI’mtry&tOfiguIcOUtiSwith 
respect to the private Iinc, I take it it rings in your 
office? 

A It rings in both Offlces. 
Q who picks it up? 
A Depends. If it’s a number I know, I pick it up. 

UFit’sanumberIkaowIdon’twanttotalkto,Iletther 
pick it up. 

Q Because you have caller lD on your telephones?. 
A yes. yes. 

Q AI1 right. And when you say the other phone, thal 
would be the assistant’s phone? 

A Correct. And there are usually three people in 
there, so any of the three could pick it up. 

Q And what about calls made from those phones? _. 
ls it generally the case that you make calis from your 
private line or do you make calls from the general line? I 

A Well, it depends on which button I push Depends1 
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on how many people afe talking on the phone which line I 
would use. 

Q So you co$d use the private line any time you 

would like to, but if no one is using the general line, yo 
could use that as well. 

A COneCt. 
Q Does anyone else use the private line, your @Vati 

Iinc, for making calls? 
A Probably. 
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2 15 A Unless someo&s there using the phone. 

Q What makes it your private line? 
A Not everybody has the phone number, so please don’t 

tell everybody tbat phone number. 
Q 0~ tips an Sded. 

A Well, I don’t know how good I feel about that 
It’s just - it’s the line I only give out to peopIe that I 
kaoW. 

Q All right. Same questions with respect to the home 
phone number. 

A It’s in tlnz phone book. 
Q Who else has access to that phone? That’s anothe 

way of saying who else lives with you 
A No one lives the besides me. 
Q So calls going in and out are going to be ca& 

from or to you. 

In re: Grand fury Proceedings 3-26-98 
I 

Page 8 Pqe 83 
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Q All right. I represent to you that there are 
records reflecting those calls. 

A To? 
Q To you. 
A To M-bat number? 
Q To - let’s see. To the number 0 
A That’s the generic number. That’s not wh3t I call 

my number. 
Q All rig&. Who else would she be calling there, I 

guess is the way to ask the question? We’re trying to figure 
out what those calls were about. 

A i don’t know who she knows there. she had gonea 

ta know my assistant, Whitney, because of playing phorx @ 
somuch. Letmethink. I’mnotsureWhitneywasstillthen 
then. ..Wlxm was the date of that? 

Q The 1 Ith of December. Two cafls, one right afte: 
tbe other, one at 8:36 in the morning and then one at 9:02. 
lt sounds like she was persistent, interested in calling 
someone. I’m not sure what it’s about. 

A Don’t have a clue. 
Q Who else on December I ltb would have been in 

position to take those calls? 
A wek other than my assistant, Caroline &Oft ma: 

have stilI been there. I can’t remember when the intern 
25 rotations were up. We had interns, but I doubt if there were 11 

Page 8: Page 8 
Right. Okay, Do you have a cell phone? 
No. 

what’s that numbe!r? 
I haven’t a clue, but 1’11 get it for you. I think 

1 Q 
2 A 

3 Q Do you have a beeper? 
4 A YeS. 
5 Q 

6 A 

7 it’s out there in my purse. 
I B 
, 9 

II 3 

1 1 

1: 2 

1: 3 

b 4 

I: 5 

14 5 

1’ 7 

11 s 

I! 3 

21 3 

2 1 

z 2 

2: 3 

2s 4 

2: 5 

Q Do you have a calling card for telephotxs? 
A N~.Oh,~~cuseme.Youmeanlikean~~&~card, 

not a White House caII.ing card? What do you mean? 
Q Either of thosc, actually. Any imaginable, 

conceivable calling cards for telephones. 
Ahhid+-yOUknUW,IchangethoseSeti~ 

evaytimetheygivemes43meh@ Ithi&I’mon-we&I 
think I’m on AT&T now. 

Q Is there some way that you can check as you checl 
for your beeper number? 

A Yes, I can find that out. 
Q Okay. We have records of two calls from Monica 

hwinsky to you on a particular date and I wanted to ask you 
ahout those. The date is December 11.1997, so that wouId 
have been at least three months or so after your discussions 
with her, the tail end of your discussions with her about the 
job. What were those calIs about? 

A I don’t know that there were those calls. 
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still intems there. We have volunteers. But that 
particular number, that &c numbe?, would have been 
answered by my assistant or an intern or a volunteer. 

Q Soitdoesn’tnecessarilymeanthatsbespoketo 
you and you don’t think she spoke to you at alL 

A I’m almost 100 perrmt positive she didn’t speak to 
me. This is thefirst I’ve heard of that call. I don’t 
n5memberacal.L 

Q Who do you know at the State Department that would 
caIl you at home? At your home. 

A We& any number of people. You want me to giv 
youali~ofw~~d~~~h~wo~d~~~ 
borne? 

Q Yes. 
A Okay. Seuztzy Albtight. Strobe Talbot. 

Mel French. Wendy He&ad David Pryor. John Baldridge. 
Elaine Shokus. Charles Stockton. Mike Ziteland. 

Q AII those people caIl you at home? 
A Absolutely could. I mean - 
Q Did they call you at home over tbe last couple of 

months? 
A Should we go over the w!oIe list again? I mean -’ 
Q whose number is associated with- 
A &?9? 
Qbdrn-hmm. 

iJa_ge 5 1 - Pa9e 84 



3594 

In rc: Grand Jury Proceedings Multi-PZCW 3-26-98 
Page X! Page 87 

1 .A That’s not a State Department number. 1 BY MR. EMMICK: 

2 Q It’s not? 2 Q 1 guess as 1 think about a question like that, I’m 
3 3 No. Theirs are 647. 

Q Whose number is 1_ 
3 thinking to myself even if I know ten people at the Stz 

4 4 Department. I would in genezal know which of them may hat 
5 .A I don’t know. Where is 429? s called me 15 times. I haven’t got that many friends tha, 
6 Q State h?partment. 6 would call me 15 times in a mon &. d 
7 A No. No. 647 is State Department. 7 A But you’re saying IS calls were made from a 
8 Q I’m only telling you what I hOW. 8 number -- 
9 .4 You’re guessing, too. 9 Q Yes. 

0 BY MR. WLSENBERG: 0 A -- to my house. 
1 Q To you, 429 is not the State Department? 1 Q Yes. 

2 A COneCt. 2 A And I have an answering machine. 
3 BY h4.R. EMMICK: 3 Q Yes. 

4 Q What is 429, as best you know? 4 A I may not have been there. 
.5 A That’s what I was asking you. I don’t know. I 5 Q Yes. 

6 can go look in my Rolodex and see what pops up 429. l’hat 6 A I mean, maybe my beeper wasn’t working. Maybe it 
7 number doesn’t stick in my head. 7 was someone trying to get me that way. 
8 Q Then let me ask the question a sIightIy different 8 Q But not 15 calls on OM: day, showing some 
9 my. During February, who would have been in a position to 9 persistence, one person trying to get a hold of you, they’re 
o call you at home in the neighborhood of 15 times? o spread over the whole month. 
1 A My mother. 1 A Oh, weII, you’ve Iost me. I thought you said I had 
2 Q Does s& work at the State Department? 2 15 calls in one day. 
3 A Someone from the State Department? 3 Q No, I’m sorry. Over the month. 
4 Q From this number, - 4 A Oh, I -- oh. I was trying -- okay. You’re saying 

_ - 5 A IfIknewwhatthenumberwas,IhetIknowthz 5 I had 15 calls from this number, _- 

Page 86 Page b, 
I number, I could answer the question. I Q Yes. 

2 Q I’m trying to help, too. I’m just - our 2 A -- in a month period. 
3 information was that it was from the State Department. 3 Q Yes. February. 
4 That’s why I was asking those questions. 4 A There’s absolutely nothing unusuaI about that, 
5 A YeS, it’s UOt, It’s OTK: Of the Other ageI&& 5 Igethtmdredsofcalls. SoifIknewwbothephonenumber 
6 It’snottkStalcI)epartmtnt. SOi’m-IkUOWtOOUUtZty 5 was, then I could teIl you what it was. 
7 people. I don’t know how to help you. 7 Q Okay. So&z’IIhavetofigureitoutfromthe 
8 BY MR. W’ISNBERG: 3 number,notfromthef&quencyofthecaIIs. 
9 Q ih YOU 2tWttl-e Of tUly jXUklkU @lORC Line, @Olte 3 A Correct. That is a low number of calls. 
0 orphoneline,attheStateDepartaentthat’susedforLike 1 Q Okay. WhatI’dIiketodo- 
1 sensitive political calls? I A ‘Ihere’ssolraepeopIeItalktoatIeasttwoorthra: 
2 A No. No. ! times a day in the different agenc%zs. 
3 BY MR. URGER: 1 Q In the State Department? Or you don’t know that 
4 Q A.ssxning it was a State Department number, who of i that’s a LXU from the State Department And you think it is 
5 the- i not 
6 A That’s not a State Department number. 5 A That’s CoITect 

7 Q I understand that. I said assuming it is - I MR EMMICK: what I’d like to do next, unless there 
8 A But it’s not. 1 are more calls that you’d Iike to ask questions about? 
9 Q Who at the State Department, if- anyoue, would have t BY MR. BARGER: 

o called you or did call you approximately 15 times in February 1 Q Would your Rolodex have that number in it? 
1 ofthisyear? I A I’m going to Iook 
2 A Idon’tknoww~calledmeuntilIknow~t L . Q How quickly would you be_ able to get an answe 
3 mumber, but one of my closest friends is Mel French wbo is I A I’ll try to find out today. x 
4 tbaeandifsomethinghadbeengoingonwithherson,we I MR. EMh4ICK: I’d like to turn to another subject 
5 could have easily talked. i am, it’s probably one that you knew that we were going to 
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Page 89 Page 5 
I ask some questions about, and that is the Dolly Browning 1 A Mm-hmm. 
2 situation. 2 Q Do you remember any of the other agents? 
3 BY MR. EiiMICK: 3 A No. 
4 Q We understand e there was a reunion of the class 4 Q In general, can you give us your best estimate of 
5 that involved Dolly kjie Browning and the President and that 5 how many agents there were? 
6 you were there and what I’d like to do is ask you what 6 A No. 
7 happened at the reunion. 7 Q Were there more than ten? 
8 A Which part of it? 8 A I don’t know. Because they take a certain nun& 
9 Q I’m going to ask you in general and then, of 9 on the plane. 
0 course, we’re going to focus in on certain parts of it. 10 Q tight. 
1 First, could you describe the reunion? 11 A And tlxn they have a certain number on the 
2 A They wen? the class of ‘64, so what was it - it 12 ground. And they’re everywhere. I mean, they’re all 
3 was their 30th reunion? I guess it was the 30th And it’s 13 around the building, they’re in the building, tlzy’re 
4 the fust time, I think, that he had been back as president_ 14 in the room. So I truly don’t know. Dave is the one 
5 Hchrdgoncto~tbc~ionswhmh:bedbrmgovrmorand 15 I remember. I don’t know how many others there were 

6 itwasalargeoneandagroupofuswentdownandIthinkit 16 Q You described two days of the reunion. How many 
7 encompassed a two-day period. 17 events were there, if that’s a sensible kind of a question 
8 Q How many people attended the reunion? 18 I think of a two-day reunion as having a couple of events. 
9 A 1 don’t remember, but I think -- 19 ldon’tknowwhat~wotlldbe,butMewouldbcapartyand 

0 Q Approximately. Was it thousands? A hundred? 20 one would be some other kind of thing, a sack race or 
1 A Well, I don’t - I’m a&&y trying to think of 21 something. 
2 that. I don’t remember how big the class was. Like three or 22 A The night before, there had been, I believe, a big 
3 four hundred people were in the class and they all brought - 23 reception at the hotel where tl~y had it. And we didn’t go 
4 I would say tbere m_yy$ere from five to six hundred 24 to that., 1 think we got in that morning and there was ar 
.s people there. Maybe. Or it could have been less. 2.5 event at the high school. *p”’ 

Page 90 Page 9; 
1 Q You mentioned that there were a number of people 1 Then a large group went to a favorite barbecue 
2 who went down thee. What did you mean by that? 2 place and filled up the place, they took it over, so what was 
3 A What I mean, the President went and then he has a 3 that - 30,4O people at least. 
4 groupoffriardsfromhighschoolthat~livebereand~ 4 Then the President and the student body off&s i 
5 allwentdownaswell. 5 tbeclass,Ithinktbeywentanddidsometb&andtbenthere 
6 Q M’howentdown? 

A Carolyn Staley, Bill Jamison &d I believe Dr. Jii 
6 wasthebigdimxxdancethatnight. Ithinkthatwasall 

7 7 Q Doyou~bexthz&tes,asbestyoucan? 
8 French. Ithink-Ithirikwealiflewdownwiththe 8 A No. . 

P President. 9 Q Do YOU remember the month that it occurred? 
0 Q Were there Secret Service agents in attendance, I 10 A No. Summer. Hot 
1 take it? 11 Q Okay. Did the subject of Dolly Kyle or Dolly Kyle 
2 A Always. 12 Browning crop up in conversations before the reunion? 
3 Q How many Secret Service agents were there? 13 A No. 
4 A Well, Idon’t ~~~w~y~~k~~ 14 Q What about what may have happened at the dinne. 
S We went down in one of the smaller planes. The detail could 15 dance with respect to Dolly Kyle Browning? Was she theze? 

16 A Yes. 

7 bepresentataUtimes,but wasthelead 17 Q DesuibewhatyousawwithnzpecttotbePresident 
8 agent on that trip. 18 and Dolly Kyle Browning. 
9 MR. WISENBERG: Pardon me a minute. 19 A Well, I noticed her - I’m trying to remember the 
0 MR. EMMCK: We’ve got a kxx&ing at the door. We 20 sequence of events. I can’t remember whether I noticed her 
1 all buzz around when that happens, 21 when they’fust took the pichue bemuse I don’t know -- they 
2 (Pause.) 2~ had a big group picture of evegbody. 
3 BY MR. EMMCK: 23 I remember her at the picture, but I specifically 
4 Q You were talking about the Secret &-vice agents 24 remember her in the ballroom. And I think that in that 
5 and you mentioned the name of one lead agent_ 25 ballroom area that whole event probably took -- we were 
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Page 9: 
probably in there about three to four hours, I think in 
that -- at some point in thaf they Went Off into a separate 
room and took a picture. 

I specifically remember her in the large picture, 
but I remember her in the ballroom itself and particularly -- 
1 don’t remember her when people were eating, but I do 
remember her dancing. And she caught my eye because of th 
way she was acting. And also the way she looked. 

She’s a large, tall - somewhat striking looking 
woman. And I think she was dressed in white, a white suit, 
a dinner suit of some sort. But what I remcmbfzd about her 
wasthewaysheactedonthedanceflooranditcaughtmy 
attention enough that I alerted the Secret Service and I 
alerted the advance people. 

Q Do you remember who you alerted of the Seeret 
Sel-ViCC? 

A Probably- He’s the only one I 
remember, but -- 

Q DidyoualertmorethanoneperxmfromtheSecret 
SeWiCe? 

A He’s the only one I remember, so I don’t - I don’, 
know if I did or not. 

Q All right. 
A I know there were more agents than Dave Carpenter 

thcrc. He’s the only one that I remember being there. And I 
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Page 95 
A Everybody -- the President was dancing with 

everyone and he had -- the tables were all -- the food was 
over here, the tables w-em here and then them was this big 
dance floor. And they had, I think, a disc jockey there. 
And the President had circulated through all the tables, hat’ 
danced with every single person there, and this was kind 12 
just this revolving kind of thing around the room. 

And Dolly was always within anywhere from inches to 
a few feet from him, but the way she did is she would be 
dancing with someone and say that’s the President there, S!X 
would start dancing up with her partner and then as soon as 
she got within a close distance, she would turn her back 
immediately and be dancing so that her back was to him, but 
getting closer. And she never got far from him the whole 
time. .. 

Whenever he was on the dance floor, Dolly Kyle 
would be right there, but she would have her back to them 
I don’t know if any of you have cats, it’s like eats do. 
They’ll come up and then they’ll turn their back to you. 
She was gaming him. It was - it was noticeable. 

Itwas- and part of this, she had on this real 
bright white outfit and most of the women there, I think 
were in black and red Red’s an Arkansas color. She was 
always circling him. And it caught my attention and I 
started watching her. 

Page 94 
talked to the lead advance, our trip director. 

Q who was that? 
A About her. I think it’s - his last name is Bihar, 

B-e-h-a-r. I’m just blank. I think it’s Steve Behar - 
what’shisnamc-rmdtficntbcotherpersontbatItalked 
toabouthcrwasPattyKreiner,whoactuallycameuptomc 
andtalkcdtomaboutDollybezauschcrbebaviorwasso 
unusual. 

Q WhoisPattyKreiner? 
A JUROR: Could you share with us that weren’t 

there about this behavior? Because I’m kind of in the dark. 
I’m hearing about all these people - 

w. EMMICK: In fact, we’re about to get to exactly 
that. I was trying to bracket the situation fvst 

BY MR. EMh4ICK: 
Q Let’s jump right to it. What did -- 
A I’m sorry, you asked me something right before 

that. Who was Patty Kreiner? 
Q Yes. who is Patty K&IX%? 
A She is -- I think - she’s a chssmate of President 

Clinton. She’s from Hot Springs and she had been his - I 
think his first press secretary when he was fust govenlor. 
I believe. In that frrst term. 

Q So you saw Dolly Kyle Browning doing something that 
struck you. What was that? 
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Page 5. 
And then Patty Kreiner came up. Patty, I guess, 

knewbafromhighs&c~~L Ididn’tbrowwboskwasatthat 
point And at some point in there, I pulled the President 
aside and I said, “Arc you watch& her? Are you watchiag 
that woman? Who is she?” 

And I think that’s when he told me it was Dolly 
Kyle, that he kn& her, had grown up with her. 

Q Had you heard of her name befog? 
A Yes. Ithink runcmbcrherfromtk’92campaign 

Shehasab~~orabrotherandasisterthatlivein 
Little Rock, I believe, and I don’t know tbcm and I didn’t 
knowber,buttberewere-Dollybadbeenhawkingabcok, 
~ngtowritcabookandIdoo’tknowwhdbcrthathadcomc 
upinthe’92campaign,butatsomepointIknewaboutbrrir 
the context of some book that she had wanted to write. 

Q And so for you, it meant something for the 
President to say “That’s Dolly Kyle”‘? 

A No. It just - that didn’t - no. It didn’t 
register with me later, until later. 

Q I_hrtil later, you mean? 
A Until later about her connection, but it was just, 

“No, that’s Dolly Kyle. Sbc’s from_heFe.” It was just - I 
mean like just this brief kind of thing, “Oh, she’s okay kind 
of thing.” And I said she is acting -- she was acting really I 
bizarre. So he brushed it off. I 

Page 93 - Pa@ 96 



3597 

1 Q Okay. WLn you say hc brushed it off, I’m It was she got right up to him and then if he 
2 going to ask, just before that she had been dancing that 2 turned in her diEtion, sbe immediately turned her back and 
3 way with him, was tbe F%esident acting disapprovingly of 3 stayed, though, within his eyesight. 
4 that? 
S A I don’t think he noticed it. He was - the 
6 President fully focuses when be’s talking or whatever be’s A I didn’t see him noticing it because he was ta&.in] 
7 doing. I don’t think he was seeing this, because he was 7 and dancing. I noticed it I brought it to his attention 
8 always surrounded by his partner and dbers or - and, you 8 and also it was brought to my attention by someone else. So 
9 know, after they’d stop dancing, there would be a group 9 I alerted other people to start watching this woman. And we 

2 people. 
Q And what did you watch her do? 
A Continue to do that. 

4 Wheneverhetraveis,behassomeone A And this went on and at some point, this I’m not 
5 person. It’stbepersontbatstandstberetotaketheaotes, 15 clearoa,ofwhomadetheactualcantact,butatsomepoiaf 
6 togethimwater,tOjuStm~sureyou’~tbereIf~weds 16 I can’t remember whether the President approached her or 
7 something done. I knew all these people or a lot of the J7 whether she finally made contact with him. 

My gist of it is that he spoke to her, said 
9 role. 19 samethingtoher,andthenIthLaksfienunedawayandthen 
:O And the Secret Service, if he was dancing, remanber was seeing her face, 

Q Did she appear to be happy or unhappy or - 

1 witnesssaidtheywen:“nofu&erihanyouandI;shc I Wk3berdemamrallthmughthis,wasnotlikeevuy 
2 refemncing the grand jury forqerson, not Mr. F!mmick, and 2 eke, smiling and hgbiug. Sk was saious. Her expression 
3 that’s basically the length of our table. 3 wasveryseriousexrytimeIsawhernearhim. 
4 THEwlTNESs: Thankyou. Q hui you’re still, you’re watching from a distance. 
5 Now I’ve forgotten what you asked me. A I’mwatching-ye& 

Q From a short distance. 
7 BYMREMMICKZ A Fmmav&yshortdistance,butalotofpeopleare 
8 Q Let’seallitso~between12and15feet. 8 c0mpactinthisanza. 
9 Something like that. Q And what’s the President doing at this time? You 
0 A Yes. At tkmost. And they were always - 10 mentioned that she was looking serious or angry. 
1 Q Tenfm? Allright. Tenfeet A When she stopped - and I’m not sure about this, 1 
2 A what‘ were you asking? 12 don’t~owwhetherbehadousedhertostoporwhethasfK 

3 Q Yes. Youmentionedtbatsbewasdancinguptobim, 13 stoppedaadthenIsawthatfiewaslookingatherandthey 
4 turning around and perhaps dancing away or something like 14 started to speak. 
5 that_ At that point, I walked up and got next to him or 
6 A Yes. 16 as -- there were stili a Iot of people, I just started 
7 Q You noticed that - 17 standing tIX?lC 

8 A I’d say she was gaming him. 18 And I don’t remember what they were saying, 
9 Q Gaming him. I’m not sure what you mean, so you’ll 19 but this aU took place very quickly, and he then turned 
0 have to exphiin. 20 tomeandsaid,“Ineedtotalktoher.” Andfsaid, 
1 A My interpretation of watching her was she wanted .21 “Okay. Whertz do you want to do that?” And he said, 
2 so~tonotice-shewantedhimtonoticethat,butshe 22 “Well, fmd us a chair.“ 
3 was doing it in a way of not - everybody else, you know, 23 So I immediately - and there were people all 
Q they were hugging and, oh, you know, telling old stories and 24 around fbem, it wasn’t just the two of them, them were a 
5 stuff, but she never spoke to him. 25 number of people standing thez. So I don’t know whether 
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I alerted Steve Behar, but I think I did. I said, “We 
need to get a place for them to sit.” 

And I also said to Steve and to the Secret Service 
at that point, because I told Dave that the President’s going 
to come over and have a conversation sitting over here. I 
told them under no circumstances is she to leave this room 
with him, I want you to watch her at all times. I’m veq 
unquotable with her. 

So we pulled up two chairs to tbz side of the room. 
They were kind of -- there were pillars on the side of thr 
room, sort of under that part. 

Q Well, what were you concerned about? 
A Her behavior was strikingly bizarre. 
Q I’m trying to figure out -- maybe so, but I’m 

trying to figure out what were you couczrned that she was 
about to do? 

A I wasn’t sure. She was angry. That I knew. And 
she had been acting weird all evening. And Patty Kreiner, 
who did know ha, had come up to me and had told m somahing 
to the effect that this woman, she is a nut case, what is she 
doing around him, are you watching her. Patty knew her, I 
thinkknewherfanlily,Icnewher. Sothalwasauineeded+ 

Q When you said to the Secret Service or to someora 
else under no circumstances should she leave with the 
President, what did you mean by that? 
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I A Just that, that when we got ready to leave or if be 
2 ~~getup~dl~~~~not~~~o~~fo~ow 
3 himoutofthatrooln. 1wi3ntedIlerillsightofeverybody, 
4 contained in that room. !30 I conveyed that message. 
5 We pulled up two chairs and, if I remember 
6 correctIy,thePresidentsatfacingouttowardsthemomand 
7 IthmkDolIy’schairwas ~of~~ebut~~~ 
8 backmainlytotheroom,sothathecwldseethe~oleroom 
9 and we could see l&n, but she didn’t - I don’t think her 
0 vision was out into the room. 
1 Q How close were the closest people to the two of 
2themthm? 

3 A There were tables. I stood probably within - 
4 never further than from Mr. Emmick and I and oftentimes I 
5 stoodrightbehindber, Istayedwithin- 
6 Q And I’m about six feet from you? 
7 A Attbemost. Yes. Istayedwithin-sometimes 
6 ma1 good earshot and some&esjustsoIcouldhearthetone 
9 rather than the actual words. 
D Q Was it loud in the room? 
1 A Attimcs. ~,whowastheSecret 
2 Service agenk had to be. also positional somewhere. I was in 
3 closer, Dave was somewhere, but I don’t remember where, but 
4 he would have been there again within whatever their - I’m 
6 sure they have a distance that they’re not supposed to be 
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further than, I just don’t know what it was, but he was 
around. 

Steve Behar walked in and out of that. Other 
people in the room would have been as -- let me 966: if 1 can 
remember. There were tables over here, there were people 
always walking around. So probably the nearest table couid 
have been six or eight feet away, if that. 

Q I guess what I’m trying to figure out is who woulc 
have been within listening distance, earshot. 

A Me. 1 was. 
Q Okay. Anyone other than you? 
A _uld have at times. Steve Behar 

could have at times. There were a number of people that cam 
up and stood with me, chatting with me or chatting with each 
other that could have also heard 

It was not a - there was no effort to make this a 
real private conversation. It was in the middle of a veq 
large event in a large room. It’s just that they were a 
little isolated off to the comer. 

Q Semi-private, I guess. 
A Yes. I mean, just for a place - I mean, once he 

sat down and engaged in conversation with her, I made sure 
other people didn’t interrupt them and kept it somewhat 
clean. 

Q All right. Then what happened? What did you see? 

Page IL 
What did you hear? 

A My memory of that was Dolly was reaIly agitated 
withhimandwasraisinghervoice. Thegistofwhatshcwar 
sayingtohimwashowangryshewasathimfornothaving 
beenherlover. ThatwasthebottomIineofit. Shehad 
beeuinsovewithhimsincttbcy~kids. HekncwsheW 
beezxinlovewith%m. Andhehadxeally- 

Q That’swhatsheissayingor- 
A That’s what she. is saying. Sh= did most of the 

talking initially. In fact, almost all of it. And he was 
just looking at her listening, is my memory of that first 
piece of it. 

And she was telling this tale of having been in 
lovewithhimsineetheywemki&,thathehadminedher 
life by not reciprocating; that she did not understand how he 
couidhavehadthis~~with-_sbcwasy~about 
Gemlifer Plowers. 

HehadhurtherinwarsthathcwouidnevaInrow; 
hecausedhergmatmisuy;andalIbecausehehadaotbeen 
her lover and he knew how much she had loved him; that she 
had fallen on hard times; she needed money. 

At some point, she started-tang to him about 
thisbook. Shetoldhimshcwastryingtofmdapublisher 
and was having a hard time. 

The conversation had -- I don’t mmcmbcr literal, 
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1 but it had UPS and downs and she would get really a&ted, a 
2 little bit louder, and theu she would tend to calm down, 
3 little bit and aotually get fairly reasonable and then she 
4 would go from “You’re the wnrst person I know, you II&MA my 
5 life” to “I how you’ve been there for me, my family loves 
6 you, you’re really my friend.” 
7 And then when he started talking to her about this 
8 that’s when she -- he let hez rant and rave, is what I would 
9 call it. 

1 0 Q What was his reaction to this ranting and raving? 
1 1 A My memory of this was he was listening intently to 
1 2 whatshewassaying. ~e~dnot~v~rn~h~f~~d 
1 3 then he -- after Sk sort of got over this first sort of 
I 4 volley, he was going “Dolly, you know that’s not true.” 
1 5 Q It’s not true that what? 
1 6 A Well, just the whole gist of what she had just 
1 7 said. I mean, her dumping cm him about this supposed -- you 
1 8 know, love affair and - 
1 9 Q I’m just trying to figure out what wasn’t true 
2 0 about what she was saying. 
2 1 A Dolly -- 
2 2 MR EMMICI(: We’ve got a knock at the door. Hold 
2 3 on, 
2 4 THE m: It was not true that he had ever hur 
2 5 her, had done anything - 
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1 hat. EMMKX Hold on. 
2 (Pa==.) 
3 MR. WISENBBRG: &r-y on. 
4 MR. BhibGcK: Do we have lunch? 
5 MR. WISENBJZRG: Lunch is here. Carry on. 
, 6 THE ~~NESS: It wasn’t true that he had ever done 
7 anything to intentionalIy hurt her and when she started 
6 talking about the book in the book, she was going to 
t 9 allege - and she said, “‘Ibis is going to be really about 

11 D you.” And she said, “And I need money and I’m going to tell 
1 1 people that we did have an affair.” 
1: 2 He said, “DolIy, that is just not true.” And he 
1: 3 was tdcing to her, “Why are you wanting to do this?” 
1d 4 She talked a Little bit, I believe, about her son. 
I! 5 BY MR.. EMI’ACK: 
l( 5 Q Well, what was his manner when he said that to her? 
1: I Was he furious at her? Was he matter of fact? 
11 3 A Listen,thiswasawomanwhoseemedonthevezgeof 
I! ? going out of control. We’re in the middle of -- 
2( 1 Q I’m just asking a question. 
21 I A No, I’m answering it. We’re in the middle of 
2; z three. four, rive hundred people. He was staying extremely 
2: 1 calm with her. It’s the same way that I think anyone would 
2r 4 talk to someone on the verge of hysteria. This is also 
21 5 someone he knew. 
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He stayed calm. Yes. 
That was my question. 
He stayed calm tbrougb all of this. 
All right. How did the conversation progress? 
Well, that’s the gist of it, what 1 remember of it. 

Eventually, she got calmer and calmer. I, on a couple ( 
occasions, tried to end it. 

I know two or three times I went up to him and 
said, “Mr. President, you have other friends here, don’t 
you think it’s time to go on and mingle with the crowd: 
He’d say, “No, no.” And this is me whispering in his ear 
andhistumingtome. 

. 
Q 

what 
A 
Q 
A 
Q 

that. 

A 

Did the Secret Service exhibit any concern about 
she wag saying or doing? 
No, but they wouldn’t. 
lky didn’t? 
They did not. I don‘t remember that. No. 
They didn’t alert, crowd closer or anything like 

No. No. 
MR. EMMICK: Sol, you had a question? 
MR WISJZNBERG: If I could just summa&~, and tell 

me if I’ve gotten anything wrong, before the conversation, 
we’re talking about Dolly -- what’s her fti name? Dolly 

Kyle Browning? 
hfR.EM?&IC~ Right. 
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TH.B WIRIESS: I know her by Dolly Kyle, the 
Browning part I’ve mad, 

BY MR. WLSENBERG: 
Q Okay. Dolly Kyle or Dolly Kyle Browning, she’s 

first-befomtl%yhavethe;versati~s~’s-as 
you’vedesai~gaminghim. Duringtheixmvelsati~at 
some point she’s on the verge of losing control. 

She acknowledges that he’s never been her Iover, 
thOUgh*‘SdwaySWantedhiXlltObe;sbestatesthtishe 

needs money and she states she’s going to write a book 
alleging an affair - 

A Shehaswrittenabook. 
Q She’s written a book alleging an affair, even 

though there wasn’t one. Is that a fair summary of-what 
you’ve told us? 

A yes. 

MR. WISENBERG: That’s ah I have on that line of 
questioning. 

h& Ehfh%XCK: Are there questions you had on that: 
TKE KIREPEBSOM IZxxcuse_~. I~s~f~I~ch. 
MR. WISENBERG: What I would like - 
THE FOREPERSON: lf you have just maybe one more 

question, but - 
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1 MR. WISENBERG: Actually, we don’t, but what I 
2 would like to do is ask the witness to step outside for 
3 about -- we don’t j&t have one, in other words. So I’d like 
4 the witness -- 

5 THE FOREPERSON: That’s what I kind of figured. 
6 MR. WISENBERG: Yes. If the witness could step 
7 outside for -- actually, I think we’re through with the 
8 witness for now, but if before we start lunch, if we could 
9 have like a 60-second conversation with the grand jury? 
0 THE FOREPERSON: SUre. be. 
1 MR. WISENBERG: Okay. I’ll ask -- I’m sorry, go 
2 ahead. 
3 MR.EMMICK: Iwa~juSt gOiIIgt0 say,so if you 

4 would step out for just a minute or two, then we’ll be right 
s out to let you know what the status is. 

6 MR WISENEIERG: We’ll come and chat with you and 
7 your lawyer. 
8 THE WITNESS: Okay. 
9 (The witness was excused at 12:37 p.m.) 
0 (Whereupon, at 12:42 p.m., a luncheon recess 
1 wastaken.) 
2 - ***** 

Page 11C 
1 AFTERNOON SESSION 
2 (1:48 p.m.) 
3 MR EMM~QC~ Let the record reflect the witness has 
4 reenteredthegrandjurymnn. Dow?haveaquorum,Madan 
5 Foreperson? 
6 THE FOREPERSON: Yes, we do. 

MR.EMMICk~tbere8ny U1¶ZiUthOIiZdpas0nSiLI 
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THE FOREPERSON: No, there are not. 
Ms. Scott, I need to remind you that you’re still 

under oath. 
THEwITNEss: Thank you. 
BY MR. EMMICK: 

Q I think when wc stopped last, you were talking 
about the Dolly Kyle Browning reunion situation, and, if I 
recall, you were sort of at the tail end of the principal 
discussion of that_ You were talking about what she WIE 
saying to the President, how the President was somewha 
impassive about it. 

I wonder if you can tell us - 
A He wasn’t impassive. He was cahn. 
Q All right_ Calmis fine. Canyoutell us bow the 

conversation progressed? 
A I thought I did. Where are you unclear? 
Q I was thinking you were toward the end of the 
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Page 111 
conversation, but they hadn’t stopped talking yet. 

A I don’t remember how it did exactly end. I don’t 
know whcthcr finally I told him that we needed to rcjr 
others or others came up, but at smne point it stopped, the 
conversation stopped. 

Q How long were the two of them talking to one 
another in the semiprivate area? 

A I’d say anywhere from 25 to 40,45 minutes. 
Q Okay. Quite a long time, it sounds like, in 

proportion to the three or four hours of the reunion. 
A I didn’t take it that way, but you could 

characterize it as that if you wish 
Q What happened as they parted company? 
A He reengaged in the room, and I don’t remember 

seeing ht? after that. I don’t larow - I don’t know where 
she ended up. I didn’t notice her after that. 

Q What was the last part of their conversation about 
A I don’t remember exactly. I remember she was 

quieter, calmer. I think I said to him, “Is everything 
okay?” He said, “Fine.” He seemed fine, relaxed. She 
seemed relaxed. 

I don’t -- I’m sorry, I don’t remember anything 
other than kind of the tone and my impressions of it. 

Q He rejoins the rest of the group. She disappeared, 
more or less? 
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Page li, 
A I just didn’t notice her anymore. 
Q Did you stay within that relatively short distance 

ofthePresidentfort.herestoftheevening? 
A h’Im-hmm,yeS. 
Q Is that because of anything pertaining to Dolly 

Kyle? 
A It’s my job.%ven when I - I danced, I think, two 

orthreetimes,andIalwaysdzmczdkindofrightnear- 
nearby. 

I was there offGaIly, not as a member of the 
reunion press. 

Q About what time of night did the reunion, or that 
part of the reunion end? 

A Idon’tknow,butitseemedl&-Iguessitwas 
sometime after midnight- 

Q Did you have occasion to speak with the President 
about Dolly Kyle Browning sometime after that? 

A Wedid. Thatevening-Idon't xemembertitber. 
wedidornotbecauseagroupofus-sevenofuswent 
upstairs to his suite, and we played cards probably until 
3:00 or 4:00 in the morning. And we were joking and eatinp 
and - I don’t know whether she evy_came up then, and she 
could have, because a lot of people noticed her. 

Q Who were the seven people? 
A Dr. Bob Asphall, his wife, Marya Asphall, who’s a 
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Page 113 Page 11. 
1 psychologist, Joe Newman, David Leopolous, Carolyn St&y, 1 “What was that about?” 
2 Phil Jamison, Dr. Jim French, and -- did I say Joe Newman? 2 A I’m sure I did, and he said, “It was weird, wasn’t 
3 Q Yes. 3 it,” that kind of thing. 

4 A And myself. 4 Plus, there wasn’t a need to talk a lot more about 
5 Q All right. You mentioned that the topic of Dolly 5 it because I was very aware of what had gone on with her. 
6 Kyle might have come up, but you’re not sure if it came up in 6 Q And he thought that you understood all that you 

7 tlxcourseofthecardgame? 7 needed to understand about it? 
8 A Right. 8 A Yes, I did. My main thing with him is, I wanted to 

9 Q But I thought you said at some point you did talk 9 know if he was okay, if he was unsettled by that, and, you 
o with the President about it. 10 know, 1 was -- I thought the woman was an absolute nu 
1 A Idid 11 He seemed okay about it. It seemed to have gottc 
2 Q When would that have been? 12 resolved. They parted. She didn’t - I didn’t see her 
3 A I don’t remember whether we did briefly on the 13 again. I knew what I knew and was comfortable relating that 
4 planegoingbackorwhetheritwaslaterwlxmwegotbackto 14 ifIne.ededto. 
5 Wa&in@m,butIthinkit-I’mfryingtorememberwhether 15 Q -Did you write down notes? 
6 he mentioned it that night. 16 A I did I wrote down my impressions of what had 
7 At some point he suggested me that I should write 17 happened. 
8 downtit1 remember of everything Dolly said and did, and 1 18 Q Did he as well? 
9 said I would do that. But I don’t nzmembex whether we did it 19 A Hedid 
!o thatnightorontbeplanegoingbackorwhenwegotbackto 20 Q Did you have any later conversations with the 
II Washing-ton. My -- I just don’t have a memory of *&at. 21 President about this incident? 
!2 Q Did he-say why? 22 A I don’t think so. I think once -- once I had given 
13 A Yes, because it was a bizarre conversation. I 23 him those notes, I don’t -- I don’t think we talked about 
!4 thought it was bizarre, he thought it was bizarre. Her - 24 that since then. 
!5 Q Even so, you don’t always write down notes about 25 Q How long after the reunion did you actually write 

Page 114 Page 116 
I everythingbizamzthathappens. Wastberesomeconcemthat 1 those notes up, and how did you give the notes to the 
2 he had that prompted that? 2 President? 
3 A Wel&Ithinkbecauseofthenatureofthe 3 A That’s the part I can’t remember. IthinkIwrote 
4 conversationandthefactthatshebadbeenthreateninghi.m 4 itontheplanegoingback,andIthink-IthinkIgave 
s allthroughtheeonvexsation,andskwdsthrcateniagtogo 5 themtohimontheplane,butI’mnotsureofthat. Icould 
6 publicwithalie,andshewasthFmtcningtodowhatev~sbc 6 justaseasilyhaveeomehomc-OreomebacktotheWhite 
7 hadtodotogetmoney. Ithinkthatwascauseforumarn. 7 Houseandwritithem. Butmysmseisthat’swhatIdid 
8 Q Is that what the Resident said? 8 Q Was there any discussion about what had actually 
9 A That’s what I heard. He was concerned - I mean, 9 c~cumxl tbx? You know, how soa&mes we’ll talk with one 
o he heard what I heard We heard the same thing. IO another in order to remind each other what was said. 
1 Q No, no, what I mean is, is that what the I?tCkkIt I1 A No, no. 
2 said about the xcason you should put it to notes? I2 Q Okay. And no other conversations about that 
3 A Hewaswoniedaboutwhatshewasgoingtodo,and 13 incident with the President since that time? 
4 htthought,tobesafe,weoughttoeachrememberasweheard 14 A No. 
s itandsawit. 15 Q Any discussions about Dolly Kyle Browning in 
6 Because here’s a man that already been the subject 16 general with the President since that time? 
7 of other people telling tales about him, and this was at 17 A I - I don’t even - I don’t even think I discussed 
8 least an opportunity that if someone -ifDollytriedtogo 18 it with him since she’s resurfaced. I don’t think so. 
9 public with this, we could refute it. Because she’d already 19 Q Any discussions with anyone else about that 
10 made known what she wanted to do, and we had - I felt like I 20 incident? 
II hadhandlcditaswellasI~howtohandleifandsohad 21 A Theonly -- right before - when I was asked to; 
12 hc,andthiswasagoodopportunitytobcabletoreally 22 comebere,Ihadreadinthepaper_fhatoneofthethingsyou 
13 refutexmx&ing,ifshewentfonvardwiththisasshewix 23 all were going to ask me about was Dolly, and I hadn’t really 
14 threatening to do. 24 thought about her much. 
15 Q Did you ask him any more general questions, like, 25 And so I went to Bruce Lindsey and asked him, 
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Page 11: 
‘Bruce., did you know that I wrote notes after that incident?” 
And be said, “Yes.” He said, “In fact, I think we’ve -- I 
got a copy of that.” And I said, “Well, did you turn those 
over to the independent prosecutor?” And he said, “Yes.” 
I said, “Well, I’d like to see what I wrote,” and said, “I 
don’t remember.” 

So he dug them out So before I came down here the 
first time I quickly looked at them. 

Q So your conversation with Bruce would have been one 
time you talked about the reunion incident, let’s call it, 
with someone other than the President. 

Have you talked about that reunion incident with 
anyone else? 

A Other than that night, we may have joked about it 
UpstairS. 

Q When you say “upstairs,” what do you mean? 
A When we were playing cards. I don’t have a memory 

of that. It would have been logical that we would have if it 
had come up, but I don’t remember the President ever bringin 
it up. 

Q What about in Washington? 
A No, because no one up here, I think, knew about il 

~~stheywereattherelmion,andIwastheonlyperson 
that was there other than the staff -- other staff. 

Q Recent events haven’t caused that subject to come 

Page 118 
1 up between you and anyone else? 
2 A Contrary to what a lot of people think we don’t gc 
3 around gossiping and talking about all this. Too many people 
4 get subpoenaed for imagining or even thinking they’re saying 
5 something, so people don’t talk about these things, they 
6 don’t talk about them. 
7 Q That SOUndSlike ano. 
8 A It’s a no. 
9 Q Have you over&aid anyone else bring up the subject 
o of Dolly Kyle Browning at any time? 
1 A Anybody in the White House? 
2 Q Yes. 

3 A No. 
4 Q Anybody outside tlx White House? 
5 A Everyone, when they fmd out you work in the White 
6 Hou~c,tbcy’llgo,“DoyoukmwMonicaLewinsky? Doyouknow 
7 Linda Tripp? Did you know this Dolly Browning?” 
8 And, unfortunately, I say, “Yes, I’ve had the 
9 misfortune of knowing ail those people.” That’s the extent 
0 of it. 
1 Q !SonobodywhoactuallyisattheWhiteHouse,bu 
2 others outside the white House. 
3 A COmXt. 

4 Q Okay. Did you talk with Hillary Clinton about it? 
5 A No. 

3 THE u'rnEs: I have one question. Who’s that man 

4 that has been sitting there? 
5 MR. EM%~~CK: His name is David Barger. 
6 THEUlTX3S: Okay. who is be? 
7 MR. WFGENBERG: He’s an attorney with our office 
8 THE mws: Okay. 
9 MR. EMMICK: He’s not an unauthorized person. 
0 THE ~ITNEX?: Okay. 
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MR. EMMICK: Sol, any questions you had? 
MR. WENEERG: Not on that subject 
MR. EMMICK: Okay. 

A Let me turn to another subject then. Well, before 
I leave 1% has anyone written anything else, as far as yoi 
know, about the DoUy Kyle Browning incident, other than Ux 
notes written by the President and the notes written by you? 

A Not to my knowledge. 
Q Any e-mails, any letters, any summaries, anything 

like that? 
A No. 
Q Let’s talk a little about Martha’s Vineyard. 
A Okay. Martha’s Vineyard? Okay. 
Q There’s a saloon called The Black Dog. 
AUh-btlh 
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1 but .afsmx: Sol, any more questions you wanted to 
2 ask about Dolly -- 
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Page 11, 
Q And we were curious whether, when the President 

bought some items from The Black Dog, how those got 
distributed, whether you got any of the items. 

A I don’t know The Black Dog saloon. I’ve beard 
aboutit Nmrbaz.ltoMartha’svineyam. AndIdc4l’tkaow 
bow they got distributed 

Q Did you get%y items? 
A Idid 
Q Okay. !3o you know that at least some items got 

distributed to you. 
A I know what he gave to me, but I don’t know how 

items from them got distributed. 
Q Okay. Tell us what you know about Black Dog items 

coming from the President to you. 
A Well, I didn’t know they were Black Dog items. I 

gotaswea&rtkindofthingthathasanemblemofaIittIe 
black dog on it 

Q Okay. 
A Ihadnoideathatthatwasthesameuntilthere 

wasanewsshowaboutthatplacc,andthat’sthcf~timeI 
actually saw that that was the logo and that that was 
actually on something that I had,_ 

Q It didn’t say “Black Dog” under it, it just had a 
black dog? 

A I don’t think it does. I think it’s iust the face 
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Page 121 Page 12: 
1 of a lab. 1 year. Then it was shortly thereafter that we stopped having 

2 Q Okay. When did you get that from him? 2 tkm because they just got too large, or at least 1 stopped 
3 A That was one of a couple of gifts that 1 got at 3 attending them, and 1 don’t think they had them. 
4 Christmas. 4 So all through the next year we didn’t have them, 
5 Q So it was like a w-rapped gift and the whole thing 5 that 1 remember. 
6 as part of a Christmas celebration? 6 ITIE FOREPERSON: Were there ever any dinner parties 

7 A No, he told me this was something that he had 7 or gatherings that you can recall where many of the people 
8 gotten before, but it was part of Christmas gifts that I got. 8 from the Arkansas dinners were, where it could have almost 
9 1 think he intended it that way. 9 been called an Arkansas dinner, but not really -- and thi 
0 Q Was there any other discussion of The Black Dog at 10 was afta Web Hubbell plea&d guilty to the offense at the 
1 all or anything like that? 11 Rose Law Firm -- where people were openly tallring about 
2 A No. 12 things they could do to help the Hubbells? 
3 Q Doyouknowanytbingaboutanyoftheotheritans 13 THE WlTNESS: What - what is referred to in NIX? 
4 obtainedbytheClintonsatTheBlackDog,wheretbeywent 14 prers and what I’ve beard talking about the Arkansas nights, 
5 to? 15 that stopped in that first year. That did not go on beyond 
6 A No. 16 that. 

7 h4R. EMMKk As I recall, there was a question 17 My circle of fi-iends are the Arkansans. There an 
8 about Arkansas dinners. Did you want to - 18 few people outside of that. So - but I’ve never heard that 
9 THE FOREPERSON: Yes. During the time that Mr. 19 term “Arkansas dinner” or “Arkansas parties” ever applied, 
3 Hubbell was working at the Department of Justice, did you 20 except around that first group of dinners that we used tc 
1 attendanyoftheArkansasdinnersthathappened,Iguess, 21 have where we’d go out to a restaurant, 
2 every month or every couple weeks or so with all the people 22 THE FOREPERSON: h,fdxnm. 

3 from Arkansas? 23 THE WITNESS: Now, all of us entertained, and 1% 
4 THE FITNESS: Tuesday nights, yes. 24 certainly entertained, and, iu fact, when he was going to 
5 THE FOREPERSON: Okay. Did you attend them many of 25 prison, I threw an anniversary party for Web and Susie at rn) ______--- 
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I them, most of ti? I house, and a large number of people came. 
1 MR. EMMICK: We have a knocking at the door. 2 I am sure that people were talking about Web and 
5 THE FOREPERSON: Oh, okay, all right 3 Susie and their condition, but I don’t know how that fits in 
I (Inttzmlptiol.l to plIxe4ings.) 4 the context of your question. 
5 THE FOREPERSON Did you attend many of them? 1 5 THE FOREF’ERSON: No, what I reaIIy wanted to know 
s mean, did you go often? 6 iswfratkindsofideasthatyourecallhearingabouthowbtlp 
1 THEwlTNm: I.nthebe&mingtlEywcn2setup 7 could come to tfie Hubbells. 
% withjustasmallgroupofus. We’dgettoge&ronTuesday 8 THE WlTNESS: People didn’t talk about it in those 
3 nights. And we jokingly used to call it our “Arkansas 9 tams It was more of - well. let me back up. People would 
1 night.“ 10 always say, “What can I do?” And if I was ever asked that, 1 
I Itgrew,becausewereallyhadfun,anditwasone II al~ysrefexmdtbemtothetmstfundthatwassctupfor 
2 of the few times that we ever actually so&I&d or left at 12 the Hubbell children, and that was my standard reply. 
I atimethatwasreasonable. WewereaIlworkingverylong 13 1 think a lot of times it was a rhetorical question 
I hoursthen. 14 of, ‘I don’t know what to do. And this is a bad situation.” 
i Others wanted to come, and it got bigger, and we I 5 But I don’t have any memory of orchestrated - like if a 
; would have these - what it started out as, 1 think, six 16 groupofus~togethaandsolsaid,“Well,weneedtodo 
1 people grew sometimes ta 12 and 15. I stopped going when it 17 x, y, and z for Web.” That was never the kind of 
I got really big like that. 18 conversation that I heard. 
I THE FOREPERSON: After Web Hubbell started having 19 MR. WISENBERG: Why did you focus on the 
) these problems, and he left the Department of Justice, did 20 recommending the trust fund for the children? 

tht Arkansas dinners continue? 21 THE WTMESS: lk!cause 1 knew that was a kgd up 
1 THE wrr~~ss: I think that they had stopped by 22 front entity. It was the only thing 1 knew that people could - 
I then. I -- 1 don’t think - no, because his - I’m trying to 23 do. 
I mba when all tk wives candy, when Mrs. Fos~~ and Web’s 24 h4R. EMMICK: Yes? 

; wife Susie. They all came up, I think, in June of that first 25 A JUROR: You testified that you instructed the 
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1 Secret Service -- when you were at this reunion with the 
2 President and Dolly Kyle Browning, that you instructed the 
3 Secret Service not to let Dolly Kyle Browning be alone with 
4 the President? 
5 THE WlTNESS: Not leave the room. 
6 A JUROR: Oh, leave the room. 
7 THE WlTNESS: Leave the room. 
8 A JUROR: Was that instruction motivated out of a 
9 concern that Sk mi@t claim something happened ti uxm 
o that might or might not really happen? I mean, what were 
1 you -- 

2 THE WITNESS: I found her to be extremely peculiar- 
3 acting. And there are a lot of nuts, nutty people, and we’ve 
4 had a lot of situations at the White House of people trying 
5 tobreakinandpeople-weget-youknow,Iusedtobein 
6 charge of correspondence, and I used to have to read all the 
7 hatemailthatcameinandallthcmailthatwetumcdover 
8 to the secret service. 
9 Dolly alarmed me, and I thought she was gaming him 
0 in the way that men and women can game each other around, 
I that there! was sort of a tension there and you could - on 
2 her part It’s almost the flip side of flirting with 
3 someone. It’s -- it’s a taunting in a way, but it was - it 
4 had a sexual overtone kcausc sk was a woman and tk way sk 

5 was doing it., 
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A JUROR: So was your concern for the h?Siht’S 

physical safety or for some kind of unpleasant incident? 
-t-I-E WITNEss: I didn’t think the President needed 

to be around Dolly Kyle in any kind of way that anyone coulc 
talk about it, yeah 

A JUROR: So it was a perception. 
THEWENEX% Theperception,yes. Just that - 

and my antenna went up. I just had a bad gut on her. 
MI2 EMMICK: There’s a questiOn? 

AJUROR: whathasbeenyOUrjKdOn-CKCCUhj’OU 

tell me what’s in your position that gives you this kind of 
function to tk sort of a guardian to the President? 

THE WITNJZSS: It was just for that event, and it 
wasbecauseeverytimethePmsidentgoesanywbae,somenne 
accompanies him to act, as I explained earlier, like as a 
body person, you know, that carries the papers, give him 
somethmgtodri&justarethereincasesomeonetbathc 
meetshasaquestion,thatheturnsaroundandrefasthatto 
me. 

I’ve done that at various functions, both in the 
White House and on the road 

This was a group of people that I knew well. You 
know, I’m from there, I knew most of the people in that room. 
And so it was - 

A JUROR: You say that another part of your 
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position was, you dealt with the hate mail that came in to 
the President 

THE WITNESS: That was -- no. That’s the very 
fust job that I had at the White House when I was director 
of correspondence We got all the mail in there, and before 
I sent anything or allowed anything to be sent over to the 
Secret Service to have it checked out, I would read it to 
make sure it fell under that definition. 

Because the Secret Service takes that stuff very 
seriously, and it’s -- they take action on it. 

A JUROR: Oh, thank you. 
A JUROR: I have a quick question. Correct me if 

I’m wrong, but I hind of remember hearing that whenever the 
President travels, either the chief of staff or one of his 
deputies~tnivels with the President on every trip that they 
go on. 

Was there a deputy chief of staff or the chief of 
staff on this trip? 

THE WRNEZ~: No. And that is usually the case. 
That became much more institutionalized under Mr. Bowles. 
Mr.McLanycIidn’tadberetothatintbesameway. And 
particularly because Mr. Lindsey generally travels with the 
President everywhere, he always fuactioncd -- or hc didn’t 
always function that way. He was just a senior person there. 

And up until, I think, Mr. Bowles’ tenure, and even 
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not in the beginning of tha< that became more 
institutionalized, that there is a chief of staff person, and 

Page 12, 

now I think that’s fair to say that every time he travels. 
But back then, particularly if he were going on 

something like this, which was of a semipersonal - or al 
IeastthebuIkofitwasapefionaltripbackhometohis 
family, there was&it that necessity, same necessity. 

A JUROR: Thank you. 
MR. Eh4MICK: Sir, if you want to, go right ahead 
BY MR. BARGER: 

Q I just have a couple questions, going back to 
Hubbell. I have a couple topics. 

The trust fund that you alluded to you, what was 
your understanding about the Hubbell children’s trust fund? 

A Justthat Ithoughtitwasafundsetuptopay 
for the schooling for the kids. 

Q Who would you advise people to contact, or who did 
you advise them to contact? 

A Mike Shively. 
Q Did you ever give any fmancial support to the 

Hubbells during tl~ - after his guilty plea? 
A Otherthangivingthemmyhousefor- 
Q Well, other than the housc~yes, I’m sorry. 
A No. I’m sure I bought presents, bought dinners, 

that sort of thing. But, no, I’ve never given a cash 
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1 payment. I worsens every day. So -- 
2 Q How often would you say you talk with Webster 2 Q Well, what has he said to you? Beside wha you 
3 Hubbell now, say, within the last six months? 3 think, what is it that’s led you to think that based on ubt 
4 A It kind of cycles in and out I try to always talk 4 he’s told you? 
5 tohimoncea%zek. I-- 5 A Well, he can’t find a job, other than the job that 
6 Q Do you talk - I’m sorry, go ahead. 6 is very part-time that he has with a small company ovc in 
7 A I feel guilty that I don’t talk to him every day. 7 Virginia. 
8 Q Do you generally call him or does he generally call 8 Q Has he ever -- since he pled guilty, has he 
9 you? 9 complained about the subsequent tax bills that he owcs :o the 
0 A No, I always call him. IO various taxing authorities, such as the IRS? 
1 Q You say ‘how.” Was there a time when it was I1 A He’s not complained about it, but I’m aware thz he 
2 different? 12 owes a tremendous amount of money to the IRS. 
3 A Wbcnhewasinprison,hehadtocallme. 13 Q And how is it you’re aware? 
4 Q And now that he got out of prison, generally you 14 A I’ve read about it. He’s always -- be’s never 
5 callhim. 15 deniedthat- 
6 A Generally. He caUs - Web -- Web doesn’t want to 16 Q Well, has he discussed it with you? 
7 impose on anybody now, and everyone that gets near him gets 17 A Not in detail, no. 
8 caught up in this web. No pun intended. 18 Q When you say, “Not in detail,” what does that nxan? 
9 Q Generally do you call him at his home or at work? 19 A Well, when Web would talk about his situation, and 
10 A Wherever I think hc is. 20 I would be talking about the future and what he could do, it 
!I Q And where is that usually? Where do you usually 21 always comes up that k owes this eancndous amount of mcccy. 
2 think he is? 22 The IRS chunk of it, I’m sure, grows daily. 
!3 A At home or at work. 23 Q And you may have covered some of this, and Mr. 
!4 Q So over the last six months, you would estimate 24 EaunickmaybavccoveredallofitwbcnIwasoutoftkrorm, 
Y you’ve talked to him about once a week. 25 but, in general aside from recommending that people tzn hell 
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1 A 1 hope SO. I through the trust fund and contact Michael Shively, you’re 
2 Q I don’t understand What do you mean, you hope so? 2 not away of people suggesting or offering to fiid employmer 
3 AIhO@hZitIdid. 3 for Mr. Hubbell? 
4 Q Is that your estimate of how often you do? 4 ACOrrect 
5 A I hadn’t thought about it before. I hope that I 5 MR_ BARGER: That’s d I have. 
6 talktohimonceaweek. Idon’tknowifI-thatIbave 6 MR. EMMICK: Okay. A few more questions here. 
7 donethat 7 BY MR EAIMICK: 
8 Q Okay. what is yourproblemwith that? Maybewe’= 8 Q When you want to get hold of, that is, to tekphon 
9 not commlmicating. MY question is, approximately bow often 9 the President, how do you do it? 
o bave you talked to Mr. Hubbell, on average, over the last six 10 A CalIhim. Justpickupthepboneandcalldz 
I months, not what you hope to do. 11 operator. 
2 A Well, on average, it would probably average out 12 Q You call the operator. 
3 cmceaweek,butIdon’tknowthatIiteraIlyIdiditoncea 13 A Mxn-hmm. 
4 week. 14 Q And if he’s in the residence, what number do you 
5 Q Iunderstand. 15 call? 
6 A How’s that? 16 A IdtheOperatOr. 
7 Q On average, your best estimate is about once a 17 Q Still? If he is out of the white House, how do you 
8week. 18 make the call? 
9 A Right 19 A Call the operator. 
?I Q WhenyoUbaVetalkedtOhb,haVeyOUtalkedtOhh 20 Q Okay. So that’s really the only way that you get 
11 at all about his cumnt financial difficulties? 21 hold of him. He hasn’t got a private line, an insi& line 
!2 Let me rephrase the question. Has he talked with 22 that you could use to call him--y? 
13 you or disclosed to you whether he has any current financial 23 A He has, I think, a private line, but I’ve never 
!4 difficulties? 24 used that private line. 
!_C A I think his financial situation has worsened and 25 Q So you don’t have the number for that ptivare line 

- 
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Q Same questions uith respect to Hillary Clinton. 
A I don’t know that she has a private line, and I’ve 

never called her anyway, except through the operator. 
Q Do you know that there is a way to call her excepl 

through the operator? 
A No, I didn’t mean in private. I do know that_ No, 

I don’t think there is. 
Q Have you had occasion to talk to the President’s 

attorney, Mr. Bennett? 
A No. 
Q What about t0 anyone on his staff? 
A I don’t know who’s on his st%ff, but I don’t - to 

my knowledge, no one has ever identified themselves as 
working for Mr. Bennett that I’ve ever talked to. 

Q What about Mr. Kendall, the other attorney? 
A Iknowhimpersonally,andIhavewan~totalkto 

him when all the stuff first broke about Monica, whenever 
that was. 

Ml&i-Pi3gCW 3-26-98 , 
I Page 135 

1 BY MR. WISENBERG: 
2 Q So there does appear to be some kind of 
3 infomtion-sharing agmnmt, howwa informal betwam your 
4 laqrr and Mr. Kendall. 

t 5 A I certainly authorized that. 
6 ?&L EMMICK: I wanted to -- unless you had more 
7 questions on that score? 
8 !.QL WISENBERG: Not on that particular topic. 
9 BY MR. EhJMICK: 

1 0 Q Is there a joint defense wt? 
1 ,l A I don’t think so. I mean, I don’t know -- I don’t 
1 .2 know of that. That term’s never been asked of me or brought 
1 3 up by my lawyer with me. 
1 4 Q Okay. 
1 5 BY MR. WISENBERG: 
1 6 Q Do you know whether this information-sharing, 
1 7 whatever you call it - whatever one would call it, I’ve 
1 8 described it as information-sharing -- do you know whetha 01 
1 9 not it’s been formalized in writing? 
2 10 A Not to my knowledge it hasn’t. 
2 !I Q If it has, you haven’t signed it. 

‘2 :2 A &rrect 
2 :3 BY MR. EMMKK: 
2 4 Q Circling back to what we described a couple hours 
2 5 agoasthetimeline,orIdescribeditthatway,Iwautedto 

Page li. 

Q WhenyousayyouwantedtotaIktohim-- 
A Well, I wanted to tell him that I had spoken to 

Monica, and ihat she had in&viewed, and I didn’t know 
whether he knew that, bozausc I didn’t think anyone other 

:4 than Monica and I, just a few people knew that we’ve had 
:5 those exchanges. 

Page I34 
1 Q So you said you wanted to talk to him. Did you 
2 talktohim? 
3 A I did not. We never could get together. 
4 Q Didyoutalktoanyoneelseonhisstaff? 
5 A No. 
6 Q D0y0upfanontalkingtoeitbaMr_KendallorMr. 
7 Bennett shortly after this? 
8 A I don’t_ 
9 Q Do you know whether there are any such plans? 
0 A Formetotalktothem? TherearenOt. 
1 Q Okay. 
2 BY MR. WISENBERG: 
3 Q How about the New York Times, is it part of the 
4 information-sharing understanding? 
5 A I don’t think so, but I told my attorney that he 
6 should share any information that 1 have with anybody that he 
7 thinks is relevant, too. 
8 BY MR. EMMICK: 
9 Q Has he told you whether he’s shared any information 
o with Bennett or Kendall? 
1 A I don’t think he’s ever talked to Mr. Bennett. I 
2 think he’s talked to Mr. Kendall, because I think that Mr. 
3 Kendall suggested that instead of Mr. Kendall talking to me, 
4 that I ought to talk to my lawyer, and then my lawyer could 
5 talk to Mr. Kendall. 

___. -. ___ 

1 show you a couple things and see if I -- 
2 A Wait. I’ve got to get my glasses. 
3 Q Okay. 

A Excuseme. 
Q What I’ll do is, I’ll actualIy show you one thing 

andthznreadyouafewotberthings. 
A Okay. * 

MR wIsENBERG: Let me just say we’re going to try 
to finish up by 2:30. 

1 h4R.EMMICK: Right. 
1 m VfISfZNElERG: If we don’t, we might have to have 
1 you back. It would not be very long, I don’t think, but we 
1 might have to do that_ 
1’ THE FITNESS: Okay. I’ll be really fast, very 
1. succinct here. 
11 BY MR. EMMtCKz 
1’ Q I’ll read fast_ What I hold in my hand is a copy 
11 of what appears to be a letter or a draft of a letter. It’s- 
l! not signed. It’s dated July 6, 1997, to Ms. Marsha Scott 
21 ‘l%enameatthebottomis”MonicaLewi&y”anda&thebp, 
2 “Monica Lcwinsky,” with an address. It has soax hi&lighting 
2: on it, but that’s of no significance for this. 
2: 
21 
2: 
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I’d like this to show you this to you and ask you 
if that appears to be one of the letters that Monica scat to 

I 
you. I 

Page 133 - Page136 



3607 

Q who’s “he”? 
A well, 1 guess there’s a couple ways of answering 

that, but we’ll have to leave it to inference who “he” might 
be. 

What portions of that square with your 
recollection, or might help you remember what happened in 
that meeting June 16th? 

A The part that doesn’t square is the “he” reference. 
I don’t understand her characterization of assumption of wha 
I know or don’t know. 

And if you want me to go further, we have to go 
back over it piece by piece. 

Q I take it, you don’t take issue with., “While she 
was very pleasant” 

A -No, I like that part. 
Q AU right. “She questioned me endbsly about rnJ 

sihration.” 

n x-c: Grand Jury Proceedings MU&i-PagP 
Page 13: I 

1 A (Examining). This -- this could be one of the 1 

z letters she sent to me, but I can’t attest to it_ 2 

3 Q Have you had a chance to read all the way througl 1 3 

4 it? 4 
5 A Yes. 5 
6 Q What is it about this that reminds you of the 6 
7 letter and makes you think that it could be one of the 7 
8 letters? 8 
9 A Just the last paragraph 9 

.O Q Last paragraph -- 1 0 
,1 A Yes. 1 1 
,2 Q - saying -1etmejustreaditfortherecordso 1 2 
i3 weknowwbatitsays- “Marsha: IwantyoutoknowtbatI 1 3 
.4 do appreciate the help you’re giving me, and I apologize if 1 4 
s at times my fiushation with this whole situation has been 1 5 
:6 misdirect4 toward you.” 1 6 
.7 Now, this is dated July 6th, which would have 1 7 
8 placed it after the first meeting which we were tentatively 1 8 
9 placing at June l&h, but sometime before the possible second 1 9 
!O meeting on July 16th. 21 0 
!I So this would have been, I guess by any accounts, 2 1 
!2 before the meeting where she was crying. Does that sound 2. 2 
!3 right to you? 2 3 
:4 A we~,~I~~x remember it, I’m not sure how 2, 4 
!S much happened in the fmt m&ing versus how much happemd 2. S 

Page 138 
1 in the second meeting. I’ve aever, ever wanted to give the 
2 impnzssiantbatI~berwbathap@atwllicllmeeting. 
3 ~I~~~g~~~ndo~,butI- 
4 IhopeI’vebeenclearthatI’mwtpositiveaboutthat And 
5 she could have e&d both times, for all I know. 
6 Q Allright. TheaextthingIwanttodoisnzadyou I Q 
7 a - this is a letter dated June 24,1997. So, again, this A 
8 would bc approximately eight days after t&at fust meting, 1 Q 
9 tentativefirstmee~orwbatwe’reassumingisthefust t A 

0 meeting. l( 
1 And I’II read a passage relating to your meeting 1. go. 
2 with Monica. Tell me wbetk this helps you remember- 1; 
3 may have happened at that first meeting. 1: 
4 “My meeting with Marsha was not at all what I Id 
5 expected. While she was verypleasanf she questioned me 1: 
6 endlessly about my situation. Despite the fact that Sk 14 
7 alreadykaewwhyIhadtolmve,sheaskedm:totellbs~ 1’ 
8 about it, asked if I bad acted ‘~p~p~~ly,’ and why I 11 
9 wanted to come back. She seemingly knew nothing about my l! 
0 current position. 2( 

1 “She didn’t know of any openings and said she would 21 

2 check with the people in communications. He said to me that 2; 

3 be had told bcr I’d gotten a bum deal, I should get a good 2: 

4 job in the West Wing. I was surprised she would question his 2r 

5. judgment and not just do what he asked of her.” 2! L 

A That -- we& that’s her interpretation that -- we 
discussed her situation, as I indicated earlier. 

Q “She already knew why I had to leave.” Somehow the 
author of this letter seems to have come to the conclusion 
that you knew why she had to leave, 

A She may have assumed that. 
Q All right_ But your recollection is, you did not 

know. 

A We& here again, as I’ve stated earlier, my 
recollection is very imprecise about how much Betty Cunie 
badactuaitytoldmc*boutMonicaandwbenIachlaltylcanvd 

the pieces about Monica having to leave and why, 
theolztieally, she had to leave. 

other document. 
THE M)REPERSON: Oh. Well, while you’re looking 

for it, just a quick question. 
MREMMICK: Yes. 
THE FoREPERsON: What_ agaiq were the approximate 

dates of the reunion? Do you recall or is it? 
THEi WITNESS: It was hot, it was summer. 
THE5 FOREkRsON: It was hot. 
THE WTTNESS: t’m guassing it was probably July or 

August because -- 
THE FOREPERSON: Was&at ‘97 or -- 
THE WlTNESS: I think it was - it would have been 

‘95, wasn’t it? I don’t -- 

3-26-98 

Page 13s 

Page 14( 

AIlright WhatIwanttodo- 
DoyouwTmtmetoreadanythingelse? 
No. ‘ 

okay. 
THE F0REPERSON: Just one last question before you 

MR. EMMJCK: Actually, I’m going to ask about OIIC 

-I 

I 
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Page 14: 
THEFOREPERSON: Okay,okay. 
BYMR.EMMICK: 

Q What I’m finally going to do is read to you another 
-- let’s call it a document. and this one is dated September 
17th. Keep in mind that what I was postulating to you was 
some sort of a mezting June 16th; a planned meeting, 
probably, on July 16th -- it’s unclear whether that was 
actually a meeting or not; a possible meeting in August; some 
communications with Liz Bailey later in August, perhaps as 
late as the 25th. 

Here is a document that is dated September 17th, 
and here’s what it says. “Yesterday morning I went to I 
farewell ceremony for someone hereandsawtheW%iteHous 
liaison wman with whom I met last mdc about being detaikd. 

I asked her if she got my tmail and she said she had and 
asked if I had spoken to Marsha recently. I said, “No, whfl 
She said Marsha had run into a few snags and I should talk tc 
her. 

“So I called Marsha all day long yesterday and 
finally got in touch with her about 5:00 p.m. She has been 
stripped of the detailee slot in her office, so for now there 
isn’t anyplace for me to be detailed, so I should be patient. 

“I told her I was very upset and disappointed, em 
though I really” - it’s unclear here. “Then she and I goi 
into it. She didn’t understand why I wanted to come back 

when there were still people there who would give me a hard 
time and that isn’t the right political climate for me to 
come back.” 

Andthenitgoescm. 
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D description, though, consistent with the last of the 
1 conversations that you said you had with Monica? 
2 A YeS. 

3 Q All right. 
4 MR. WISENBERG: we'= going t0 have t0 Stop. 1 

5 don’t think we’re quite finished. We appreciate your 

ThefactthatthisisdatedSeptember17th,does 
that help you place in time when you might have had 
discu&onswithMonicaLewinskyabfiuta&ailnotbeing 
available and having “gotten into it” with Monica Lcwinsky. 

A No. The gist of it fits with what I remember 
telling her. Where I’m off - and I am very imprecise about 
timeanddates- in my mind, it was a much shorta expanse 
of time that I spent dealing with Monica Lewinsky. 

This strings it out much longer in time than I 
remember. Idon’t- it could have easily been betwlcen June 
and September. In my mind it wasn’t, but it could have 

MR. WISFCNBERG: we’re go& t0 h’t! to stop WW. 

MR. EMMICK: Hold on one see here. 
BYMR.Eh%U.lCK: 

Q My question then is going to be, is this 
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I just had a conversation with your attorney. ; 
understand you’re going to France next week on ‘Ihur+ 

you’re going to be back in town Tuesday. Before. you 1~;s -- 
THE WITNESS: Oh, yes, 1’11 be here next Tuestiy. 
MR. WISENBERG: Okay. We’ll set up a tentat-;: 

time with your attorney to be back on I:30 for pek;.s 
another hour of questioning. 

THE WITNESS: Okay. 
MR WISENBERG: So, with that, we apologize that ur 

didn’t finish. Thank you for your patience. And I’ll a& 
may the witness be excused? 

THEFOREPERSON: Yes,shemay. 
(The witness was excused.) 
(Whereupon, at 2:32 p.m., the taking of the 

testimony in the prespncz of a fuII quorum of the Grand ky 
was concluded.) 

***** 
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PROCEEDINGS 

Whereupon, 
A4ARsHAscoTr 

wascaIlaiasawitncssand,aftcrhavingbeendulyswomby 
thcFoxpasonoftbcGmndJury,wBsexamhedandttstifiad 
as follows: 

EYMhfINATION 
BYtvfREMhKk 

Q Would you state your name and spell it for the 
record? 

A Marsha S&t, M-a-r-s-h-a S-c-o-t-t. 
Q Welcome back. 
A Thankyou. 
Q Letmenxnindyouofsomeoftherightsand 

obligations that yoti have, as we have on other ouxsions 
Number one, you have the right to consuIt with your 

attorney. You have an attorney here with you? 
A Yes. 
Q And if you need to consult with your attomey, jusi 

tell us and we’ll let you step outside and do that 
consultation. 

In addition, you have the right to invoke the Fii 
Amendmwt That&ifyouhcaraqutstiontheanswato 
which would cause you to incriminatt yourself, you have tk 
righttosay’Ircfuseto wswaonthcgmundsoftheFtith 

hxrxhent.” Do you understand that? 
A YeS. 

Q You also have an obligation, the obligation ; 
tell the truth, and that obligation is imposed upon 
bemuse you have taken an oath. Do you understand th 

A Yes. 
Q And if you were to intentionally state a I& 

would expose you to prosecution for perjury and pe;?u, 
felony prosecutable with a five-year maximm snlc3a 
you understand that? 

A Yes. 
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24 4 A Okay. 
2’ .5 Q I believe it was- Does that ring a 1 

Q All right. Do you have any questions bd~n me 
fiuther? 

A No. 
Q Allright. Letmeaskyoufirstwhherornc 

sincetbelasttimewemetyouhavehadocxasioototi 
about your testimony and have recalled anything n 
anything different from any of the subject, that we 
discussed in tk past. 

A No, but you had asked me about two diffaent ite 
Onewasapboocnumbu. Doyoumindtcllingmctknumbc 
again? 

Q Yes. Or, no, I don’t mind. 
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A It doesn’t. 429, though, is a line htrc in 
Wash&ton. I mean, that’s a normal m number. U% 
the time on that? 

Q ‘IhenwcrcanumbcrofcaUs,whicbwastknrrm 
for our intexst, and they ranged throughout the da) 

AWhatyear? 
Q AIMthin tk 1~ two months. 
A l%at’swh8t’soddbcsausethat’saImaat~n~ 

thatwasthcgaxralnumkrwhcnW~bHubbdIbedtbe~i 
in Michael Cordoza’s building, but that was three m 

Q No,thiswouldhavebeentklasttwomontlx 
A Andthatnumberwas’-‘mean& 

3 close, it’s odd. E3ecause I called - I looked througl 
4 Rolodex, I couldn’t find it, but I found that numba 4 
s called it and that’s still the nxeptionist’s number 81 
6 G. William Miller. 
7 Q Allright, Ithinkwcmentionedtoyou-that- 
B A That’s all the sleuthing I did on it. 
9 Q ~thinkImentionedtoyouthatwhemwea&e 

3 phone company about the location of that number tl 
I indicated it was in the State Department and that di 
2 strike any bells for you? 
3 A No. I tried cahcthat number, got noth& 
Q so I called tk other number that I did have and I gc 
s G. William number. 



3610 

MUki-PagC2N March 31, 1998 f 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

I 

2 

3 

4 

5 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

!3 

9 

D 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

B 

? 

3 

I 

2 

3 

4 

5 

Page : 
Q All right. Well, that’s probably the best we can 

do. The other thing that you were going to look into? 
A ‘be dates of when I was out of the country and that 

was July 16th through July 3 1 st. 
Q Now, when you said July 16th, it strikes me that 

that was the day of the WAVES entry and so it makes me ask 
when on the 16th. Do you remember at all? Because that 
might help tell us whether you were unavailable at that time 
for that WAVES entry. 

A All the flights leave at night and they all leave 
at -- I think it’s at 7:20, so I can’t find any record or 
anything tbat @@us my mcmoty of wk&r I actually worked 

most of the day. I tried calling friends that I had traveled 
with, I’m sorry, I just don‘t have - I could have been 
there. 

Q All right Fair enough. That’s probably all we 
can do for now, then. All right Good. 

I wanted to ask you a number of questions, some in 
different areas, some in the same areas, and let’s just start 
with the following. 

Did you ever have any discussions with anyone about 
trying to get or possibly getting Monica Lewinsky a job on 
the 1996 presidential campaign? 

A No. 
Q Have you ever heard of anyone trying to get her a 

Page6 
job, a position with the campaign? 

A I haven’t, 
Q Would she have been suitable, in your view, for a 

position of that kind? 
A It would have depended on what she wanted to do. 
Q All right_ Let me ask you some questions about a 

different person, Kathleen W&y. Do you know E&&&z5 
Willey? 

A I’ve met her. 
Q When did you meet her? 
A Oh, some years ago. I don’t remember the first 

timeImether,butshefiadanoccasiontotalktomeona 
couple of different times about help in finding something in 
the White House. 

Q Do you remen&& about when that was and I suppose 
we could try to bracket it timewise, but let’s just start 
with your best recollection of when those discussions were. 

A I don’t know when and if she actually worked thae, 
but it was prior to her having a job, so -- 

Q After she was volunteering, but before she had a 
job? 

A &-r%t. 
Q Or was it before she was even VOhnttXXing? 

A No, I think she was volunteering because she was in 
the building. 
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Q And what caused you to want to speak with her about 

getting a job? 
A I was called by someone and this would have be 

when I was -- let me think what I would have been doing tbzo. 

I could have still been Director of Correspondence or maybe I 
was in the Public Liaison Office because I think she was way 

back in time Someone call4 me and askal me if I would talk 

to her. My memory is txxause they I&d her and they felt 
sorry for her. 1 mean, she needed some help. 

Q What’s your best recollection of who would have 
been making a call like that to you? 

A I tried to remember that and I -- this will sound 
funny, but my connection, and it was someone in the building 
it was SOUSQM in the White House, but my connection was that 

hex co-t&m was with the Democratic Party. 
My~~of~~~d~tI~a~t~~ 

that she and her husband wexx long-time friends, Democrats, 
and that it was someone who was connectediIlsOmeWayWiti 
the Democratic Party that knew her and was asking as a favor 
if I could help her brainstorm and think of anything that 
there might be for her to do. 

Q You used a phrase “long-time friends.” what does 
that mean? 

A I took it that they were supporters, Democrats. 
Q Isee. 
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Page ti 
A Imean,Ilrnewofherinthecontextofherf~y 

were Democrats. 
Q Youwerecalledbysomcone. Hady0uevenbeard0f 

Kathleen Willey before this call? 
A Id~‘t~~,but-~~~~~~~ 

youguysbocausethcnyougoandmcssotbcrpcopb’slivcsup 
by sub& t&n and they have legal bills, but I’m good 
friends with Harolyn and Michael Cordoza. I know thal 
Hat-o@ is a long-time friend of KaNeen’s or knows her 
well. Harolyn is a very nice person. She at one time 
volunteered in the social office. 

Harolyn could have asked me, but I could be making 
this up, too. That is truly a wil& off-t&cha&gue~. 
I have no clear memory that Harolyn did, but she could have. 

Q But you hadn’t heard of Kathleen W&y before, 
tbenyouget thiscau, txmxxmesayssoerethinglikeKathieul 
W&y’s a nice person - 

A No, I’m sorry. What I meant by bringing Harolyn 

Cordoza into this is Harolyn could have told me about her 
friad Kathleen voluuteering in the White House. I could 
have knoti about her around that_ 

Q Isee. 

A Because I now know that HGolyn is friends with her 
and I could have known that then. 
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A And I’m friends with Harolyn. Yes. 
Q b’s follow up on the assistance to Kathleen 

Willey part of this. SO you may or may not have know 
Kathleen Willey. you get a call from someone in the White 
House saying can you help out Kathleen Willey. 

Any idea why the call would have gone to you? 
Are you the logical person to have called? Because at 
that time, you’re Director of Correspondence or possibl 
the public liaison. Why would it be you whom they would 
call? 

A I’m a nice person. I’ll talk to aImost anybody. 
And I also - I try to solve the problem and I don’t 
mind taking on things that aren’t directIy any of my 
business. 

Q Okay. You get the call and what happens after 
that? Do you call Kathleen WiIley? Does she call you? 
What happens? 

A Ijust remember meeting her briefly. I actually 
remernbermorebowsbelooksratberthanwbatshesaid. I 
didn’t - you know, I wasn’t in the business of getting jobs, 
so I didn’t know what to suggest to her. 

Q What did you mean by you remcmbcr more how she 
looks? 

A I mean, just my impression is I just remember her 
physically. I thought she was attractive, she bad long brown 

Page It 
hair and she was very nice. I thought she was an extremely 
nicepersonandseemedveryeagertogetajobandIthinkI 
nememberberalludingtotbefactthatshereallyneededa 
job. 

Q Did she indicate why she needed a job or did you 
have some impression or understanding why slmz needed a job 

A Idon’tthinkwegotintoany-indepthon 
anything_ My general impression was just that she really, 
reallywantedtoworkandforsomreasonIthinkshewas- 
sbe may lizwe been volunteering in the counsel’s of-lice then. 

Q Okay. Did she indicate whether she had been 
contacting anyone else witbin the white House to try to find 
anotkr job? 

A WeI.kIthinkthat’showIknewabouther. Ithink 
it was from others who were trying to help her. 

Q So basic.aIIy Iike an expansion of the network of 
people trying to find a job for Kathleen Willey? 

ACorrect. 
Q Long meeting? Short meeting? 
A I don’t remember it being long at all. 
Q DCI you have an impression of whether it was before 

or after the suicide of her husband? 
A I don’t have an impression. I would not have 

remembered it at all, except I saw an old picture of her and 
that triggered that I remcinbcmd having seen her. It wasn’t 
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anything that sticks out, other than that. 

Q How were things left at the conclusion of that 
meeting? 

A I don’t know that they were. I don’t know that I 
had anything -- I’m sure we just brainstormed about different 
kinds of things she might could do. Whether I said I would 
talk to anybody as a friend, you know, I knew all the people 
in the counsel’s office, I certainly wouldn’t have minded 
doing that, but I don’t have a memory of doing that. I don‘t 
even know if that’s what I was supposed to do. 

Q Do you remember if she called you to set up the 
meeting or if you called her? 

A I don’t rcmcmbcr. 
Q Would you have remembered it if it were someone, 

somescnior, high-up White House official who had placed the 
eaII? If it was the Chief of Staff or the President, would 
you have remembered that? 

A I think I would have remembered it if it had been 
the President or the Vice Prcsidcnt, but other than that, I 
don’t think it would have made much difference. 

Q You have this meeting with her, not clear how 
things got resolved at the end, what happens next with 
respect to Kathleen Willey? 

A I forget about her. 
Q Did you have any other meetings with her? 

A I don’t think so. 
Page 12 

Q Ail right_ Any other discussions about Kathleen 
WiIIey - Ict’s just limit it to - let’s say up until the 
end of 1996. 

A No. The only other occasion that Kathleen WiIIey 
blrmpadintomylifewasoncwodwndwknIwasgoiagdown 
with m ftiea& and Harolyo Cordoza to stay at her father’s 
place in Easton. ‘And I remember Harolyn calling me and 
tellingmethere’sthiswomandownthereand~can’tgetber 
out and we were laughing about it and she said that Marcia, 
the housekeeper, kept calI& and saying this woman’s still 
here and the woman in question was Kathleen Willey. 

Q Do You remember when that was? 
A we& maybe in the summer of either ‘94 or ‘95. 

That’sawiderange. I’mtryingto-itwasatscnnepoint ’ 
after Mr. Foster died and I believe he died in ‘94 or ‘93? 

Q Ithoughtitwas’93. 
A ‘93. It was probably the following year. 
Q Probably the summer of ‘94? I guess I’m a little 

unclear - did you actually see Kathleen Willey? 
A Nd. I mean, I just said that’s the only other time 

that - _- 
Q Her name has even come up? 
A Yes. Youasked me -- isn’t that what you asked me? 
Q I don’t think it is, but -- 

Page 9 - Page 12 
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1 A I thought you had asked me -- 
2 Q-- information is information, so that’s fine. 
3 A I thought you asked me u-hen I had had conversations 
4 about Kathleen Willey. Is that what you asked me? Excuse 
5 me? 
6 Q It really doesn’t matter m%at it’s in response to. 
7 A Okay. 
8 Q I’m just trying to get information. And that was a 
9 conversation with Harolyn or is it a conversation with 
0 someme else? 
1 A It could have been relayed to me, but it was a 
2 conversation that was either from Harolyn to me or fron r 
3 Harolyn to one of the people I was going down there with. 
4 Q And the residence, that MJS Mr. Landow’s residence. 

5 A YCS. 

6 Q And you were going there for what reason? 
7 A Harolyn Cordoza had invited a group of women down 
8 and we were going to have kind of Iike a girls’ night down 
9tixl-C. 
10 Q And by the time you got there+ was Kathleen Willey 
!I gone? 
!2 A Yes. I mean, this has nothing to do with anything. 
!3 it’s just -- 
!4 Q You never know. Never know. And anything else 
!S about any job efforts by you for Kathleen Willey? 

Page 14 
1 A Not that I know of or remcmbcr. 
2 Q I’mtryingtothinktomyselfwhetherornotthe 
3 position you now hold is one that would have had any role in 
4 placing her with any subsequent jobs. For example, if I 
5 razall,sbein1994wasonaworldsurnmitgroupthatwentto 
6 CopenhagenwiththeStateDepartment. kthatsomethingtha t 
7 you know anything about? 
8 A No. 
9 Q Your current position, is that a position that 
10 would have helped select her for that position? 
:1 A Yes, that’s what I do now. 
12 Q I see. Same question with respect to a position 
:3 she held at a world summit on biodiversity that was held in 
4 Jakarta. Do you know any-thing about that yourself? 
.5 A No. 
.6 Q Heard anything about it yourself? 
.7 A No. 
.a Q Again, is that the kind of a placemen t that would 
.9 be done by your office now? 
!O A I’d have to look because it depends. Our office 
!I does presidential missions. If that was a State Department 
!2 mission or commcrct Dqartmcnt mission, tlq would do them 
!3 independently of our process. So I don’t know. 
!4 Q So not neczssarily, but possibly. 
!5 A COrECt. 
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1 Q In 1996, .shz was placed on the board of governors 
2 of the USO. Is that sornething that your office would have 
3 played a role in? 
4 A Not something I would have played a role in, but 
5 personnel would have selected the people for that. 
6 Q DO you recall her name coming up as possibly going 
7 to the board of governors at all? 
8 A No, but I don’t think I was there then. I could 
9 have been. 
0 Q 1996? 
,I A I was there ‘97 to ‘98. 
2 Q ‘97. All right_ And you have no independent 
3 recollection of her seeking that job or getting that job at 
4 all? 
5 A &rtXt. 
6 Q And let me turn to a different time period, but 
7 also with regard to Kathleen W&y. In July and August, 
8 some newspaper or magazine articles came out - 
9 A What year? 
!O Q I’m sony. Of 1997. 
!I A Okay. 
!2 Q Some articles came out discussing Kathleen Wiuey 
!3 andwhethershe’dhadsomesortofanencounterwiththe 
!4 President back in ‘93. Let me ask you whether you recall 
!5 that subject coming up in any conversations at the wh: 

Page I\ 
I House. 
2 A Probably. 
3 Q Okay. probably meaning that it probably came ul 
4 but you don’t xecall or - 
5 A It probably came up and I don’t recall any 
6 SpecificS. 1 -that was - you knaW, it wan ShOCkin 
7newsatthetinqsO- 
8 Q Whcntbatcameout,didyourecogn& the Katlllazl 
9 Willey name? 
0 A I did not I didn’t nxogn&hername,I 
1 recognizalherpicturqtben1 lWXIUbCredWiX5lZIhadscCn 
2 her before. 
3 Q Andthiswxx.ldhavebeen,again,inthesummer 
4 of ‘97 that you saw a picture of Kathhxn Wiiey and said, 
5 “Ah,1 remember that person”? 
6 A Atsomepoinftherewasapictureofherwithlon 
7 hairand remember wIm the story fvst broke, I didn’t have 
8 aclucwhothat womanwas. Andrhcnatsomepoiar,tlmewas 
9 a picture published of her that showed long hair and that’s 
!O when1 mnemtmedtbat’sthewomanthatIhadaumnectioo 
!I with. 
!2 Q And so I’m clear, when yu’re talking about wh 
!3 the story broke, you’re talking about this period in late 
!4 July when a Drudge Report version of the story came out and 
!5 then early to mid August when the Newsweek article by Mike 

Page 13 - Pa@ 16 _. ._.._ c 
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1 I.&off came out? 
2 A Correct. I assume it would have been in there. 
3 Q That’s consistent with your recollection about when 
4 it was? 
5 A Yes. 
6 Q All right. All right. Do you know anything about 
7 any efforts to place Kathleen Willey with the Democratic 
8 National Committee, the DNC? 
9 A No. 
0 Q Let me ask a few more questions. Do you have any 
1 recollection of disaxsions with persons in the white House 
2 about the Kathleul Wiiey alIegation& whether they might be 
3 true, whether they’re outrageous or no< whether they’re 
4 false, anything like that? 
5 A No. 
6 Q It ties me as unusual that you wouldn’t recall 
7 thatorthat- 
8 A Well, like I said, when I hear& that was shocking, 
9 .soyouaskmeifpeopleweretalkingaboutit,I’msuretbey 
10 were. I don’t remember any specific conversations. We get a 
:I scandal a day, it seems like, so it’s -- I don’t know - I 
12 don’t know how to react other than not to react. 
13 Q Well, then, let me just ask some questions that I 
14 have to ask. Did you ever talk to the President about it? 
15 A I don’t think so. No. 
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1 on these kinds of allegations, we’re seeing a lot of people 
2 using people to try to get at him in this way. I don’t 
3 believe it. I don’t believe what I’ve read that Kathleen 
4 Willey has said. Of course, I don’t know which Kathleen 
5 Willey I txlieve. 
6 Q This is why you didn’t watch it or talk about it? 
7 A So I choose not to listen to the trash. I don’t 
8 read -- I read very little, only unless it’s forced on me in 
9 some way that involves me, 1 tend to read it. 

IO Q Okay. 
>l A -I-hat’s why. 
I2 Q All right_ Fair enough Let me ask you some 
13 questions that relate back to Monica Lewinsky rather than 
14 Kathleen Willey. First, where did Susan Brophy work 
15 duringthetimcwhaMonicaLminskywastbrreattbeWhite 
16 HOUX? 
,7 A I believe she held the same job the whole time she 
,8 WasthereandIthinkthatthatwastheDeputyDirectorof 
,Y Leg. Affairs. 
!O Q Did you ever talk to Susan Brophy about Monica 
!1 Lewinsky? 
!2 A I didnot. 
!3 Q Do you have any recollections at all about Susan 
!4 Brophy saying that Monica Lewinsky was a stalker, whether 
!5 overheard or in the course of conversations you had witt 

1 Q You don’t sound certain. 
2 A I’m not certain about anything. Too much has been 
3 written and said about all of this. I don’t have specific 
4 memories of any cc~~versation that I’ve had with the Rtzsidetrt 
5 about KatllIeexl willey. 
6 Q No ncolhxtim of specific memories. Do you have 
7 recolleaztions of mare general memories? For example, do yoc 
8 have a general recollection of him denying it to you? 
9 A No, but I wouldn’t ask him about that. 
0 Q Okay. The same question focusing on the more 
1 recent time period. Any discussions, either with the 
2 Resident or others, with regard to the Kathleen Willey 
3 appearance on 60 Minutes just recently? 
4 A No. 
5 Q No specific &collections? No specific 
6 discussions? or no discussions at all? 
7 A I didn’t watch it and wasn’t interested in seeing 
8 it and people that know me know that I’m not interested in 
9 talking about it, so 1 haven’t -- 
0 Q why not? 
1 A Ifinditvexy- it saddens me as a woman that 
.Z we’ve got another woman who I think is putting herself in a 
13 position where I think she’s making up things and serving her 
14 own intexests and it saddens me that we’ve seen women doing 
!5 this. I think because this president has sumed vdnerable 

Page 20 
1 Susan Brophy? 
2 A I’ve never had a conversation with Susan Brophy 
3 about Monica Lewinsky. I’ve never heard her mention her 
4 name. Ibcliev~asItestifiedearlier,mymemoryofthat 
5 is that Monica raised that issue about Susan Brophy and 
6 mentioned Susan Brophy to me. 
7 Q Did you%er tell Betty Currie that Susan Brophy 
8 hadtoldyouthatMonicaLewin&ywasrega&dasa~ 
9 A Ieoddhave. 
0 Q How would that reference come up? If you hadn’l 
1 talked to Susan Brnphy about whether Monica was a stalker, 
2 how would it come about that you would tell Betty Currie tha 
3 Susan Brophy had told you Monica was a stalker? 
4 A Well, that was certainly something - I had told 
5 you when I had got the information that I got about Monica 
6 being ‘The Stalker” and that there seemed to be a.fairly 
7 widespread understanding of that term with her, I feel 
8 confident at some point with Betty I would have gone back 
Y and let her know the direction I was going and why I wasn’t 
o going to go in a direction of getting her a job in the 
1 WhiteHouse. 

2 Q AndIdorecallyoursay&thatyouhadtoldBetty 
3 that part of the problem with placing Monica is this stalker 
4 image, if you will, but I hadn’t recalled that you 
5 specifically said that you’d got some information from Susan 
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Brophy on that score. 
Page 2 I 

A I didn’t get any information from Susan Brophy. 
I never talked to Susan Brophy. 

Q Okay. The question three minutes ago that I askec 
you, you possibly misunderstood. I asked you did you tell 
Betty Currie that you had leaned from Susan Brophy that 

Monica was referred to as a stalker and I thought you had 
said yes and that’s what caused me to ask -- 

A No, I said no, I didn’t learn from Susan Brophy. 1 
never talked to her. 

Q Okay. And whether you talked to her about it or 
not, did you tell anything to Betty suggesting you had talked 
to her? 

A No. Because I didn’t talk to her. 
Q Okay. Okay. Any idea where Betty could have 

gotten the idea that you had spoken to Susan Bmphy and told 
Betty that Susan Brophy said that she was a stalker? 

A I think we’re confusing each other. L..et me start 
over. 

Q Okay. 
A I think I HOW what you’re asking. Susan Brophy 

and I never had a conversation about Monica. Monica had a 
conversation with me about Susan. 

Q Okay. 
A I heard about Monica being called a stalker from 
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Page 22 
others and I think I learned it from a group of people that 
may or may not have been Sitting at a staff table with me. 

Q And would that possibly have included Susan Brophy? 
A I seriously doubt it. I just - I don’t have 

interaction - I didn’t have interactions with her. That 
doesn’t fit for me. I would have told Betty u&en talking to 
her after having interviewed or - I shouldn’t use that 
word - after having talked with Mmica that I had heard that 
Monica was called a stalker. 

Since I didn’t get that from Susan Brophy, I don’t 
think I would have told Betty Currie that 1 got that from 
Susan Brophy, since my memory is I got it from Monica about 
Susan Brophy. Anyway, does that answer - 

Q It does except for one little piece. 
A Okay. 
Q Why does Betty think that you mentioned Susan 

Brophy when you had this discussion with her? 
A I don’t know. I don’t know. You’d have to ask 

Betty. 
Q Okay. 
A sorry. 
Q All right. Do you have any reason to think that 

the name Susan Brophy came. up in the conversation you had 
with Betty? 

A No. I don’t. 1 think Betty learned that from 
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Q AI1 right. I thinkwe've touchedonthis onone 
other occasion, but I want to be clear on it. Have you 
gotten calls from Betty before to help a friend of hers or 
someone that she knows find a job? 

A Probably. And now you’re going to ask me who and I 
don’t bow. 

Q Okay. I’ll ask a few more questions, too. Roughly 
how many times do you think that may have happened? 

A Well, I’ve known Betty, as I said before, five and 
a half years now. I would bet my last dollar that thae have 
been occasions through t&c years where we have &cussed 
different young people in the office. I’m trying to think 
back through who some of the interns were. And I’ll come up 
with so&e names in a minute. 

Q Just so that we can bracket in general how many 
we’re thinking of, you’re having in mind soxnewhex between 
one and five or somewhere between five and ten, more than 

ten? 

A I honestly -- 1 haven’t a clue how to answer that. 
Q Doyouhavetheimpressicmthatsomeofthemwere 

interns or not? 
A Probably. 
Q When you say “probably,” I’m not sure whether that 

means something based cm your recollection or is more just 

Page 2* 
I impression that you have? 
2 A Just an impression. Not based on anything. 
3 Q Have you ever talked to President Clinton about 
4 gettingajobforsomeone? 
5 A Yes. 
6 Q Howoftealf 
7 A 1’11 have to go - we’ve elltenzd into unlalown 
8 territory for me. I’11 have to go fmd out. 
9 MREMMxcK:Allright. 
0 (l-he witness was excused to confer with counsel.) 
1 THE =s: Okay. I’m sorry. 
2 MR. EMMICK: We can’t get started quite yet 
3 MR.WISENBERG: L&the recordreflectthatthe 
4 witness has reentered the grand jury room. 
5 Madam Foreperson, do we have a quorum? 
6 THE FOREPERSON: bfm-hmm. 
7 MR. WISENBERG: Are any unauthorized persons 
8 presentintheroom? 
9 A JUROR: Did you just lock the door? A juror - 
.O MR. WISENBERG: I don’t believe so. 
1 THE AREPERSON: Don’t lock it. 
,2 MR. WENEtERG: No. _ 
3 MR. EMMICK: Because they’re circling around, 
4 trying to get back in. 
5 MR. WISENFJERG: All right. 
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THE FOREPERSON: No unauthorized persons. 
You’re still under oath. 
THE -S: Thank YOU. What confused me was you 

asked me if I’d ever had a conversation with the President 
about getting someone a job and I said yes. That’s what I 
do. I mean, that’s my current job now. And I had to ge 
definition about what was appropriate for me to discuss about 
what I do and so I’m perfectly -- 

MR. EMMICK: Okay. 
THE WrrNESS: So now we can discuss whatever. 

I just wasn’t quite sure what I was supposed to do. 
BY MR. Eh4MICK: 

A I don’t have a name that’s coming to mind. 1 don’t 
have a conversation that’s coming to mind. 

Q But do you think it happened? 
A I don’t have a clue. 
Q All right. Okay. Has John Podesta ever asked you 

to try to find a job for someone who then was working at the 
white House? 

A There again, if you have names -- that’s all I do, 
is find jobs for people. I’m right now not - I’m just not 
thinking along those lines. If you have names, I’d be glad 
to go over each name and say yes or no. 

~~ Q So what’s the answer to the question? On what 
occasions? 

A Well, that’s part of my job, so now in the course. 
of what I do, that’s what we’re always talking about, is 
getting people jobs, who has jobs, who doesn’t have jobs, and 
where they are in the process. If you have some specific 
names you want to ask me about, it would probably be easier. 

Q Let me hone in on it a little this way. So how 
often do you talk with him now about getting jobs for people? 

A It varies. It can be once a week, once a month. 
It can be every day. It depends on what project that I’m 
working on. 

Q I’m trying to get an impression of both procedures 
and what groups of people you look to to try to find 
placement, how unusual it is or might be for either the 
President or John Podesta to say to you “We’ve got somebody 
here, we need to find a job for them.” 

Okay. That I can help you with. 
All right 
What’s your question now? 
How unusual would it be? How about that? 
Not at all. 
For either of them to? 
For either of them or anybody else within in the 

Q On average, is once a week fair? 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

0 

,l 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

!I 

12 

13 

14 

!S 

White House. I mean, we’re a resource center and one of the 
thingsthat-Ithinkwhatwedobestisfindajob. What 

Page 26 
I A Yes. Well, no, I’d stretch it out a little more, 
2 like every two weeks. 

3 Q And how long have you had this job? 
4 A Alittleoverayear. 
5 Q Mymdime.ntarymath!zugge&thatmaybcyou’vebad 
6 25orsoconvcrsationswiththepresideataboutthat? Just 
7 as a ballpark? 
8 A I’d be comfortable with that. Sounds like a Iot. 
9 Q AndarethesepeoplewhoareintheWhiteHouseat 
o the time and you’re looking for positions for whoever they 
1 are outside the White House? 
2 A These are people that fall under the portfolio of 
3 jobs that I oversee. 
4 Q Then let’s ask tlx White House version of the 
5 question. How many mplc who work at tk White House has 

6 the President asked you to try to find a position for? 
7 A I don’t know. I don’t have any memory of that. 
8 Q Do you have a memory of that ever happening? 
9 A Of him asking me about White House people? 
!O Q Asking you to try to find a job for someone who i: 
!I then currently working at the White House. 
!2 A I’d have to go through each name and we’ve got 1200 
!3 people that work in Executive Office of the President and 

~4 I’ve been there five and a half years. 
!5 0 so YOU think - 
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we don’t do as well and what’s harder for us, we’re not 
geared up for it, is finding the person for the job. So we 
take input from a wide variety of sources. A place that I 
would always welcome input would be from my colleagus, 
particularly from senior staff because I’ve worked with them 
longest_ 

Q Well, he&s maybe even more specific - you look 
like you’re about to finish your answu,soplcascgoabead 

A What else I was going to say is part of that 
pw it’s not a me - it’s not tbem telling me. We have 
a group of people that work on this. So, for instance, if 
Bob Nash, who is my immediate supervisor, got a call from 
John Pod&a and it was something in my portfolio, be would 
anneztome. SoImightnothavetbed&ctcoaversationwith 
John, but I would know that John Poclesta had asked that this * 
person - that we find this person a job, if possible. 

I’ve never been told by anyone to give somebody a 
job,butIhavebeznaskedbynumerous people to please help 
find somebody a job. 

Q And that would include Podesta? 
A Y&s. 

Q And it would include @ President? 
A Probably. It’s his office. 
Q And as you’re thinking about people ti have asked 

you to do that, would you be including Betty? 
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Q Does it happen often that you interview or chat 
with people who want TV come back to the White House from 
some position outside the White House? 

A Yes. That happens quite often. 
Q Why is it that people want to come back? 
A I think that it’s the allure - it’s the highest 

position in governmen t or it’s the place of the highest 
positions in govanmen t, particularly for young Democrats. 
It’s a once in a lifetime oppoitunity to get to work directly 
for a president. I think it’s particularly true of the 
younger people. 

Tbey want to wme back in because they were drawn 
to this by the man himself. ‘Ihey really feel an allegiance 
to both the President and the Vice President, I think ever 
more so than they feel allegiance to the sort of democratic 
principles. ‘I&y want to work for this particular president. 
And you think it’s the only shot you may get in your 
lifetime. 

‘Ibe Democrats have only held that of&z once since 
Carterandthatalmostseemslikeabliponthescreen,so 
it’s a long time between Lyndon Johnson and President 
Clinton. 

Q When people want to come back from outside the 
White House to back within the White How do you routinely 
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A Well, there again, it is a once in a lifetime 
opportunity. It’s very difficult work. It takes a lot out 
of you, I tbink there’s some point you should get on with 
your life. Use it, it’s a great expcrienee -- 

Q You’re saving people from themselves? 
A Insomeways. Ilookintbemitroreverydayandl 

go, “Okay, when are you going?” It’s - it’s a building 
where expertise is not necess&ly needed. And ona you’ve 
been there and developed a certain niche, I think it’s best 
to go on and apply it, get on with your life. But I do 
encourage people to do it for the fm time if they can. I 
think it’s an exceptional opportunity. 

Q Other than Monica, have you talked to interns about 
placing them outside the White House? 

A Probably hundreds. 
Q Other than Monica, have you chatted or interviewed 

with people who wanted to return to the white House who had 
been interns? 

A Yes. 

Q Lots? 
A Lots. 
Q Do any of those people end up with jobs in the 
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White House again? 
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A Probably. We’ve had -- particularly -- I think in 
the advance office, probably -- I know we’ve had a tu 
around, OMB people come in and out Probably in the 
communications department you’ll find examples of that. ‘II 
political office, that’s true. I mean, I’m even a case of 
someone that’s gone in and out two different times. 

Q What I’d like to ask you about next, basically, 
some questions related to the time YOU talked with Monica 
where you had a tearful session. There were some accusation 
made, there were some -- let’s call it beated discussions for 
lack of a better word. I want to talk about first the 
following. Did you talk with anybody about that afterwards? 
For example, anybody on your staff? 

A Icould answer this a lot better if I knew when I 
talked to her because my young assistant, you know, she very 
easily could have been in at least part of that first 
meeting. 

Q ~tmesuggesttoyouthatitmayhavebeenbeturen 
your &um from Paris in vay early August and approximately 
September 4th 

A That I talked to my assistant? 
Q ‘Zhat you talked to Monica and therefore. if you had 

talked to your assistant shortly afterwards, it would have 
been about that timeframe. 
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Page 3~ 
A Then I don’t think I probably did 
Q IguesswhatI’mtryingtothinkaboutis-Itake 

it you don’t often have these sorts of conversations with 
people, people crying in front of yoy tearful, making 
accusations, saying tbat otkr women in tbe office have bea 
sleepingtithtbe~~t,hcrnotbeiitreatedaswtllas 
these other women. It sounds Iike a fairly unique 
conversation. 

A IthinkitWaS Imean,thecryingpartisnot 
unique, people revealing pnsonal w that’s not unique. 
The accusation part was very unique. 

Q Andsoitwasauniquemeetingoraunique 
conversation or a unique in&lens one that was very 
emotional, I assume? 

A For Monica, yes. 
Q And one that made you a little worried about 

whether Mcmica should be baek in the white House, right? 
A It solidified what I already thought 
Q AU right_ So it ma& you worried about - it 

helped you te conclude that she wouldn’t be suitable in the 
White House. 

A I had already concluded that. It validated it. 
Yes. 

Q You knew that she had apparently come reasonably 
close to geaing a job with the National Security Council, at 

, 
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I le;tst she had gotten to the second interview stage, right? 
2 A I don’t know that. I don’t know that she had a 
3 second interview. 
4 Q Ithou&htyouhadsaid~t--maybeIwasthinking 
5 of -- 
6 A That she had one interview. 
7 Q I thought you had said that there were two 
8 interviews that you knew of. 
9 A I don’t think so. 
0 Q All right. Maybe I’m ding one of the letters 
1 that I read to you indicating that there had been two 
2 intervkws. But anyway, you knew that shr: had at least 
3 followed through in order to try to get a job at the NSC. 
4 Y~~~t~~~l~a~b~~~~~t 
5 approach others. I’m just trying to think to myself if I 
6 wereinyourshoes,IbadthosCfectin&thosere&ions,I 
7 might have told somebody about it 
8 A The only person 1 can think of that I would have 
9 talked about it all would have been Betty and I just don’t 
o have a memory of doing that. 
1 Q WelI, you knew what areas Monica was intexsted in 
2 working. Would you have callal tbosc pa@e and said, “Gosh, 
3 you know, if you get a call from this Monica person, be on 
4 the lookout”? 
5 A I didn’t do that. 1 didn’t feel like I was going 

Page 34 
I tobavetos&otagcMonica. Tbepmxsstogetajobintbe 
2 white House is she would have bad to have gone through 
3 I!&cinc Bow&s. She c&d not have been hired by any office 
4 Aad I felt very co&dent that Mr. Bowles would handle it 
S correctly. And other than Monica - 
6 BY h4R. WXSeERCZ 
7 Q And why did you feel that? Pardon me for 
8 inmpting, but why did you feel that? 
9 A Becauseofthekindofpersonheis. AndMonica 
0 shows her cards really quickly. 
1 BY MR. EMMKK: 
2 Q Wbardoyoumeanby”tbckindofpasonbeis”? I 
3 don’t know how to interpret that. 
4 A He follows - he has rules for everything. He 
S follows a really strict prot5col. I didn’t - my impression 
6 was Monica was not going to get very far with the interview 
7 processintbeWhiteHouse. Ihadalreadyiearned&attbere 
K ~~~PIe~t~fe~d~~~as~. 
9 Q But how could you know whether that informatior 
0 wouldhavcbcenimp~topmpkwbowouldnadtoknow7 
1 A I didn’t know that. I did not bow that for a 
2 fact_ 
3 Q Weren’t you cmmned? I guess that’s really tlx 
4 bottom line question. 
5 A I felt like after I had talked to Monica, one, that 
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1 she wasn’t going to try the white House route any more. And 

2 my understanding uith her W~.S that if she came up with some 
3 specific jobs that she wanted in the White House she’d let me 
4 knowandfhadatso~therknowthatithadtogothrough 
5 Mr. Bowles, which was something that my memory serves me 
6 correctly she wasn’t that interested in doing. 
7 BY MR. WISENBERG: 

8 Q You said that you were sure he would do the correct 
9 thing if it was up to him. What is the correct thing? 
0 A Well, I thought the correct thing would be she 
1 wouldn’t get another job in there. 
2 BY MR. EMMICK: 
3 Q what gave you the impression that she wasn’t going 
4 to follow up with the Erskine &>wies idea? 
5 A- Monica was not happy with me because I had not done 
6 it, I had not gotten her a job. Particularly after I talked 
7 to her the last time, my memory of the conversation with her 
8 was-- and I think I told you this bcforc -- Monica was ; 3. 

9 persontomethatactedlikeshewasentitIed. AndwbenI 
0 let her know that s!x wasa’t entitled to a job again, she was 
1 very unhappy about it and she tried the gamut of emotions, 
2 from being tearful and upset to being angry and petulant. 
3 Do you know the Miss Peggy character? 
4 Q 1 know her well. 
S A That’s a characterization that I would give to 

Page 36 
4 . I 

)j 
1 Monica of beiog extnznely charming and tkn the minute sk’s 
2 not getting her way, &en this whole other side. And that’s 
3 not that unusual in some young people. 
4 Q Inmymind,onereasonthatyoumighttalkwith 
5 othasaboutthca&n8tbatyoubadwitbMc&awouid&to 
6 tXpmSGoncernthatshenotbehired 

7 Another fkasxm might be it’s a pnztty strange 
8 conversation that you had had with her and just in the 
9 same way that you% taIking with friends and colleagues’ 
o about, “Gosh, let me tell you what happened today,” I 
1 would think that you might have said some&@ about it. 
2 “Awo~~~~t~~~~~d~~~~ 
3 we had this heavy duty conversation, allegations were 
4 flying, let me tell you about it” Did you have anything 
S like that? ‘ 

6 A I don’t treat the people that come and taIk to- 
7 me that way. I xeally see them in some ways as clients, 
8 I guess, in a loose term in that I think that’s kind of 
9 gossipy. I think if I had talked about it with anyone it 
0 wouldbavebeen&thBettyCuniebecauseBettywasber 
I friend_ 
2 If I had been unduly al@ that Monica was 
3 actually going to go anywhere with this quest within the 
4 White House, thm 1 probably would have acted. I didn’t feel 
5 that kind of alarm. I was appalled at what she said. 
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I also believe that less said about trash the 

better because sometimes a lie, if you start repeating it, 
tlx lie then becomes a fact. I think this investigation is 
lx.zd on a lot of that kind of rumor that’s now accepted as 
fact. 

My gut, my instinct around Monica, in dealing with 
k. was that it was finished as far as the White House part. 
She was angry at me. I felt like she was going to dump that 
anger on me, but I didn’t see it going anywhere else. She 
hadn’t done anything else I’d asked her to do, so I saw no 
reason that she would pursue anything else. 

Q Did you talk with Patsy Thomasson about your 
meeting with Monica? 

A No. The only thing I remember about talking with 
Patsy Thomasson about, I think, was the whole concept of the 
detail and I know that I talked to Patsy and to Liz Bailq 
about the whole detail idea and I had told them I was backing 
away from that. But I don’t think I’ve ever shared with 
either Patsy or Liz any details of the conversations I had 
with Monica. 

Q Let’s turn to the Patsy Thomasson discussion about 
the detail, then, because I have a couple of different 
possible interpretations of what happened and you tell me 
utich is right and which is not, because we had one source of 
information that indicated that Patsy Thomasso n said that 

Page 38 
there was a detail but that what she really needed was a 
worke!r and not a loiterer and since one way of interpreting 
clutch or stalker is as a loiterer, it makes me think did 
Patsy say there isn’t a detail, let’s not even think about 
it, or did she say there is a detail, but that’s not the kind 
ofpcrsonIwantbecauscIn&dsomcbodywho’sgoingtocrank 

the hours rather than hang out? 
A I’m not sure what you’re referring to. That’s not 

a coaversation I ever had with Ms. Thomasson, but Patsy had a 
number of details unclu her which sbc may bavc boxy dating 

to. 

QIsee.’ 

A I don’t think - I am quite confident that 
scenario you just laid out is not anything Patsy shared i 
with me. 

Q I see. So the discussion that you were talking 
about when you said the detail was gone, that was the detail 
that you had under your supenrision and Patsy may have had 
o&r details possibly in mind in thinking, well, maybe we 
could find some place for Monica? 

A I have absolutely no memory of ever talking to 
Patsy Thomasson about helping Monica find a job of any sort 
otk than when I was finding out about the detail for my 
offke, which was the women’s office. At the same time, we 
had a number, or what we thought we were going to have, a 
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number of detailee jobs. 
Patsy could have in subsequent conversations with 

Liz Baib, who was the person Monica had to work ui& could 

have thought of other possible details in our office. Tha 
could be referring to what you’re talking about. Those also, 
I think, dried up and were just not legal or whatever the 
word - they weren’t there. 

Q Another way of asking the question is any idea 
where Patsy got the notion that Monica would be a loiterer? 
And I was thinkiq to myself that that may have been in a 
conversation you bad with her and you’re suggesting maybe 
it’s a conversation Ms. Bailey had with her? 

A I don’t know who - I mean, you’re playing let’s 
think of scenarios. 

Q iiun. 

A Iwastryingtothinkofascenario. Thatwasnot 
my scenario. I didn’t have that conversation that I know of 
or have any - 

Q And Patsy didn’t ask you about Monica? About 
“I’ve got another possible detaiI for that Monica person you 
mentioned the ok day, do you think she might work out?” 
Anything Iike that? 

A She could have, but I don’t have a memory of that 
MR_ EMMICK: Okay. 
‘IHE FXXEI’ERSON: Mr. Emmick? 

hfREMMIC& Yes? 
THE FORJXPERSON: It’s time for the grand jury to 

takeabrezxk. 
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mm Timeforabreak. 
THE FOEUZPERSON: Just a ten-minute bnzak. 
MREMMICK: Aten-minutebreak Allright I 

have- 
-” 

TKE WlTNESS: Do you know how much longer - 
hSR_ EMh4ICX I don’t think it will be much longer, 

butl- 
THE wll~~~: Is much less than more? Five 

minutes? Tenminutes? Thirty? 
MREMMI~ rwouldguess-Iwouldgucssinthe 

neighborhood of 15 minutes, but I can’t - you can’t hold me 
to that_ 

MR. WISENBERG: We can’t promise. 
MR Eh%ucx Carl? promise. Butthatwouldbemy 

best guess. We’re also going to ask you to m out and 
we’ll ask whether the grand jurors have questions. 

THE WITNESS: Okay. 
MR EMMxtx so there may be some other follow-up, 

but if I had to make a best e&mate,it would be 15 minutes 
TIE WITNESS: Okay. So we’re taking how long of a 

break? 
h4R_ EMMICK: A ten-minute break. 
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THE WlTNESS: Okay. All right I’ve got all that. 
(Witness excused. Witness recalled.) 
MR. WISENBERG: Madam Foreperson, do we have a 

quorum? 
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, 

that ability. ! 

Q Did she say Betty or arc you concluding Betty baxd 
on the fact that it was Betty who made the call? 

j 

/ 
A I don’t remember her Saying ht. I’m just playingj 

THE FOREPERSON: Yes, sir. We do. 
MR.WlSENBERG: kethereany unauthorized persons 

in the grand jury room? 
THE FOREPERSON: No, sir. There are not. 
MR. EMMICK: Let me remind you -- 
THE ms: Yes, thank you She did. ‘Ihank you. 
MR. EMMICK: She did? 
THE mfzss: she did. 
MR. Eh4MICk The WitneSS has been tinded. 
BY MR. EMMICK: 

the hypotheticals like we have been. 
Q Did you ever see or hear anything while you were at 

the White House, you still are at the White House, to lead 
you to believe that there was something inappropriate going 
on between Monica Lewinsky and President Clinton? 

A I didn’t see anything, hear anything. 
Q No rumors? Nogossip? Nowhispered discussions, 

anything like that at all? 
A Correct. 

Q Let me ask you this. Ln the heated conversation 
that you had with Monica, did Monica ever accuse you of not 
doing what the President wants you to do? 

A No, I don’t think so. 
Q Did she ever say anything like “The President told 

me that he was going to have you get me a job and you’re not 
doing it”? 

Q All right. Did the President ever ask you to help 
Monica in any way? 

A No, he didn’t. 
Q Did Monica’s name ever come up in a conversation 

between you and the President? 
A Not that I remember. No. 
Q Is it the kind of thing that you would have 

remembered? 
A I think she may have said that about Betty. I 

don’t -- you know - 
Q Did the President’s name come up? 
A only in the context Of the Women, that 1 I-emZ’Iber. 

A No. Probably not. I don’t know why I would 
remember it, unless he was giving me a direct order on 
something, to specifically do something. I don’t know why -. 

Q If the name had come up, would you have known who 
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Page 42 
MR. WISENBERG: IjuSt have a clarification. 
BY MR. WTSENBERG: 

Q Whenyousayskmi&thavesaidthat&outBetty, 
thatshemi&thavesaidthataboutBetty,doyoumeanthat 
Be#ysaidsbewasgoingtotalktoyouorthtResidcntsaid 
hewasgoingtot.aIktoBetty? 

A Betty. NothingtodowiththePresident. That 
Bettybadtalkedtome. SheknewBettybadtalkedtome. 

BY MR. EMMICK: 
Q And that you weren’t doii what Betty wanted you to 

do? 
A And what she wanted. It was more what Monica 

wanted. Monica really felt like she was entitled to come 
backinbecauseshehadbeenwnmgedinthefvstplaceand 
thatwaswrong. Idon’tkMwthathkxlicawaspromiscd8job 

by anybody. 
Q Was the tone of it that in addition to not doing 

what Monica felt she was entitled to, was the tone of it 
“And you’re not doing what Betty asked you to do”? 

A What she thought I was supposed to do. 
Q Because of what Betty had asked. 
A I think Monica clearly believed that because she 

wasthere,becauseBettyCurriehadsenthertome,thatshe 
had a clear in and I think she also believed that I had the 
ability to get her a job in the White House. I didn’t have 
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he was talking about? 
A I would not have. 
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Q Ifthatnamchadcomeupafkryourinterviewwitb 
Monica, would you have remembered it? 

A Yes. WelI, I don’t know if I would have or not, 
but probably. 

Q But you don’t think the name did come up. 
A No. I think I told you before, I really - I don’t 

remember having a cmversatim with him about it, but it 
wouldnlthavebccaunusualiflhadmntiooedtohimthatl 
hadseenherorthatBettyhadaskedmetoseeber,butIdo 
not have a memory of that conversation with him. 

Q Do you have any impression that the President might 
bavebeenintenstedinwbethaMonicawasabletogetajob? 

A I don’t have any memory of that impression. No. 
Q You indicated that - 
A I’m sorry -- 
Q Go right ahead. 
A I was going to say a lot of this is so polluted by 

what I have subsequently heard and read. 
Q We’ve beard other witnesses say that same thing in 

almost those same words. _ 
A Really? 
Q Did you ever give any impression that persons in 

the white House had either issued a directive or issued some 
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Page 4! 
sort of instructions or some sort of strong hint that Monica 
Lewinsky shouldn’t be permitted back? 

A No. I would think the -- well, I can only speak 
for myself. You know, I certainly didn’t think she should 
come back and I think that I indicated that to Liz Bailey and 
I probably indicated that -- well, to Liz, who was her -- 

Q I guess I have a slightly different timeframe in 
mind. That is to say, as you were nosing around a bit tc 
find out whatever you could about Monica by talking to NSC. 

by listening down at the mess or in whatever ways you might 
did you ever get the impression that the word was out that 
Monica shouldn’t be rehired? 

A No. 
Q There is an e-mail that IIMkeS IZfeXCmX t0 the 

fact that if Monica should come back or should try to come 
back various people should be talked to about the situation. 
Do you know anything about that e-mail? 

A No. Sounds interesting. 
Q Did you ever talk to Bruce Lindsey about Monica 

Lewinsky? 
A No. 
Q You m&ioned that when you, for lack of a better 

word, reported back to Betty about what had happened in you 
discussions with Monica and you had told her that -- words tr 
the effect that she had developed a reputation as a stalke 
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5 Page 47 
1 of “You ought to tell your friend that chances are it’s not 
2 going to happen”? 
3 A I think -- I don’t think I said that to her, but I 
4 certainly let -- I’m sure that I would have let Betty knou 
5 that I wasn’t going to help Monica in that way, but I wa 
6 delighted to help her get a job elsewhere if she was unhappy. 
7 And the term that I would have used in that is to walk her 

I 8 down, to back her off. 
9 Q of? 

, 1 0 A Wanting a White House job. Because I was clear 
1 1 about her not getting a White House job. 
1 2 Q Had you been able to get positions for the other 
1 3 people whom Betty had asked you to help? 
1 4 A If I could remember who they were, I could tell you 
1 5 whcthe~ I had or not. 
1 6 Q Do you have an impression that you were able to get 
1 7 help for those people or are you hesitant to say without 
1 8 having their names in mind? 
1 9 A I don’t have a clue who we’d be talking about_ 
2 0 I don’t know what my success ratio is in getting jobs. 
2 1 Q fl right. 
2 2 A In the White House, it’s probably almost zero 

lr2 3 because I don’t get jobs unless they’re in our department. 
12 4 Q In the conversation with Betty, did she say 
:r 2 5 anything about any discussions with Mr. Pod&? 

i Page 40 
A No. I was actually surprised when I heard John 

Podesta’s name through one of the media sources, 
Q Surprisedwhy? 
A &.tstwassuquised 

Page 46 
or “The Stalker” you said that one of Betty’s reactions was 
“Oh, clear.” Or might have been something like “Oh, clear.” 
Do you remember that? 

A Could have been. I mean, that’s how Betty reacts 
to things. 
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Q IguessIwasgOingtotrytoeXplOre~atOther 
things she might have said in reaction to tbe telephone 
conversation you had with her or the meeting that you had 
with her. Other than “Oh dear.” 

A I just don’t have a memory of that conversation, 
but that’s how Betty responds to most things. But I’m 
willing to listen. 

Q Did you say anything like, “This just is not going 
to happen, you ought to tell your friend it’s not going to 
happen, sk’s not goiing to get back to the white House”’ 

A I don’t know that I would ever have been that 
specific because it wasn’t up to me whe%lxr Monica got a job 
in the White House. Monica was not going to get a job with 
me in the White House. 

Q But wouldn’t your best estimate have been she’s not 
going to get a job in the White House? 

A Based on what I think I know of Mr. Bow& I would 
have said that and I believe that, but I wouldn’t have stated 
that because 1 don’t know that to be a truth. 

Q Would you have said something more along the lines 

Q Is this because you felt if that had happemcd you 
would have heard about it sooner? 

A 1 think wh+? was surprised, John’s sort of 
taciturn, he’s q&t. I don’t know. I just had ncvcr 

, thought about John in that context of finding jobs for 
II people, although I’m sure he does that because he’s workai 
1 bcrealongtimeandhec&ainlyhasagreatintuestintbe 
1: personnelpmcessandhas recommended a lot of people from 
1: the Hill. 
11 Q Would it strike you as unusual if there were 

? 1. several people in the White House who had bax~ quested to 
lr help Monica find a job? 
1’ A There’s a lot about what I have read about that has 
11 surprisedme. 
l! Q What would strike you as surprising or unusual 
21 about there being several people at the White House, 
2 including y&-self, John Podesta, maybe others, trying-+- 
2: find a job for Monica Lewinsky2 
2: 
21 
21 

A we& now - I can only speak for now, because I 
don’t know how I reacted wlxn I first -- first of all, I I 
don’t know what I believe. I don’t know what’s true in this 1 
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Page 5 1 
1 at all. If there were other people helping Monica, it fits I Q Having in mind that all things being equal, you 
2 with the aggressive side of her that I saw and her tenacity. 2 would prefer not tn make Mr. Kaye unhappy or Betty unhappy, 
3 And it also fits with the fact that she was very unhappy at 3 do you think that part of what was going on here was that you 
4 the Pentagon and really wanted out. So that part of it, the 4 were stringing Monica along, not getting her a job, saying, 
5 surprise would be that the kid can go so far so fast. 5 “Well, you never know, I’ll keep my eye open,” trying to put 
6 Q so it didn’t surprise you that th!xe were a Couple 6 Monica off, on the theory that Monica would drift away of her 
7 of pmpk in t& white House working simuIraneo~ly on trying 7 own accord? 
8 togetherajob? 8 A I wouldn’t characterize it that way, but, as I 
9 A No, all that, everything about this has surprised 9 said earlier, I did not want Monica being unhappy about 
o me, but when I step back and think of my impression of :O the whole process and she was a young person that was 
1 Monica, it’s kind of - it’s pretty pushy. , 1 clearly unhappy. She had very harsh words to say about 
2 Q So you think Monica arranged for those different 2 Evelyn Lieberman in particular and her experience on Faust 
3 people to be helping her? 3 leaving. She seemed very unhappy. I did want to calm her 
4 A Well, that was my assumption. If indeed it’s true. ,4 down in that respect and I didn’t want to totally close the 
5 I don’t know that it’s lnte. s door-on her. 
6 Q I guess I’m just - you know, I wasn’t at the 6 While I did not want Monica working for me or 
7 White House, so I don’t know how unusual it is to have 7 working in the White House, I was not at all opposed to her 
8 people at the level of yourself or of John Podcsta or 8 working in another job in governmen t and would have been 
9 of others, maybe even Mr. Nash, working to find a job 9 happy to have helped her with that 
o forsomeonewhohadworIcedattheWhiteHouseforallof 10 Q Would it have been fair for a person in Monica’s 
I four months. !l position to interpret what you were doing or were not doing 
2 A I can only speak for myself and what I know and, :2 as stringing her along? 
3 more spccifically~ what I know about bow Bcb Nash works and 13 A I don’t know how she interpreted it other than I 
4 how I work. Two factors. One, Bob in particular will see :4 understood she was irritated with me, probably even angry 
5 anyone, just ahout anyone that makes a request. That’s one .S with me, because I didn’t do what she initially wanted. 

Page 50 
I of-mjokewithhimthatoneofhisprublems,heseesway 
2 too many people. 
3 I also am very accessible to seeing people, 
4 particularly the junior people, that others don’t have time 
5 to see. I think it’s important to mentor ynung people and to 
6 get t.Izm involved in the process. So for Bob and I, it’s not 
7 vayunusualforMonicaoranybodyclsetohavesecnus. 
B For other people in the White House, we’re not a 
9 particularly rigid, Gxarehical place, although Hr. Bowles 
o has tried to institute more of that. But particularly those 
1 ofuswhohavebeen~~alongtirne,there’sareal 
2 allegiance to people who we have known or who are friends. 
3 So in Monica’s case, being almost a protege of 
4 Walter Kaye who is a good and close friend of many of us in 
5 the White House, it is not at all unusual that someone 
6 involringhisaamcwouldgetinandbaw:anynumbcrofprivatc 
7 audiences with senior staff. That is not at all unusual. 
B Q Do you think it’s driven more or might be driven 
9 more by Mr. Kaye’s stature? 
3 A Based cm my observations of Monica, I am sure she 
I used Walter Kaye in any way that she could. And anyone thar 
2 knows us knows of our closeness to Walter Kaye and that he? 
3 a&lightfulmanandthatwedoalotofthingswithhimand 
4 would go - any one of us would go out of our way to take 
5 care of people that were important to Walter. 

Page 5 
1 Q Were you at all worried that Monica was potentially 
2 a loose cannon? 
3 A Should have been more than I was. 
4 Q what do you mean? 
5 A Hindsight. 1 wish -- I don’t know what I wish P 
6 loose cannon? No. I never in my wildest ever would have 
7 predictedallthe%rfTthathasspewedoutaroundMonicaaw 
8 thetalesthathavebeentold. Never. lfIhadthoughtt.hat 
9 in one instant, I probably would have asked that she be 
0 committed 
1 MR. EMMICR Interesting. 
2 Any other questions that you have? 
3 MR. WISENBERG: Me? 
4 MR. EhiMICK: him-hmm. 
5 MR. WLSENBERG: A few. 
6 MR. EMMICK: Okay. 
7 BY h4R. WISENBERG: 
8 Q You had mentioned, I think, the first time you were 
9 here the session that got to be not a happy one and Monica 
0 was talking about the other women who had been protected. 
1 Did you get from what Monica was telling you that Monica 
2 implied that she had had some ki?d of relationship with the 
3 President? 
4 A No. She was most adamantly saying she had not 
5 And that’s what her anga was. Sbc thou&t that wuc rumors 
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Page 53 
about these other women and why were they still there and sh 
had lost her job and she had done nothing wrong. 

Q This is a slightly different question than the one 
hIike asked you, which is did you ever hear, obviously based 
on what you’ve said, you wouldn’t have beard it directly fron 
thz President, did you ever hear from anybody that the 
P&dent had asked about a job for Monica, getting a job for 
Monica? 

A No, other than what I’ve since read in the press. 
No. 

Q I’m not including what you’ve read in the 
newspapers. 

A No, I have not heard that. 
Q Walter Kaye -- I have a Walter Kaye question. 

Did you ever hear that Walter Karc had ma~tiomd tn anybody, 
directly or indirectly, anything about phone calls between 
Monica Lewinslcy and the President? 

A Phone calls between Monica and the President? No. 
MR. WISENBERG: That’s all I have. 
Do we want to ask the witness to step outside for 

a moment? 
MR. EMhTICK: That would be my suggestion. 
Could you step outside for just a few minutes? 
THE WITNESS: All right. 
h4R. EMMICK: We’ll see if there are any more 
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Page 54 
questions from the grand jurors. 

(Witness excused. Witness recalled.) 
THE FOREPERSON: You are still under oath. 
THE WITNESS: Okay. 
MR. EMhfICK: One of the grand jurors had a 

question. 
THEwJTNE%: Yes. 
A JUROR: You apparently were concerned about 

Monica’s unhappiness at her situation. What did you expect 
would happen if she became unhappier? Would there be an 
impact on the White House? And, if so, why? 

THE WITNJZSS: I really hoped that I had been 
pasuasivc mougb with Monica that sk would drop tht notion 
of pursuing anything in the White Houz, but I left open the 
fact that I really watited to help her if there were other 
things she wanted to do. And I also hoped that she would 
actually call me if there were otbez things. And then once 
that was over, I really forgot about Monica. 

A JUROR: so you weren ‘t comxned about what she 
might do or say to create a problem? 

THE WJTNBSS: No, I wasn’t_ I mean, she - other 
than one conversation and just kind of a general impression 

3 of her, I wasn’t very alarmed about her. No. 
4 BY MR. EMh4X-X: 

5 Q I thought you had mentioned once before that you 
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Page 55 
wu-e. a little concerned that because on occasion employees 
have left the White House under less than happy terxns, they 
were disgruntleci, they would say things that would cast tbz 
N’hite House in a poor lit. Did you have any of those kina 
of concems as to Monica, who had left the White House uzxie 
unhappy circumstances? 

A I think -- maybe I didn’t say it specifically in 
answer to his question, I really felt like I was somewhat 
persuasive with her. I hoped that we had reached a pain 
where her anger was directed more at me. 

Q But that’s after you exercised your persuasive 
PO==. 

A Right. 

Q Before you tried to persuade her, was the nature o: 
one of your concerns what she might say if you didn’t 
persuade her? If you didn’t -- 

A No, I don’t think I thought of it in those terms. 
Q So you didn’t think that she would be one of the 

disgruntle former employees who left under less than happy 
terms and might for that reason say something not 

1 complementary about the White House? 
2 A I think it’s okay if you say something 
3 uncomplimentary. I never fathomed this kind of stuff would 
4 spew out. So, no, I was not unduly alarmed that she would 
5 be - she could be disgruntled and that was okay. 
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Page 5< 
Q But it’s not something that you wanted_ 
A Didn’twantiftriedmybesttohelphtrseeall 

sides of it, to talk her through. 
Q Regardlessofwhethershehadarighttobe 

disgruntled or had a right to say things that wue not 
favorable to the White House, I assrmreth0twas!Gom&ng 
you’d prefer not l%ppen. 

A ofwurst. 

Q Andwasyourefforttotrytopermadeheraadmake 
herundastand~effo~totrytomake~that~didn’t 
go out and bad mouth the White House? 

A No. Idid.n’ttalktoherinthoseterms,butit 
wasmoreof-IthinkIwas-asItalkedaboute.arlier, 
I think I was fairly realistic with Monica, that in 
essdlee she needed to grow up, that sometimes things happen 
inlifetbattheydon’tcomeoutthewaysyouwantMdyou 
justhavetoaccepttiandgoonandshehadagood 
position,hadagoodfutureaheadofberandgetoawithit 
and just sort of chalk this up as a difficult time for her 
and go on. 

BY MR. WISENBERG: 

Q So you weren’t concerned: I just want to make 

‘ 

surelunderstand. Youweren’twncernedwhenyouww 
discussing these things with her that she might fail into 
this disgruntled former employee status and cause trouble for I 
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the White House. 
Page 5: 

A Two pieces of that. I thought she was a 
disgruntled former employee. It never in my wildest ever 
occurred to me that she would do anything relating to that, 
other than what she was doing, which was she wanted to get a 
job so that she could reprove herself, I guess. 

A JUROR: I just had one qu&OrI. 
At what point did you heunne aware that Monica was 

a friend of Walter Kaye? 
THE wrrNEss: I think immediately. 
A JUROR: And was there any special -- oh, I don’t 

know, was she given pnzfmtial treatmentbecausesbewasa 
friend? 

THE wrrmss: Let me answer the first part_ I 
think that Monica probably told me about Walter. I don’t 
think Betty Cunie did, but I think Monica did and we had 
discussions about him and I think she -- I think she ever 
refers to him as “Uncle Walter” or “be’s like an uncle,” 
that’s a memory I have. 

Now, your second part of your question was did she 
get preferential treatment. Only in the sense that I like 
Walta very much and would bavc gone out of my way to make 

sure that I eventually could see Monica, even if I was very 
busy, I would have made that effort for her. And would have 
based on my liking of him. If she had worked out, that woulc 
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Page 58 
have been wonderful and I would have liked to have worked 
something out for her on the basis of the fact that I like 
himsomuch 

BY MR. WI!SENBEXG: 

Q Did the President ever ask you to help find a job 
for David Watkins? 

A God, that was even longer. Good question, Sol. 
I have to go fmd out something. Just a second 

(TAX witness was excused to confer with counsel 
at 4:00 pm.) 

****** 

Whereupon, (4: 15 p.m.) 
MARSHA scol-r 

was recalled as a witx.ss and, having been previously duly 
sworn by the Forepeison of the Grand Jury, was examined ant 
testified further as follows: 

EXAMlNATION (RESUMED) 
MR. WISENBERG: Let the rtxd reflect the witness, 

Marsha Scott, has reentered the grand jury room. 
THE FOREPERSON: Ms. Scott, you’re still under 

oath. 
THE WITNESS: Thank you. 

BY MEL EhM.ICK: 

Q What was that question again? 
A What was it? 

PageTM March 31. 1998 
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BY MR. WISENBERG: 
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Q Did the President ever ask you to help David 
Watkins find employment, find a job. 

A I remember the President asking me to help 
David, but I don’t remember being asked to help him find 
a job. 

Q All right. And do you remember about when t!!t 
was? 

A It would have been around the time David was 
leaving the White House, which was - you know that, I think. 

Q somewhere in ‘94. 
A Is that when it was? I truly don’t remember that_ 
Q Whatdidyoudo? What, ifanything,didyoudoto 

help can-y out the President’s wishes? 
A- I was a friend of Mr. Watkins then and I was \try 

concerned about David’s mental state, particularly in light 
of when Vince Foster killed himself. I would have though: it 
would have ~WI David, not Vincc. He was a vay high strung 

personandIknewthathewasveryunhappy. AndIspenr 
extra time with David, if I could. 

Q Let me just ask you this. Did you make any efforts 
to help bim find employment? 

A No,1 didn’t. 
MR. WISENL3ERG: You had some questions, Mike? 
MR. EMMICK: Yes. 
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BY MR. EMMICK: 
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Q You mentioneal that you knew Betty Cunie and Monica 
to be friends. 

A 1believesO. 
Q How&dyouknowthautobcfr&ds? Whatma&you 

think that? 
A ~thi&~IidiC.i3tedbtfO~wkn&ttycurrie 

callaimeorwhuiMonicafirstcallaime,someoneiIlt& 
b&nning,IgottbetwoofthemlinkedupandIknowIhad 
subsequent conversations with Betty, at least one or two 
probably, about Monica. And then when you use the word 
friend, I mean, I don’t know how Betty defines that. My 
impression certainly was that Monica was =n==wBeffy 
cared about, liked, and wanted to help. 

Q Do you recall bow Betty referred to Monica? 4 
Wtrdbashcuscdtkwardfricndorwhlbaskusaltkword 
good friend or did sbc use the word somebody I’m close to? 
What was her cbamcterization? 

A I don’t remember that 
Q- But the irdprcssion you got was - 
A This was someone that she cared about. It wai a 

young person. Betty took a lot o-f young people under her 
wing and that’s my impassion of wkc Monica fit with Ektty. 

Q How good friends are you with Debi Schiff? 
A ClOSe. 
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Page61 
Q he of your better friends there at the White 

House? 
A Yes. She’s one of my favorite people. 
Q How long have you known her? 
A Since: ‘92, I think. Yes. Probably -- I don’t 

think I met her in ‘91, I think ‘92. 
Q How good friends are Debi Schiff and Betty Cunie? 
A They’re close. I think I would define it tlrzy work 

very closely together, daily, or used to, and occadonally I 
think the couples probably socialized in larger groups with 
other couples. 
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I Page 63 
1 THE WITNESS: Thank you. I appreciate it. 
2 MR. WISENBERG: This is it barring any further 
3 evidence that is uncovered that would cause us to call you 
4 back. 
5 THE WlTNESs: I expected you to say that. 
6 MR. WENBERG: All right. 
7 THE WlTNBSS: Thank you. 

: 8 THE FOREPERSON: Godspeed anyway. 
9 THE WlTNBSS: Thank you. 

I 0 (The witness was excused.) 
1 1 (Whereupon, at 4:21 pm., the taking of testimony 
1 2 inthepresenceofafullquonnnoftheGrandJu.tywas 
1 3 concluded.) 
1 4 ***** 

MR EMMICK: Any other qX&JnS people wanted to 
ask along those line-s? 

Yes, sir? 
A JUROR: Could you tell me, please, do you have 

formal training in psychology and, if so, what courses you’ve 
taken and where? 

THEWITNESS: Ihavehadanutnberofpsychcourscs 
and I took them at University of California at Santa Crux 
Actually, my favmite one was “Psycholcgy and the Lsw.” I’ve 
takenallthebasic-Psych 101,102. Iwasapreschool 
teacher and I was a certified preschool teacher and unde 
that I took a number of early childhood education courses. 
I taught preschool, taught a number of training programs for 
expectant mothers and took refresher courses all the time in 
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Page 62 
that. It’s a long time ago, I’d have to go back and look at 
the transcripts to give you exact names, but - 

A JUROR: Thank you. 
BY MR. WISENBERG: 

Q Did you tell Debi Schiff about your interviews with 
Monica LWhlsky, particularly the OIlc & she narrpd Mmcs? 
Where Monica named names? 

A Idon’tlmowifIdidornot,eventhough~namd 
Debiinthat. It’s-thereare-thereamsomanywild 
things that are said about any number of us in the White 
House that if - my position has been if I indulge in that 
thenitdrives~crazyandIknowhowIfeclifpeoplecome 
to me and tell me that they just heard that I was sleepiq 
with alligators in New Orleans, it’s hurtful. I don’t always 
pass on all that kind bf information. So to get to your 
answer,Idon’trcmem berwhetherIevertoldD&iSchiffthat 
or not. 

h4R WISENBERG: Any further questions? 
(No response.) 
MR- WENRERG: Al right. 
MR_ EMIvtXcK: May the witness be excused? 
THE FOREPERSON: Yes, she may. 
‘IwE wrrNEss: Is this it? 
MR_ EMMICK: I think this is it. 
lHE FOREPERSON: This is it. Godspeed. 
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2 November 1997 

Dear Betty: 

I hope you had an enjoyable weekend. I thought I’d drop you a note since it’s so difficult for both 
of us to talk at work! 

I became a bit nervous this weekend when I realized that Amb. Richardson said his staff would 
be in touch with me this week. As you know, the UN is supposed to be my back up but because 
VJ has been out of town, this is my only option right now. What should I say to Richardson’s 

L 

people this week when they call? I had mentioned to Richardson that working there was one of 
the things I was looking at. It probably sounds stupid, but I have absolutely no idea how to tell 
them, “I’m not sure yet”, in a business-like manner. If you feel it’s appropriate, maybe you could 
ask “the big guy” what he wants me to do. Ahhhhh...anxiety!!!!! 

Also, I don’t think I told you that in my conversation last Thursday night wlth him that he said he 
would ask you to set up a meeting between VJ and myself, once VJ got back. I assume he’ll 
mention this to you at some point - hopefully sooner rather than later! 

I am enclosing a copy for VJ of the list of advertising/PR firms that I included in She big guy’s” 
packet. My hopes are that one of the names will jump out as a place where he (VJ) might have 
a contact. 

I mentioned to him that Id like to drop by on Sat. to give you your birthday present and to see 
him for a bit. He seemed somewhat receptive and said he’d check it out this week. Of course, 
he’ll forget because in the whole scheme of things it’s not that important and I will, of course, 
probably have to bug you towards the end of the week with this (something to look forward to I’m 
sure)!!!!! 

I hope to hear from you soon with some guidance. I am mailing my “thank-you-for-meeting-with- 
me-letter to Richardson today. I was pleased the UN interview went well, but I’m afraid it will be 
like being at the Pentagon in NY...YUCK! PLEASE let me know what to do soon!!!! 

1,000 thank you’s. 

Hugs n’ kisses, 

MSL-ss-DC-9179 
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CA Davis 

From: Lewinsky, Monica, , OSDlP 
Sent; Wednesday, November 05, 
To: CA Davis 
Subject: RE: troubs? 

OK. I have some bad news. I am off the next trip so i won’t be coming to 
Tokyo. I am probably sorrier than you are. the truth is it would have been 
so dicult to spend time together and it probably would have benn more 
frustrating than anything. 

The job thing on Friday went much better than expected. It was nice; the 
big creep called thursday night and gave me a pep talk because i was so 
afraid I’d sound like an idiot. Richardson is a great guy and i met two 
women who work for him...also very coot. Yesterday, Richardson called me at 
work and told me they were going to offer me a position..they didn’t know 
what yet, and they wanted to talk with me fixther. The problem is, I don’t 
really wnat to work there (issue wise or location wise) I’ve already had 
the experience of working in a yucky building. It was ewful. actually, 
because i feel a little trapped into taking it. HOPEFULLY, there will be 
some movement on the other tracks in NY too. I told mr. bacon I was 
planning to move and was in the process of looldng...which is why i asked 
him if i could switch trips with tom. The biggest reason i need to do that 
was because the creep’s friend who is supposed to help me with the private 
sector possibilities has been out of town the lest two weeks. I feel like 
1’11 lose momentum with them if i disappear for three weeks now (that’s 
including Thanksgiving). Oy vey! 

- 
I’m glad to hear you guys had such a nice weekend. Honestly Cat, it sounds 
like such a wonderful fantasy to me. To be with yourr husband - as part of 
a couple with other couples doing couple-y kinds of things and having fun. 

My Australian boyfriend CALLED me on Friday to let me know his e-mail was 
down., He said it had become habit to e-mail me friday nights and he wanted 
to let me know he couldn’t send anything. I know...when’s the wedding???‘?? 
Just kiddin’. 

i miss you tons and am so sad I won’t see you, but maybe we’ll work 
something out soon. When do you guys come to the state&for holiday? and 
for good? 

kisses and hugs 
Monica 

Date: Monday, Novembei 03,1997 7:15PM 

Hi, I sent you a message called ‘quickie’ last wk. but it was = 
undeiive~ble for awhile so I’m hoping this wit! reach you. You’d think = 
the fn Pentagon could have straightened out email! Anyway, how did = 
your ‘meeting’ go last week? 
of the Iraqi nonsense. 

I’m seeing the man on tellie atot because = 

than the DOD. 
I #ink that could be a cool job. maybe better = 

I had a long wkend away from home. We went to a friend’s office’s = 
cottage at Lake Kawaguchi. Its Susan’s office’s cottage and she invited = 
us and 2 other couples for the 3day wkend- so 4 couples all together. = 
It was fun- we drank a lot, ate a lot, hiked, walked, lounged. played = 
games etc..1 was about ready to go home Sunday evening but we left Mon. 
morning. I was getting tired of being surrounded by Brtts! Actually = 
one couple is made up of a German woman and a man, Gavin, who is = 

Page 1 

1037-DC-OOOOOO22 -- 

= 



3634 

Canadian/Scottish/American. Anyway, Chris and I had Monday alone in the = 
city because it was a holiday. We went shoppping, had lunch and saw My = 
Best Friend’s Wedding, It was a thrill to go to the movies and see a = 
current-ish US movte. I really miss going to the movies as pan of a = 
social life. In the US when you don’t feel like having a big night you = 
can just have dinner and go to a movie and at least you’re out of = 
thehouse, but here its expensive and the movies are crap generally so if = 
you want o be mellow its renting a movie and eating in which gets = 
tiresome. 
Whoa, L have to go to work! Write back and thanks for the fVfs. What = 
did you pick for the ‘psychological test’? iove. Cat 
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